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Zakonodavna aktivnost Predstavničkog doma PSBiH
u periodu od oktobra do decembra 2023. godine  

U periodu od 1. 10. do 31. 12. 2023. Predstavnički dom Parlamentarne 
skupštine BiH održao je tri redovne i dvije hitne sjednice, te je razmatrao 
70 tačaka dnevnog reda u ukupnom trajanju od 17 sati i 55 minuta.
U parlamentarnoj proceduri bilo je 13 prijedloga zakona i Prijedlog amand-
mana II. na Ustav Bosne i Hercegovine. Od 13 prijedloga zakona koji su bili 
u parlamentarnoj proceduri, tri su usvojena i četiri prijedloga zakona su 
odbijena. Na dan 31. 12. 2023. procedura nije okončana za šest prijedloga 

zakona, kao ni za Prijedlog amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine.  
Poslanici su predložili šest prijedloga zakona, Vijeće ministara BiH sedam 
prijedloga zakona i Prijedlog amandmana II. na Ustav Bosne i Hercego-
vine. 
Na pokretanje parlamentarne procedure čekaju tri prijedloga zakona, 
jedan je predložio Dom naroda PSBiH, jedan Predsjedništvo BiH i jedan 
Vijeće ministara BiH. 

REDNI BROJ 
SJEDNICE

DATUM 
ODRŽAVANJA

PRISUSTVO NA 
SJEDNICAMA

12. sjednica 31. 10. 2023. 39 - 92,85%

13. sjednica 20. 11. 2023. 40 - 95,23%

14. sjednica 21. 12. 2023. 41 - 97,61%

9. hitna sjednica 21. 12. 2023. 41 - 97,61%

10. hitna sjednica 29. 12. 2023. 37 - 88,09%

Pregled održanih sjednica Predstavničkog doma PSBiH 
u periodu od 1. 10. do 31. 12. 2023.

Poslaničke inicijative 
Poslanici su podnijeli 18 inicijativa. Četiri inicijative su usvojene, jedna je odbijena, jedna povučena, za jednu je obustavljena procedura, na četiri je 
odgovoreno, a na jednu nije odgovoreno. U parlamentarnoj proceduri ostalo je šest inicijativa. Iz prethodnog perioda u parlamentarnoj proceduri su 
bile dvije inicijative koje su usvojene. 

 

Usvojena tri prijedloga zakona

Odbijena četiri prijedloga zakona

Na dan 31. 12. 2023. procedura
nije okončana za šest prijedloga
zakona

U parlamentarnoj proceduri bilo je 13 prijedloga zakona
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Pregled zakona/prijedloga zakona i amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine u 
Predstavničkom domu PSBiH prema statusu

Naziv prijedloga zakona 
STATUS: ODBIJEN

Predlagač Postupak Sjednica PDPSBiH

Prijedlog zakona o vanjskim poslovima Bosne i Hercegovine
Broj: 01,02-02-1-1786/23 od 11. 8, 17. 8. i 23. 10. 2023.

Vijeće ministara BiH redovni Na 12. sjednici, održanoj 
31. 10. 2023, Prijedlog za-
kona odbijen je u prvom 
čitanju, u drugom krugu 
glasanja (Ad. 4).

Prijedlog zakona o zaključivanju i izvršavanju međunarodnih ugovora
Broj: 01,02-02-1-1793/23 od 15. 8. i 8. 9. 2023.

Vijeće ministara BiH redovni Na 12. sjednici, održanoj 
31. 10. 2023, Prijedlog za-
kona odbijen je u prvom 
čitanju, u drugom krugu 
glasanja (Ad. 5).

Prijedlog zakona o prestanku važenja
Zakona o Tužilaštvu Bosne i Hercegovine
Broj: 01-02-1-2299/23 od 3. 11. 2023.

Poslanik
Milorad Kojić

hitni Na 13. sjednici, održanoj 
20. 11. 2023, Prijedlog 
zakona odbijen je po 
hitnom postupku (Ad. 4).

Prijedlog zakona o prestanku važenja
Zakona o Sudu Bosne i Hercegovine
Broj: 01-02-1-2300/23 od 3. 11. 2023.

Poslanik
Milorad Kojić

hitni Na 13. sjednici, održanoj 
20. 11. 2023, Prijedlog 
zakona odbijen je po 
hitnom postupku (Ad. 5).

Naziv zakona/prijedloga zakona                                                 
STATUS: DONESEN/USVOJEN

Sjednica PDPSBiH

Predlagač Postupak

Objava

prvo 
čitanje

drugo 
čitanje

“Sl. glasnik 
BiH”, br.

Prijedlog zakona o izmjeni i dopunama Zakona o osnovama
sigurnosti saobraćaja na putevima u Bosni i Hercegovini
Broj: 01-02-1-2192/23 od 18. 10. 2023.

14.
21. 12. 2023.

Ad. 8.

Poslanici:
 Milan Dunović,
Zlatan Begić i
Vlatko Glavaš

hitni

Prijedlog zakona o sprečavanju pranja novca i finansiranja
terorističkih aktivnosti (P.Z.E.I)
Broj: 01,02-02-1-2665/23 od 20. 12. i 21. 12. 2023.

9. hitna
21. 12. 2023.

Ad. 1.

Vijeće
ministara BiH

hitni

Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Izbornog zakona
Bosne i Hercegovine
Broj: 01-02-1-2687/23 od 21. 12. 2023.

10. hitna
29. 12. 2023.

Ad. 1.

Poslanici:
 Šerif Špago,

Šemsudin Dedić,
Edin Ramić,
Safet Kešo,

Denijal Tulumović, 
Amor Mašović,

Nermin Mandra i
Midhat Čaušević

hitni
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1. Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o zaštiti tajnih podataka
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-48/13 od 28. 10. 2013.

2. Prijedlog zakona o neradnim danima u vrijeme vjerskih praznika u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-21/15 od 28. 10. i 10. 12. 2015.

3. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama u institucijama Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-93/16 od 5. 1. i 17. 2. 2016.

4. Prijedlog zakona o Državnoj agenciji za istrage i zaštitu
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-3010/17 od 28. 12. 2017, 30. 1. i 21. 3. 2018.

5. Prijedlog zakona o Vrhovnom sudu Bosne i Hercegovine
 Predlagač: poslanik Denis Zvizdić, broj: 01-02-1-2286/23 od 1. 11. i 7. 11. 2023.

6. Prijedlog zakona o dopuni Zakona o strancima
 Predlagač: poslanik Nihad Omerović, broj: 01-02-1-2349/23 od 10. 11. 2023.

 Prijedlozi zakona u proceduri u Predstavničkom domu PSBiH na dan 31. 12. 2023.

1. Prijedlog amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine 
Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-01-53/12 od 13. 12. 2012.

Prijedlozi amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine u proceduri
u Predstavničkom domu PSBiH na dan 31. 12. 2023.

1. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sportu u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-532/18 od 19. 2. 2018.

2. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Izbornog zakona Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Dom naroda PSBiH, broj: 01-02-1-639/22 od 17. 6. 2022.

3. Prijedlog zakona o transportu prirodnog plina, regulatoru i unutrašnjem tržištu u Bosni i Hercegovini1 
 Predlagač: Predsjedništvo BiH, broj: 01,02-02-1-2345/23 od 9. 11. 2023.

Prijedlozi zakona koji čekaju na pokretanje parlamentarne procedure
u Predstavničkom domu PSBiH na dan 31. 12. 2023.

Međunarodni dokumenti
Na sjednicama Predstavničkog doma PSBiH data je saglasnost 
za ratifikaciju 18 međunarodnih dokumenata. Na dan 31. 12. 2023. 
u parlamentarnoj proceduri bila su tri međunarodna dokumenta.

Izvještaji
Na sjednicama Predstavničkog doma razmatran je 81 izvještaj.

Na 12. sjednici, održanoj 31. 10. 2023, usvojena su četiri izvještaja 
(Izvještaj o finansijskoj reviziji izvršenja Budžeta institucija Bosne i 
Hercegovine za 2022. godinu, broj: 01-16-9-2037/23 od 21. 9. 2023, 
Izvještaj o izvršenju Budžeta institucija BiH i međunarodnih obaveza 
BiH za 2022. godinu, broj: 01,02-16-1-1768/23 od 7. 8. 2023, Izvještaj 
o radu Ureda za razmatranje žalbi Bosne i Hercegovine za 2022. 
godinu, broj: 01,02-50-18-1942/23 od 7. 9. 2023, i Izvještaj o radu 
Pravobranilaštva BiH za 2022. godinu, broj: 01,02-50-18-1986/23 od 
15. 9. 2023).

Na 13. sjednici, održanoj 20. 11. 2023, usvojena su tri izvještaja 
(Godišnji revizorski izvještaj o glavnim nalazima i preporukama 
za 2022. godinu, broj: 01-16-9-2036/23 od 21. 9. 2023, Izvještaj 
- Praćenje realizacije preporuka revizije učinka “Upravljanje 
procesom realizacije ugovora o javnim nabavkama u institucijama 
Bosne i Hercegovine”, broj: 01,02-16-10-2067/23 od 26. 9. 2023, 

Izvještaj GREVIO odbora za Bosnu i Hercegovinu o zakonodavnim 
i drugim mjerama preduzetim za provođenje odredbi Konvencije 
Vijeća Evrope o sprečavanju i borbi protiv nasilja nad ženama i 
nasilja u porodici (Istanbulske konvencije) i Preporuke Odbora 
potpisnica Istanbulske konvencije Vijeća Evrope, broj: 01,02-37-1-
2034/23 od 21. 9. 2023). Usvojena su i 72 izvještaja Ureda za reviziju 
institucija BiH o finansijskoj reviziji institucija BiH za 2022. godinu.

Na 14. sjednici, održanoj 21. 12. 2023, dva izvještaja nisu dobila 
potrebnu entitetsku većinu te će se obaviti naknadno usaglašavanje 
u Kolegiju kao komisiji (Izvještaj o provođenju zakona iz 
nadležnosti Centralne izborne komisije Bosne i Hercegovine u 
2022. godini, broj: 01,02-50-18-2408/23 od 17. 11. 2023, i Izvještaj 
o provođenju Općih izbora 2022. godine, broj: 01,02-50-18-2409/23 
od 17. 11. 2023).

Informacije
Na sjednicama Predstavničkog doma razmatrana je jedna 
informacija. 

Na 12. sjednici, održanoj 31. 10. 2023, primljena je k znanju 
Informacija o stanju u oblasti migracija u Bosni i Hercegovini 
za prvih šest mjeseci 2023. godine, broj: 01-50-18-2042/23 od 
22. 9. 2023.

Ostali dokumenti – period od 1. 10. do 31. 12. 2023.

1Kolegij Predstavničkog doma Parlamentarne skupštine BiH na 26. sjednici, održanoj 20. 11. 2023, razmatrao je Prijedlog zakona. Kolegij 
Predstavničkog doma PSBiH nije postigao saglasnost za određivanje nadležne komisije za razmatranje Prijedloga zakona, kao ni o tome da je 
Predsjedništvo BiH ovlašteni predlagač. Predsjedništvo BiH dostavilo je 6. 12. 2023. Prijedlog zakona o transportu prirodnog plina, regulatoru i 
unutrašnjem tržištu u Bosni i Hercegovini usaglašen s Jedinstvenim pravilima za izradu pravnih propisa u institucijama Bosne i Hercegovine.
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Odluke  

Na 13. sjednici, održanoj 20. 11. 2023, Predstavnički dom donio je: 

- Odluku o razrješenju dužnosti člana Nezavisne komisije za 
praćenje uslova boravka u zavodima, postupanje i poštivanje 
ljudskih prava lica nad kojima se izvršavaju krivične sankcije i 
druge mjere koje je izrekao u krivičnom postupku Sud Bosne 
i Hercegovine, strani sudovi za djela predviđena Krivičnim 
zakonom Bosne i Hercegovine ili međunarodnim ugovorom 
čija je potpisnica Bosna i Hercegovina ili drugi sud u skladu 
sa zakonom Bosne i Hercegovine. Zoran Petrović razriješen 
je dužnosti člana Nezavisne komisije. Odluka je objavljena u 
“Službenom glasniku BiH”, broj 81/23.

- Odluka o razrješenju dužnosti člana Komisije za izbor i 
praćenje rada Agencije za prevenciju korupcije i koordinaciju 
borbe protiv korupcije. Prof. dr. Darko Radić, predstavnik 
akademske zajednice, razriješen je dužnosti člana Komisije. 
Odluka je objavljena u “Službenom glasniku BiH”, broj 81/23.

Na 14. sjednici, održanoj 21. 12. 2023, Predstavnički dom donio 
je Odluku o izboru članova Upravnog odbora Agencije za razvoj 
visokog obrazovanja i osiguranje kvaliteta. Za članove su ime-
novani: prof. dr. Nenad Ponorac, prof. dr. Dženita Ljuca i prof. dr. 
Ivo Čolak. Prof. dr. Vedad Smailagić izabran je za člana Upravnog 
odbora Agencije umjesto razriješenog člana, Odluka broj: 01,02,03-
34-7-1508/22 (“Službeni glasnik BiH”, broj 41/23 od 9. juna 2023), 
na period do isteka mandata izabranih članova, Odluka broj: 01,02-
50-16-192-5,2/21 (“Službeni glasnik BiH”, broj 23/21 od 16. aprila 
2023). Odluka o izboru članova Upravnog odbora Agencije za 
razvoj visokog obrazovanja i osiguranje kvaliteta objavljena je u 
“Službenom glasniku BiH”, broj 88/23.

Zaključci o osnivanju privremenih zajedničkih 
komisija oba doma
Na 14. sjednici, održanoj 21. 12. 2023, Predstavnički dom PSBiH 
donio je:

- Zaključak o osnivanju Privremene zajedničke komisije 
oba doma Parlamentarne skupštine BiH za provođenje 
procedure imenovanja člana Nezavisne komisije za praćenje 
uslova boravka u zavodima, postupanje i poštivanje ljudskih 
prava lica nad kojima se izvršavaju krivične sankcije i druge 
mjere koje je izrekao u krivičnom postupku Sud Bosne i 
Hercegovine, strani sudovi za djela predviđena Krivičnim 
zakonom Bosne i Hercegovine ili međunarodnim ugovorom 
čija je potpisnica Bosna i Hercegovina ili drugi sud u skladu sa 
zakonom Bosne i Hercegovine, predlagač: Zajednički kolegij 
oba doma Parlamentarne skupštine BiH, broj: 01,02-34-1-
2607/23 od 13. 12. 2023. U Privremenu  zajedničku komisiju 
iz Predstavničkog doma imenovani su poslanici: Darijana 
Filipović, Aida Baručija i Miroslav Vujičić.

 Zaključak je objavljen u “Službenom glasniku BiH”, broj 88/23.

- Zaključak o osnivanju Privremene zajedničke komisije oba 
doma Parlamentarne skupštine BiH za provođenje procedure 
za imenovanje jednog predstavnika akademske zajednice 
u Komisiju za izbor i praćenje rada Agencije za prevenciju 
korupcije i koordinaciju borbe protiv korupcije, predlagač: 
Zajednički kolegij oba doma Parlamentarne skupštine BiH, broj: 
01,02-34-1-2609/23 od 14. 12. 2023. U Privremenu zajedničku 
komisiju iz Predstavničkog doma imenovani su poslanici: 
Predrag Kožul, Ermina Salkičević-Dizdarević i Sanja Vulić.

 Zaključak je objavljen u “Službenom glasniku BiH”, broj 88/23.

Zaključci kao tačka dnevnog reda
Na 14. sjednici, održanoj 21. 12. 2023, usvojeni su zaključci na 
prijedlog poslanika Saše Magazinovića, s ciljem rješavanja proble-
ma kupovine aviokarata u institucijama Bosne i Hercegovine, broj: 
01-50-1-2678/23 od 21. 12. 2023, koji glase:

1. Predstavnički dom Parlamentarne skupštine BiH 
zadužuje Ured za reviziju institucija BiH da, imajući u vidu 
raniju generalnu ocjenu revizora da institucije BiH nisu 
organizirale proces javnih nabavki koji omogućava zakonito, 
blagovremeno, namjensko i transparentno korištenje 
javnih sredstava, izvrši reviziju učinka kupovine aviokarata 
u institucijama BiH, uključujući sadržaj i način provođenja 
tendera, s prijedlogom mjera za unapređenje, te da izvještaj 
dostavi Parlamentarnoj skupštini BiH u roku od 45 dana.

2. Budući da isti problem postoji u ministarstvima, Predstavnički 
dom Parlamentarne skupštine BiH zadužuje Vijeće ministara 
BiH da u roku od 30 dana obavi raspravu o problemu nabavke 
aviokarata u institucijama BiH, s prijedlogom mjera za 
rješenje problema, i da o tome obavijesti Parlamentarnu 
skupštinu BiH.

3. Predstavnički dom Parlamentarne skupštine BiH zadužuje 
Agenciju za javne nabavke BiH da u roku od 30 dana informira 
Parlamentarnu skupštinu BiH o svom stavu i prijedlozima za 
rješenje problema kupovine aviokarata u institucijama BiH.

4. Predstavnički dom zahtijeva od svih institucija BiH da do 
rješenja problema nabavke aviokarata posebnu pažnju obrate 
na cijene aviokarata koje dobivaju od agencija izabranih u 
procesu javnih nabavki, kao i neizvršavanje drugih obaveza iz 
ugovora, te da reagira na uočene nepravilnosti.

Na prijedlog poslanika Šemsudina Mehmedovića usvojen je 
zaključak koji glasi: “Predstavnički dom Parlamentarne skupštine 
BiH traži od Kolegija Predstavničkog doma da se u dnevnom redu 
sjednice Predstavničkog doma za svaku predloženu poslaničku 
inicijativu, pored broja inicijative, navede i naziv inicijative onako 
kako je to utvrdio predlagač inicijative”, broj: 01-50-1-2682/23, 
veza: 01-50-1-15-14/23 od 21. 12. 2023.

Ostalo
Na 12. sjednici, održanoj 31. 10. 2023, Predstavnički dom PSBiH 
usvojio je Rezoluciju o potrebi donošenja odluke o otvaranju 
pregovora između Bosne i Hercegovine i Evropske unije o 
pristupanju Evropskoj uniji, predlagač: Kolegij Predstavničkog 
doma Parlamentarne skupštine BiH, broj: 01-02-2-2276/23 od 
31. 10. 2023. Rezolucija je objavljena u “Službenom glasniku BiH”, 
broj 77/23.
Nije usvojen Prijedlog zaključka o osnivanju Privremene istražne 
komisije u vezi sa iznošenjem obavještajnih podataka ministra 
odbrane BiH Zukana Heleza, predlagač: poslanici Sanja Vulić i 
Milorad Kojić, broj: 01-50-1-2113-1/23 od 12. 10. 2023. 

Na 13. sjednici, održanoj 20. 11. 2023, usvojena je Rezolucija o 
sprečavanju svih oblika nasilja nad ženama i uznemiravanja žena 
u Bosni i Hercegovini, predlagač: poslanici Jasmin Imamović, 
Rejhana Dervišević, Saša Magazinović, Albin Muslić i Ermina 
Salkičević-Dizdarević, broj: 01-02-2-1831-2/23 od 20. 11. 2023.

Na 14. sjednici, održanoj 21. 12. 2023, donesene su izmjene 
Poslovnika Predstavničkog doma Parlamentarne skupštine Bosne 
i Hercegovine. Izmjene Poslovnika objavljene su u “Službenom 
glasniku BiH”, broj 87/23.
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Zakonodavna aktivnost Doma naroda PSBiH
u periodu od oktobra do decembra 2023. godine 

U periodu od 1. 10. do 31. 12. 2023. Dom naroda Parlamentarne skupštine 
BiH održao je tri redovne sjednice, te razmatrao 44 tačke dnevnog reda u 
ukupnom trajanju od 7 sati i 45 minuta. 
U parlamentarnoj proceduri bilo je 11 prijedloga zakona i Prijedlog 
amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine. Od 11 prijedloga zakona 
koji su bili u parlamentarnoj proceduri, tri su usvojena, a zakonodavni 

postupak obustavljen je za dva prijedloga zakona. Na dan 31. 12. 2023. 
procedura nije okončana za šest prijedloga zakona, kao ni za Prijedlog 
amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine. Predstavnički dom PSBiH 
predložio je pet, a Vijeće ministara BiH šest prijedloga zakona. 
Na pokretanje parlamentarne procedure čeka pet prijedloga zakona, dva 
su predložili delegati, jedan Predsjedništvo BiH i dva Vijeće ministara BiH.

Delegatske inicijative
Delegati u navedenom periodu nisu podnosili inicijative. U parla-
mentarnoj proceduri bila je jedna inicijativa iz prethodnog perioda 
koja je odbijena.

REDNI BROJ 
SJEDNICE

DATUM 
ODRŽAVANJA

PRISUSTVO NA 
SJEDNICAMA

10. sjednica 4. 10. 2023. 15 -100%

11. sjednica 23. 11. 2023. 15 -100%

12. sjednica 28. 12. 2023. 14 - 93,33%

Pregled održanih sjednica Doma naroda PSBiH 
u periodu od 1. 10. do 31. 12. 2023.

U parlamentarnoj proceduri bilo je 11 prijedloga zakona

 

 

 

Usvojena tri prijedloga zakona

Obustavljen zakonodavni
postupak za dva prijedloga
zakona

Na dan 31. 12. 2023. procedura
nije okončana za šest prijedloga
zakona

Kemal Ademović u narednih osam mjeseci 
predsjedavajući Doma naroda PSBiH 
U okviru redovne rotacije od 16. oktobra funkciju predsjedavajućeg 
Doma naroda Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine preuzeo 
je Kemal Ademović, koji će tu funkciju obavljati osam mjeseci. U 
istom periodu funkciju prvog zamjenika predsjedavajućeg Doma 
naroda PSBiH obavljat će Dragan Čović, dok će funkciju drugog zam-
jenika predsjedavajućeg Doma naroda PSBiH obavljati Nikola Špirić. 
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Pregled zakona/prijedloga zakona i amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine u 
Domu naroda PSBiH prema statusu 

Naziv zakona/prijedloga zakona 
STATUS: DONESEN/USVOJEN

Sjednica DNPSBiH

Predlagač Postupak

Objava

prvo čitanje drugo čitanje
“Sl. glasnik 
BiH”, br.

Zakon o izmjeni Zakona o porezu na dodatu vrijednost
Broj: 02-02-1-1261/23 od 24. 8. 2023.

10.2 
4. 10. 2023.

Ad. 4.

11.
23. 11. 2023.

Ad. 2.

Predstavnički 
dom PSBiH

redovni 80/23

Zakon o izmjenama Zakona o osnovama sigurnosti saobraćaja 
na putevima u Bosni i Hercegovini
Broj: 02-02-1-945/23 od 7. 7. 2023.

8.
30. 8. 2023.

Ad. 7.

10.3

4. 10. 2023.
Ad. 2.

Predstavnički 
dom PSBiH

redovni 88/23

Zakon o izmjeni Zakona o radu u institucijama Bosne i Hercegovine
Broj: 02-02-1-701/23 od 26. 7. 2023. 

8.
30. 8. 2023.

Ad. 8.

10.4

4. 10. 2023.
Ad. 3.

Predstavnički 
dom PSBiH

redovni 88/23

Naziv prijedloga zakona
STATUS: OBUSTAVLJEN ZAKONODAVNI
POSTUPAK

Predlagač Postupak

Prijedlog zakona o zaključivanju i izvršavanju 
međunarodnih ugovora
Broj: 01,02-02-1-1793/23 od 15. 8. i 8. 9. 2023.

Vijeće
ministara BiH

redovni Obustavljen zakonodavni postupak nakon što je Pri-
jedlog zakona odbijen u prvom čitanju na 12. sjednici 
Predstavničkog doma PSBiH, održanoj 31. 10. 2023.

Prijedlog zakona o vanjskim poslovima Bosne i 
Hercegovine
Broj: 01,02-02-1-1786/23 od 11. 8, 17. 8. i 
23. 10. 2023.

Vijeće
ministara BiH

redovni Obustavljen zakonodavni postupak nakon što je Pri-
jedlog zakona odbijen u prvom čitanju na 12. sjednici 
Predstavničkog doma PSBiH, održanoj 31. 10. 2023.

1. Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o zaštiti tajnih podataka
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-48/13 od 28. 10. 2013.

2. Prijedlog zakona o neradnim danima u vrijeme vjerskih praznika u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-21/15 od 28. 10. i 10. 12. 2015.

3. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama u institucijama Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-93/16 od 5. 1. i 17. 2. 2016.

4. Prijedlog zakona o Državnoj agenciji za istrage i zaštitu
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-3010/17 od 28. 12. 2017, 30. 1. i 21. 3. 2018.

5. Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o porezu na dodatu vrijednost
 Predlagač: Predstavnički dom PSBiH, broj: 02-02-1-1261/23 od 24. 8. 2023.

6. Prijedlog zakona o izmjeni i dopunama Zakona o osnovama sigurnosti saobraćaja na putevima u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Predstavnički dom PSBiH, broj: 02-02-1-2192/23 od 25. 12. 2023.

Prijedlozi zakona u proceduri u Domu naroda PSBiH na dan 31. 12. 2023.

Prijedlozi amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine u proceduri
u Domu naroda PSBiH na dan 31. 12. 2023.
1. Prijedlog amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-01-53/12 od 13. 12. 2012.

2Na 10. sjednici DNPSBiH, održanoj 4. 10. 2023, Prijedlog zakona u prvom čitanju nije dobio potrebnu entitetsku većinu. Članovi Kolegija DNPSBiH radeći kao 
komisija postigli su saglasnost, čime se Prijedlog zakona smatra usvojenim u prvom čitanju. Izvještaj o nastojanju za postizanje saglasnosti dostavljen je 
2. 11. 2023, a Obavještenje delegatima u DNPSBiH 3. 11. 2023.
3Na 10. sjednici DNPSBiH, održanoj 4. 10. 2023, Prijedlog zakona u drugom čitanju nije dobio potrebnu entitetsku većinu. Članovi Kolegija DNPSBiH radeći kao 
komisija postigli su saglasnost, čime se Prijedlog zakona smatra usvojenim u drugom čitanju. Izvještaj o nastojanju za postizanje saglasnosti dostavljen je 
21. 12. 2023, kao i Obavještenje delegatima u DNPSBiH.
4Na 10. sjednici DNPSBiH, održanoj 4. 10. 2023, Prijedlog zakona u drugom čitanju nije dobio potrebnu entitetsku većinu. Članovi Kolegija DNPSBiH radeći kao 
komisija postigli su saglasnost, čime se Prijedlog zakona smatra usvojenim u drugom čitanju. Izvještaj o nastojanju za postizanje saglasnosti dostavljen je 
21. 12. 2023, kao i Obavještenje delegatima u DNPSBiH.
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Međunarodni dokumenti 
Na sjednicama Doma naroda PSBiH data je saglasnost za ratifikaciju 
19 međunarodnih dokumenata. Na dan 31. 12. 2023. u parlamentarnoj 
proceduri bila su četiri međunarodna dokumenta.
   

Izvještaji
Na sjednicama Doma naroda razmatrana su 82 izvještaja. 
Na 10. sjednici, održanoj 4. 10. 2023, usvojen je Izvještaj o stanju radijacijske 
i nuklearne sigurnosti za 2022. godinu, broj: 01,02-50-18-1784/23 od 
11. 8. 2023.
Na 11. sjednici, održanoj 23. 11. 2023, usvojena su četiri izvještaja (Godišnji 
revizorski izvještaj o glavnim nalazima i preporukama za 2022. godinu, 
broj: 02-16-9-2036/23 od 21. 9. 2023, Izvještaj o finansijskoj reviziji izvrše-
nja Budžeta institucija Bosne i Hercegovine za 2022. godinu, broj: 02-16-
9-2037/23 od 21. 9. 2023, Izvještaj o izvršenju Budžeta institucija Bosne 
i Hercegovine i međunarodnih obaveza Bosne i Hercegovine za 2022. 
godinu, broj: 01,02-16-1-1768/23 od 7. 8. 2023, i Izvještaj o radu Ureda za 
razmatranje žalbi Bosne i Hercegovine za 2022. godinu, broj: 01,02-50-
18-1942/23 od 7. 9. 2023). Usvojena su i 72 izvještaja Ureda za reviziju 
institucija Bosne i Hercegovine o finansijskoj reviziji institucija Bosne i 
Hercegovine za 2022. godinu. 
Na 12. sjednici, održanoj 28. 12. 2023, usvojena su tri izvještaja (Izvještaj o 
radu Pravobranilaštva Bosne i Hercegovine za 2022. godinu, broj: 01,02-50-
18-1986/23 od 15. 9. 2023, Izvještaj – Praćenje realizacije preporuka revizije 
učinka “Upravljanje procesom realizacije ugovora o javnim nabavkama u 
institucijama Bosne i Hercegovine”, broj: 02-16-10-2067/23 od 26. 9. 2023, 
i  Izvještaj o provedenoj reviziji učinka o temi: “Aktivnosti institucija BiH na 
pripremi i nadzoru provođenja planova integriteta”, broj: 02-16-10-2179/22 
od 26. 12. 2022). Dva izvještaja nisu usvojena (Izvještaj o provođenju zakona 
iz nadležnosti Centralne izborne komisije Bosne i Hercegovine u 2022. 
godini, broj: 01,02-50-18-2408/23 od 17. 11. 2023, i Izvještaj o provođenju 
Općih izbora 2022, broj: 01,02-50-18-2409/23 od 17. 11. 2023).

Odluke
Na 10. sjednici, održanoj 4. 10. 2023, Dom naroda PSBiH donio je Odluku 
o osnivanju Ad hoc komisije Parlamentarne skupštine Bosne i Hercego-
vine za provođenje postupka imenovanja Vijeća Regulatorne agencije za 
komunikacije Bosne i Hercegovine. Odluka je objavljena u “Službenom 
glasniku BiH”, broj 78/23.
Na 11. sjednici Doma naroda, održanoj 23. 11. 2023, Dom naroda donio je: 
- Odluku o razrješenju dužnosti člana Nezavisne komisije za praćenje 

uslova boravka u zavodima, postupanje i poštivanje ljudskih prava 
lica nad kojima se izvršavaju krivične sankcije i druge mjere koje je 
izrekao u krivičnom postupku Sud Bosne i Hercegovine, strani su-
dovi za djela predviđena Krivičnim zakonom Bosne i Hercegovine ili 
međunarodnim ugovorom čija je potpisnica Bosna i Hercegovina ili 
drugi sud u skladu sa zakonom Bosne i Hercegovine. Zoran Petrović 

razriješen je dužnosti člana Nezavisne komisije. Odluka je objavljena 
u “Službenom glasniku BiH”, broj 81/23.

- Odluku o razrješenju dužnosti člana Komisije za izbor i praćenje rada 
Agencije za prevenciju korupcije i koordinaciju borbe protiv korupcije. 
Prof. dr. Darko Radić, predstavnik akademske zajednice, razriješen je 
dužnosti člana Komisije. Odluka je objavljena u “Službenom glasniku 
BiH”, broj 81/23.

Na 12. sjednici, održanoj 28. 12. 2023, Dom naroda donio je Odluku o izboru 
članova Upravnog odbora Agencije za razvoj visokog obrazovanja i osigu-
ranje kvaliteta. Za članove su imenovani prof. dr. Nenad Ponorac, prof. dr. 
Dženita Ljuca i prof. dr. Ivo Čolak. Prof. dr. Vedad Smailagić izabran je za 
člana Upravnog odbora Agencije umjesto razriješenog člana, Odluka broj: 
01,02,03-34-7-1508/22 (“Službeni glasnik BiH”, broj 41/23 od 9. juna 2023), 
na period do isteka mandata izabranih članova, Odluka broj: 01,02-50-16-
192-5,2/21 (“Službeni glasnik BiH”, broj 23/21 od 16. aprila 2023). Odluka o 
izboru članova Upravnog odbora Agencije za razvoj visokog obrazovanja i 
osiguranje kvaliteta objavljena je u “Službenom glasniku BiH”, broj 88/23.

Zaključci o osnivanju privremenih zajedničkih 
komisija oba doma
Na 11. sjednici, održanoj 23. 11. 2023, usvojen je Zaključak o formiranju 
Privremene istražne komisije Doma naroda Parlamentarne skupštine 
Bosne i Hercegovine za pribavljanje informacija o radu Komisije za 
očuvanje nacionalnih spomenika BiH. U Privremenu istražnu komisiju 
imenovani su: Snježana Novaković-Bursać, Zdenko Ćosić i Dženan 
Đonlagić. Zaključak je objavljen u “Službenom glasniku BiH“, broj 81/23.
Na 12. sjednici, održanoj 28. 12. 2023, Dom naroda PSBiH donio je:
- Zaključak o osnivanju Privremene zajedničke komisije oba doma 

Parlamentarne skupštine BiH za provođenje procedure imenovanja 
člana Nezavisne komisije za praćenje uslova boravka u zavodima, 
postupanje i poštivanje ljudskih prava lica nad kojima se izvršavaju 
krivične sankcije i druge mjere koje je izrekao u krivičnom postupku 
Sud Bosne i Hercegovine, strani sudovi za djela predviđena Krivičnim 
zakonom Bosne i Hercegovine ili međunarodnim ugovorom čija je pot-
pisnica Bosna i Hercegovina ili drugi sud u skladu sa zakonom Bosne 
i Hercegovine, predlagač: Zajednički kolegij oba doma Parlamentarne 
skupštine BiH, broj: 01,02-34-1-2607/23 od 13. 12. 2023. U Privremenu  
zajedničku komisiju iz Doma naroda imenovani su delegati: Džemal 
Smajić, Zdenko Ćosić, Snježana Novaković-Bursać. Zaključak je 
objavljen u “Službenom glasniku BiH”, broj 88/23.

- Zaključak o osnivanju Privremene zajedničke komisije oba 
doma Parlamentarne skupštine BiH za provođenje procedure za 
imenovanje jednog predstavnika akademske zajednice u Komisiju za 
izbor i praćenje rada Agencije za prevenciju korupcije i koordinaciju 
borbe protiv korupcije, broj: 01,02-34-1-2609/23 od 14. 12. 2023. 
U Privremenu zajedničku komisiju iz Doma naroda imenovani su 
delegati: Marina Pendeš, Sredoje Nović i Kemal Ademović. Zaključak 
je objavljen u “Službenom glasniku BiH”, broj 88/23.

Prijedlozi zakona koji čekaju na pokretanje parlamentarne procedure
u Domu naroda PSBiH na dan 31. 12. 2023.
1. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sportu u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-532/18 od 19. 2. 2018.

2. Prijedlog zakona o Ustavnom sudu BiH
       Predlagač: delegat Želimir Nešković, broj: 02-02-1-1869/23 od 28. 8. 2023.

3. Prijedlog zakona o transportu prirodnog plina, regulatoru i unutrašnjem tržištu u Bosni i Hercegovini5

       Predlagač: Predsjedništvo BiH, broj: 01,02-02-1-2345/23 od 9. 11. i 6. 12. 2023.

4. Prijedlog zakona o sprečavanju pranja novca i finansiranja terorističkih aktivnosti (P.Z.E.I)
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-2665/23 od 20. 12. i 21. 12. 2023.

5. Prijedlog zakona o dopunama Zakona o odbrani Bosne i Hercegovine
 Predlagač: delegatkinja Marina Pendeš, broj: 02-02-1-2736/23 od 27. 12. 2023.

Ostali dokumenti – period od 1. 10. do 31. 12. 2023.

5Kolegij Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH na 13. sjednici, održanoj 28. 12. 2023, nije postigao saglasnost u vezi s daljnjim aktivnostima o navedenom 
prijedlogu zakona.
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Ukupno održano 
sjednica

Ukupno razmatrano tačaka 
i podtačaka dnevnog reda

Ukupno trajanje
sjednica

Predstavnički dom PSBiH - redovne sjednice 3 68 tačaka 14 sati i 15 minuta

Predstavnički dom PSBiH - hitne sjednice 2 2 tačke 3 sata i 40 minuta

Dom naroda PSBiH - redovne sjednice 3 44 tačke 7 sati i 45 minuta

Kolegij Predstavničkog doma PSBiH 7 54 tačke
(+12 podtačaka) 2 sata i 45 minuta

Kolegij Predstavničkog doma PSBiH
u proširenom sastavu 4 8 tačaka 2 sata i 15 minuta

Kolegij Doma naroda PSBiH 3 26 tačaka 1 sat 

Zajednički kolegij oba doma PSBiH 1 8 tačaka
(+2 podtačke) 1 sat i 5 minuta 

Trajanje sjednica i tačke dnevnog 
reda u periodu od 1. 10. do 31. 12. 2023.

Broj održanih sjednica stalnih komisija PSBiH u periodu od 1. 10. do 31. 12. 2023.

Komisije Doma naroda PSBiH Zajedničke komisije oba doma PSBiH

 

5

3

3

Komisija za finansije i budžet

Komisija za vanjsku i trgovinsku politiku,
carine, saobraćaj i komunikacije

Ustavnopravna komisija

 

 

 

 

0

1

0

1

1

1

Zajednička komisija za ljudska prava

Zajednička komisija za administrativne poslove

Zajednička komisija za evropske integracije

Zajednička komisija za ekonomske reforme i razvoj

Zajednička komisija za nadzor nad radom
Obavještajno-sigurnosne agencije BiH

Zajednička komisija za odbranu i sigurnost BiH

Komisije Predstavničkog doma PSBiH

 

 

 

 

0

3

1

2

7

0

3

2

Komisija za pripremu izbora Vijeća ministara BiH

Komisija za borbu protiv korupcije

Komisija za ostvarivanje ravnopravnosti spolova

Komisija za saobraćaj i komunikacije

Komisija za finansije i budžet

Komisija za vanjsku trgovinu i carine

Komisija za vanjske poslove

Ustavnopravna komisija

6

6Usvajanjem Izmjene Poslovnika Predstavničkog doma Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine na 14. sjednici, održanoj 21. 12. 2023, naziv Komisija za 
borbu protiv korupcije i kleptokratije mijenja se u naziv Komisija za borbu protiv korupcije.
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Na 12. sjednici Ustavnopravne komisije, koja je održana 30. oktobra, 
podržan je i u daljnju parlamentarnu proceduru upućen Izvještaj o radu 
Pravobranilaštva Bosne i Hercegovine za period od 1. 1. 2022. do 31. 12. 
2022. Ustavnopravna komisija Predstavničkog doma konstatirala je da 
je poslanička inicijativa Nihada Omerovića, kojom se od Ministarstva 
pravde BiH traži da, u saradnji s Visokim sudskim i tužilačkim vijećem 
BiH i Nadzornim tijelom za praćenje provođenja Revidirane državne 
strategije za rad na predmetima ratnih zločina, u roku od 30 dana 
od dana usvajanja inicijative dostavi Predstavničkom domu PSBiH 
detaljnu analizu provođenja Revidirane državne strategije za rad na 

predmetima ratnih zločina, upućena u parlamentarnu proceduru u skladu 
s Poslovnikom Predstavničkog doma Parlamentarne skupštine Bosne i 
Hercegovine.
Komisija je na 13. sjednici, koja je održana 20. decembra, prihvatila i u 
daljnju parlamentarnu proceduru uputila Izvještaj o provođenju zakona 
iz nadležnosti Centralne izborne komisije Bosne i Hercegovine u 2022. 
godini. Također je prihvaćen i u daljnju parlamentarnu proceduru upućen 
i Izvještaj o provođenju Općih izbora 2022. godine, koji je podnijela 
Centralna izborna komisija BiH. Usvojen je Izvještaj o radu Ustavnopravne 
komisije Predstavničkog doma PSBiH za 2023. godinu.

Ustavnopravna komisija Predstavničkog doma PSBiH

Na 11. sjednici Komisije za vanjske poslove, koja je održana 10. oktobra, dato je pozitivno mišljenje te Domu preporučeno davanje saglasnosti za 
ratifikaciju pet međunarodnih dokumenata.
Na 12. sjednici, koja je održana 20. novembra, dato je pozitivno mišljenje, te Domu preporučeno davanje saglasnosti za ratifikaciju dva međunarodna 
dokumenta. Zbog odsustva predstavnika Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH, Komisija je odgodila izjašnjavanje o Među-
narodnom sporazumu između Evropske unije, s jedne strane, i Bosne i Hercegovine, s druge strane, o učešću Bosne i Hercegovine u programu Unije 
pod nazivom Program jedinstvenog tržišta. K znanju su primljeni izvještaji i materijali pristigli Komisiji.
Članovi Komisije su na 13. sjednici, koja je održana 21. decembra, dali pozitivno mišljenje i Domu preporučili davanje saglasnosti za ratifikaciju 11 
međunarodnih dokumenata. K znanju su primljeni izvještaji i materijali pristigli Komisiji.

Komisija za vanjske poslove

AKTIVNOSTI KOMISIJA AKTIVNOSTI KOMISIJA

Sastanak sa specijalnim izaslanikom britanskog premijera za Zapadni Balkan
Predsjedavajuća Komisije za vanjske poslove Darijana Filipović i 
zamjenica predsjedavajuće Komisije Sabina Ćudić razgovarale su 28. 
novembra u Sarajevu sa specijalnim izaslanikom premijera Ujedinjenog 
Kraljevstva Velike Britanije i Sjeverne Irske za Zapadni Balkan lordom 
Stuartom Peachom. Na sastanku su razmijenjene informacije, mišljenja 
i stavovi o aktuelnoj situaciji u Bosni i Hercegovini u svjetlu procesa 
evropskih integracija BiH, kao i o obavezama i izazovima s kojima su na 
evropskom putu suočene institucije naše zemlje. Specijalni izaslanik 
britanskog premijera za Zapadni Balkan još jednom je naglasio da njegova 
zemlja snažno podržava evropski put Bosne i Hercegovine i ohrabruje 
domaće političare da nastave s provođenjem reformi s ciljem ubrzavanja 
procesa integracija i otvaranja pristupnih pregovora između EU i BiH.
Zahvaljujući se na podršci, članice rukovodstva Komisije za vanjske poslove naglasile su da institucije BiH ulažu napore kako bi se do kraja ove godine 
usvojili još neki zakoni iz paketa od 14 prioriteta Evropske komisije. Ističući kako evropski put BiH nema alternativu, ocijenile su da bi otvaranje pregovora 
između BiH i EU bio ogroman iskorak za našu zemlju. U razgovoru je učestvovao i ambasador Velike Britanije u Bosni i Hercegovini Julian Reilly. 

Komisija za ostvarivanje ravnopravnosti spolova
Na 5. sjednici Komisije za ostvarivanje ravnopravnosti spolova, koja je 
održana 30. oktobra, primljen je k znanju Izvještaj GREVIO-a za Bosnu 
i Hercegovinu o zakonodavnim i drugim mjerama preduzetim s ciljem 
provođenja odredbi Konvencije Vijeća Evrope o sprečavanju i borbi 
protiv nasilja nad ženama i nasilja u porodici (Istanbulske konvencije) i 
Preporuke Komiteta potpisnica Istanbulske konvencije Vijeća Evrope. U 
vezi s ovim izvještajem, Komisija je usvojila i Domu preporučila da usvoji 
sljedeće zaključke:
• Parlamentarna skupština BiH sa zabrinutošću je primila k znanju 

Izvještaj GREVIO-a za Bosnu i Hercegovinu o zakonodavnim i drugim 
mjerama preduzetim s ciljem provođenja odredbi Konvencije Vijeća 
Evrope o sprečavanju i borbi protiv nasilja nad ženama i nasilja u 
porodici (Istanbulske konvencije) i Preporuke Komiteta potpisnica 
Istanbulske konvencije Vijeća Evrope.

• Parlamentarna skupština BiH poziva parlamente entiteta, Brčko 
Distrikta BiH i kantona da razmotre predmetni izvještaj i, u skladu s 
preporukama, preduzmu tražene zakonodavne mjere.

• Parlamentarna skupština BiH poziva Vijeće ministara BiH, Vladu 
Republike Srpske, Vladu Federacije BiH, Vladu Brčko Distrikta 
BiH i kantonalne vlade da, u skladu sa svojim nadležnostima, 

pokrenu zakonodavne inicijative i preduzmu druge mjere s ciljem 
ispunjavanja preporuka iz Izvještaja GREVIO-a i Komiteta potpisnica 
Istanbulske konvencije Vijeća Evrope.

• Parlamentarna skupština BiH zadužuje Vijeće ministara BiH da, u 
saradnji s resornim institucijama na entitetskom, kantonalnom 
i nivou Brčko Distrikta BiH, izradi Plan mjera za provođenje 
preporuka GREVIO-ovog komiteta i Komiteta potpisnica Istanbulske 
konvencije Vijeća Evrope, te prati provođenje i redovno izvještava 
Parlamentarnu skupštinu BiH, s posebnim fokusom na preporuku 
br. 19. kojom se urgira na vlasti Bosne i Hercegovine da preduzmu 
formalnu reviziju Zakona o strancima BiH kako bi ishodili izmjene i 
dopune kojima će se omogućiti migrantkinjama nezavisna dozvola 
boravka u slučaju posebno teških okolnosti, uključujući žrtve svih 
vidova nasilja obuhvaćenih Istanbulskom konvencijom počinjenih i/
ili opravdanih od strane bračnog partnera ili partnera; zatim osigurati 
da migrantkinje žrtve rodnozasnovanog nasilja imaju pravo na 
nezavisnu dozvolu boravka u slučaju protjerivanja nasilnog partnera 
i osigurati da žene i djevojčice koje su izgubile boravišni status time 
što su žrtve prisilnog braka u inozemstvu mogu vratiti boravišni 
status. 
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Na 11. sjednici Komisije za finansije i budžet, koja je održana 18. oktobra, 
usvojen je Godišnji revizorski izvještaj o glavnim nalazima i preporukama 
za 2022. godinu, čiji je podnosilac Ured za reviziju institucija BiH. U 
okviru tačke dnevnog reda koja se odnosila na razmatranje revizorskih 
izvještaja o finansijskom poslovanju institucija BiH za 2022. godinu 
Komisija je obavila saslušanje predstavnika institucija koje su u 2022. 
godini dobile revizorsko “mišljenje s rezervom uz skretanje pažnje”.
Na 12. sjednici, koja je održana 25. oktobra, obavljeno je saslušanje 
predstavnika institucija koje su u 2022. godini dobile revizorsko “mišljenje 
s rezervom uz skretanje pažnje”.
Isti dan održana je 13. sjednica na kojoj je usvojen Izvještaj o izvršenju 
Budžeta institucija Bosne i Hercegovine i međunarodnih obaveza BiH za 
2022. godinu, čiji je podnosilac Predsjedništvo BiH. Komisija je usvojila 
Izvještaj o finansijskoj reviziji izvršenja Budžeta institucija BiH za 2022. 
godinu, čiji je podnosilac Ured za reviziju institucija BiH. Uz ovaj izvještaj 
usvojeni su i sljedeći zaključci:
1. Od Vijeća ministara BiH i Ministarstva finansija i trezora BiH traži 

se da hitno pristupe realizaciji preporuka revizije koje su sadržane 
u tekstu Izvještaja o finansijskoj reviziji izvršenja Budžeta institucija 
BiH za 2022. godinu, te da Predstavničkom domu Parlamentarne 
skupštine BiH, najkasnije do 1. 6. 2024, dostave informaciju o 
realizaciji preporuka Izvještaja.

2. Od Vijeća ministara BiH i Ministarstva finansija i trezora BiH traži 
se da posebnu pažnju posvete jačanju sistema internih kontrola u 
institucijama BiH te da, s ciljem povećanja efikasnosti finansijskog 
poslovanja i pouzdanosti finansijskih izvještaja, uspostave cjelovit 
sistem internih kontrola kojim će smanjiti rizik od ponavljanja istih 
grešaka ili pojava novih grešaka u svom finansijskom poslovanju.

Komisija je usvojila Izvještaj o radu Ureda za razmatranje žalbi Bosne 
i Hercegovine za 2022. godinu, čiji je podnosilac Ured za razmatranje 
žalbi BiH, kao i Izvještaj - Praćenje realizacije preporuka revizije učinka 
“Upravljanje procesom realizacije ugovora o javnim nabavkama u 
institucijama Bosne i Hercegovine”, čiji je sačinilac također Ured za 
reviziju institucija BiH. K znanju je primljena Informacija o raspodjeli i 
korištenju sredstava tekuće budžetske rezerve za period januar - juni 
2023. godine, koju je sačinilo Ministarstvo finansija i trezora BiH.
Na 14. sjednici, koja je održana 30. oktobra, odgođeno je izjašnjavanje o 
Zbirnom mišljenju o finansijskoj reviziji institucija BiH za 2022. godinu, 
s prijedlogom zaključaka i prilozima 1. i 2. koji čine cjelinu sa Zbirnim 
mišljenjem, čiji je sačinilac Komisija za finansije i budžet Predstavničkog 
doma PSBiH.
Komisija je na 15. sjednici, koja je održana 16. novembra, usvojila 
Zbirno mišljenje o finansijskoj reviziji institucija BiH za 2022. godinu, 
sa usvojenim prilozima, čiji je sačinilac Komisija za finansije i budžet 
Predstavničkog doma PSBiH. Komisija je usvojila i prijedloge zaključaka 
koje prosljeđuje Predstavničkom domu PSBiH na usvajanje: 
1. Predstavnički dom prihvata 72 izvještaja finansijske revizije institucija 

BiH za 2022. godinu, od kojih:
a) 61 izvještaj finansijske revizije institucija BiH čije je finansijsko 

poslovanje ocijenjeno revizorskim “pozitivnim mišljenjem” 
i “pozitivnim mišljenjem sa skretanjem pažnje” (po osnovu 
mišljenja revizora o finansijskim izvještajima i po osnovu 
mišljenja revizora o usklađenosti) - Prilog 1. Zbirnog mišljenja;

b) 11 izvještaja finansijske revizije institucija BiH čije je finansijsko 
poslovanje ocijenjeno revizorskim “mišljenjem s rezervom sa 
skretanjem pažnje” (po osnovu mišljenja revizora o finansijskim 
izvještajima i po osnovu mišljenja revizora o usklađenosti) - 
Prilog 2. Zbirnog mišljenja.

2. Predstavnički dom obavezuje rukovodstva 40 institucija BiH, čije 
je finansijsko poslovanje u 2022. godini ocijenjeno revizorskim 
“pozitivnim mišljenjem sa skretanjem pažnje” (obuhvatajući skreta-
nja pažnje uz pozitivna mišljenja revizora o finansijskim izvještajima 
i/ili uz pozitivna mišljenja revizora o usklađenosti), na preduzimanje 
svih potrebnih mjera iz nadležnosti svake institucije posebno, kako 

bi se izbjegle daljnje posljedice pojava na koje je revizija skrenula 
pažnju pri isticanju predmeta u “pozitivnom mišljenju”, a posebno da 
materijalnost takvih nalaza revizije eventualno ne preraste u buduće 
kvalifikacije u narednom izvještaju revizije.

3. Predstavnički dom usvaja predložene zaključke Komisije za 11 
institucija BiH, sadržane u pojedinačnim komisijskim mišljenjima 
za svaku instituciju BiH, a čiji su revizorski izvještaji finansijskog 
poslovanja za 2022. godinu bili predmet detaljne komisijske analize 
- Prilog 2. Zbirnog mišljenja.

4. Predstavnički dom Parlamentarne skupštine BiH traži od Agencije 
za identifikacione dokumente, evidenciju i razmjenu podataka 
BiH, Granične policije BiH, Ministarstva komunikacija i prometa 
BiH, Ministarstva odbrane BiH, Ministarstva vanjskih poslova BiH, 
Komisije za očuvanje nacionalnih spomenika BiH, Pravobranilaštva 
BiH, Službe za zajedničke poslove institucija BiH, Uprave za 
indirektno oporezivanje BiH, Ureda za veterinarstvo BiH i Zavoda 
za izvršenje krivičnih sankcija, pritvora i drugih mjera da svaka 
institucija zasebno posveti posebnu pažnju daljnjem jačanju svog 
sistema internih kontrola s ciljem povećanja efikasnosti finansijskog 
poslovanja i pouzdanosti finansijskih izvještaja.

5. Predstavnički dom Parlamentarne skupštine BiH zadužuje 
Ministarstvo finansija i trezora BiH da u Instrukciji s uputstvima 
za pripremu zahtjeva za dodjelu sredstava iz budžeta, počevši od 
budžeta za 2025. godinu (Instrukcija broj 2), traži od institucija BiH, 
koje su po izvještaju o finansijskoj reviziji institucija BiH za prethodnu 
godinu za koju je okončana revizija dobile “negativno mišljenje”, 
“mišljenje s rezervom”, “mišljenje s rezervom sa skretanjem pažnje” 
te “pozitivno mišljenje sa skretanjem pažnje”, da u budžetskom 
zahtjevu detaljno analitički prikažu i obrazlože budžetske stavke koje 
su povezane s nedostacima ili nepravilnostima koje su bile osnov za 
mišljenje Ureda za reviziju institucija BiH u prethodnoj godini.

 Također, Predstavnički dom Parlamentarne skupštine BiH zadužuje 
Ured za reviziju institucija BiH da, prije roka definiranog za dostavljanje 
Instrukcije broj 2 institucijama BiH, dostavi Ministarstvu finansija i 
trezora BiH spisak institucija BiH koje trebaju u budžetskom zahtjevu 
detaljno analitički prikazati i obrazložiti stavke na koje će se obaveza 
iz prethodnog navedenog zaključka odnositi.

6. Predstavnički dom Parlamentarne skupštine BiH zadužuje Vijeće 
ministara BiH da u najkraćem roku izradi smjernice kojim bi se 
detaljno definirali trajanje, sadržaj i uslovi za sklapanje ugovora o 
djelu u institucijama BiH.

K znanju je primljen Izvještaj o izvršenju Budžeta institucija BiH i 
međunarodnih obaveza BiH za period januar - juni 2023. godine, čiji 
je podnosilac Predsjedništvo BiH. Komisija je razmatrala i usvojila 
poslaničku inicijativu Šemsudina Dedića kojom se zadužuje Vijeće 
ministara BiH da u što kraćem roku usvoji i dostavi Nacrt zakona o 
Budžetu institucija BiH i međunarodnih obaveza Bosne i Hercegovine 
za 2024. godinu Predsjedništvu BiH, koje će podnijeti Prijedlog zakona 
o Budžetu institucija BiH i međunarodnih obaveza BiH Parlamentarnoj 
skupštini BiH.
Na 16. sjednici, koja je održana 20. decembra, podržana je poslanička 
inicijativa Mire Pekić i Branislava Borenovića kojom Parlamentarna 
skupština BiH, u skladu s članom 35. Zakona o Vijeću ministara 
Bosne i Hercegovine, obavezuje Vijeće ministara BiH da u roku od 60 
dana pripremi Prijedlog izmjena i dopuna Zakona o porezu na dodatu 
vrijednost kojim bi se omogućio povrat PDV-a za kupovinu hrane i 
opreme za bebe koju može da ostvari roditelj odnosno staratelj djeteta 
u dobi do dvije godine. Hranom i opremom za bebe, za koju se može 
ostvariti povrat PDV-a, smatraju se: hrana za bebe, pelene, krevetac, 
kolica, stolica za hranjenje i autosjedalica. K znanju su primljena i dva 
izvještaja.
Na 17. sjednici Komisije, koja je održana 21. decembra, odobren je Nacrt 
budžeta Institucije ombudsmena za ljudska prava Bosne i Hercegovine 
za 2024. godinu.

Komisija za finansije i budžet Predstavničkog doma PSBiH
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Na 13. sjednici Komisije za saobraćaj i komunikacije, koja je održana 20. decembra, razmatran je Nacrt zakona o dopunama Zakona o osnovama 
sigurnosti saobraćaja na putevima u Bosni i Hercegovini, koji je izrađen u skladu sa zaključkom s 12. sjednice Komisije. Zaključeno je da će se 
rasprava o ovom zakonskom rješenju nastaviti i na narednoj sjednici Komisije, kada će se članovi Komisije izjasniti o tekstu ovog nacrta zakona i 
uputiti ga u daljnju parlamentarnu proceduru. Prihvaćen je prijedlog da Komisija za saobraćaj i komunikacije Predstavničkog doma i Komisija za 
vanjsku i trgovinsku politiku, carine, saobraćaj i komunikacije Doma naroda PSBiH zajednički organiziraju prezentaciju Transportne zajednice u 
Parlamentarnoj skupštini BiH. K znanju su primljena dva dokumenta.

Komisija za saobraćaj i komunikacije

Komisija za borbu protiv korupcije

Sastanak s rukovodstvom Samostalnog sindikata radnika BHRT-a 
Predsjedavajući Komisije za saobraćaj i 
komunikacije Jasmin Imamović i članovi 
Komisije Jasmin Emrić i Milan Dunović 
razgovarali su 12. oktobra s rukovodstvom 
Samostalnog sindikata radnika BHRT-a o 
situaciji i položaju radnika u tom javnom 
medijskom servisu BiH. Članovi rukovodstva 
Samostalnog sindikata radnika BHRT-a 
upoznali su članove Komisije da su radnici 
u teškom materijalnom položaju i da žive 
i rade na ivici egzistencije, budući da, kako 
su rekli, više od 60 posto radnika BHRT-a 
prima plaću nižu od 800 KM. Također su 
upozorili i na probleme neisplaćivanja doprinosa na plaće, na loše uslove rada, kao i na problem odlaska stručnog i kvalitetnog kadra. Rukovodstvo 
Samostalnog sindikata radnika BHRT-a upozorilo je na činjenicu da se ne poštuju postojeći zakoni o Javnom RTV-servisu i Javnom RTV-sistemu 
BiH i naglasili da bi poštovanjem ovih zakona bio značajno popravljen težak položaj radnika BHRT-a. Članovi Komisije za saobraćaj i komunikacije 
Predstavničkog doma pružili su podršku radnicima i rukovodstvu Samostalnog sindikata radnika BHRT-a, te najavili da će probleme o kojima je 
razgovarano na sastanku iznijeti na prvoj narednoj sjednici Komisije za saobraćaj i komunikacije Predstavničkog doma PSBiH.

Komisija za borbu protiv korupcije i kleptokratije na 3. sjednici, koja je održana 31. oktobra, izabrala je poslanika Branislava Borenovića za 
predsjedavajućeg ove komisije. Prethodno je ostavku na mjesto predsjedavajućeg Komisije podnio poslanik Nermin Mandra.
Na 4. sjednici, koja je održana 6. novembra, za drugu zamjenicu predsjedavajućeg Komisije izabrana je Ermina Salkičević-Dizdarević. Članovi Komisije 
dogovorili su, u skladu s Poslovnikom, metodologiju rada Komisije do kraja 2023. godine. Postignut je dogovor o tome da se sjednice Komisije 
održavaju najmanje jednom mjesečno. Također je dogovoreno da se u narednom periodu organiziraju sastanci članova Komisije sa institucijama 
BiH nadležnim za borbu protiv kriminala i korupcije, kao i s relevantnim međunarodnim organizacijama koje prate rad tih institucija. Istovremeno, od 
Agencije za prevenciju korupcije i koordinaciju borbe protiv korupcije (APIK), Visokog sudskog i tužilačkog vijeća BiH, Ureda za reviziju institucija BiH i 
Institucije ombudsmena za ljudska prava BiH bit će zatraženo da dostave izvještaje o rezultatima rada i iskustvima u borbi protiv svih oblika korupcije. 
Članovi Komisije dogovorili su da se uspostavi saradnja i razmjena iskustava s odgovarajućim parlamentarnim tijelima u zemljama regiona.
Na 5. sjednici, koja je održana 29. novembra, Komisija je odlučila da Predstavničkom domu po hitnom postupku uputi Prijedlog izmjena Poslovnika 
Predstavničkog doma PSBiH koje se, prije svega, odnose na izmjenu naziva Komisije. Komisija je odlučila da od Agencije za javne nabavke BiH i 
Ureda za razmatranje žalbi BiH zatraži da dostave izvještaje o rezultatima rada i iskustvima u borbi protiv svih oblika korupcije. Razmatrani su pristigli 
materijali i informacije, te je razgovarano o planiranim aktivnostima za naredni period.

Susret sa šefom Misije OSCE-a u BiH
Predsjedavajući Komisije za borbu 
protiv korupcije i kleptokratije Branislav 
Borenović, zamjenici predsjedavajućeg 
Komisije Predrag Kožul i Ermina 
Salkičević-Dizdarević, te članovi Komisije 
Nermin Mandra, Milorad Kojić i Nenad 
Grković razgovarali su 29. novembra sa 
šefom Misije OSCE-a u BiH ambasadorom 
Brianom Aggelerom. Tokom razgovora 
članovi Komisije upoznali su ambasadora 
Aggelera s radom ove komisije koja, 
kako je rečeno, ima nadležnost da provodi 
parlamentarni nadzor s ciljem otkrivanja i 
prevencije svih oblika korupcije, u skladu 
sa Zakonom o parlamentarnom nadzoru. 
U vezi s tim, kazano je kako je na prethodnim sjednicama dogovorena metodologija rada Komisije, te je planirano da se u narednom periodu 
organiziraju sastanci članova Komisije s institucijama BiH nadležnim za borbu protiv kriminala i korupcije. Na sastanku je kazano da će Misija 
OSCE-a u BiH, koja je već dvije decenije uključena u aktivnosti u vezi s reformom pravosudnih institucija BiH, podržati rad ove komisije.
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Ustavnopravno povjerenstvo Doma naroda PSBiH

Povjerenstvo za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze 

Na 9. sjednici Ustavnopravnog povjerenstva, održanoj 3. listopada, 
podržan je u drugoj fazi u povjerenstvu i bez amandmana Prijedlog 
zakona o izmjeni Zakona o radu u institucijama Bosne i Hercegovine, čiji je 
predlagatelj Zastupnički dom PSBiH. Ustavnopravno povjerenstvo Doma 
naroda utvrdilo je usuglašenost s Ustavom Bosne i Hercegovine i pravnim 
sustavom BiH Prijedloga zakona o izmjeni Zakona o porezu na dodanu 
vrijednost, čiji je predlagatelj Zastupnički dom PSBiH.

Povjerenstvo je na 10. sjednici, koja je održana 22. studenog, usvojilo i u 
daljnju parlamentarnu proceduru uputilo Izvješće o radu Pravobraniteljstva 
Bosne i Hercegovine za razdoblje od 1. 1. 2022. do 31. 12. 2022. godine.
Na 11. sjednici, održanoj 27. prosinca, nije usvojeno Izvješće o provedbi 
zakona iz nadležnosti Središnjeg izbornog povjerenstva Bosne i 
Hercegovine u 2022. godini, kao ni Izvješće o provođenju Općih izbora 2022. 
godine, čiji je podnositelj Središnje izborno povjerenstvo BiH. 

Na 8. sjednici Povjerenstva za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet 
i veze, koja je održana 3. listopada, podržan je u drugoj fazi u povjerenstvu 
Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o osnovama sigurnosti prometа 
nа cestamа u Bosni i Hercegovini, čiji je predlagatelj Zastupnički dom 
PSBiH. Povjerenstvo je dalo pozitivno mišljenje i Domu preporučilo 
davanje suglasnosti za ratifikaciju pet međunarodnih dokumenata.
Povjerenstvo je na 9. sjednici, održanoj 22. studenog, dalo pozitivno 
mišljenje i Domu preporučilo davanje suglasnosti za ratificiranje 
tri međunarodna dokumenta. Povjerenstvo je prihvatilo prijedlog 
za zajedničko organiziranje, u suradnji s Povjerenstvom za promet 

i veze Zastupničkog doma, prezentacije Transportne zajednice u 
Parlamentarnoj skupštini BiH. Povjerenstvo je, povodom dopisa Tajništva 
Srednjoeuropske inicijative o uspostavljanju Konvencije za jačanje 
Srednjoeuropske inicijative, predložilo Kolegiju Doma da predsjedatelja 
Povjerenstva za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze 
Doma naroda Safeta Softića imenuje za člana Konvencije za jačanje 
Srednjoeuropske inicijative. 
Na 10. sjednici, koja je održana 28. prosinca, dano je pozitivno mišljenje i 
Domu preporučeno davanje suglasnosti za ratificiranje 14 dokumenata. 
Također je primljeno k znanju jedno izvješće.

Na 8. sjednici Povjerenstva za financije i proračun, održanoj 3. listopada, 
prihvaćena su načela Prijedloga zakona o izmjeni Zakona o porezu na 
dodanu vrijednost, čiji je predlagatelj Zastupnički dom PSBiH. Povjeren-
stvo je odobrilo Nacrt proračuna Ureda za reviziju institucija BiH za 2024. 
godinu, čiji je podnositelj Ured za reviziju institucija BiH. Usvojen je Plan 
Povjerenstva za financije i proračun za razmatranje revizorskih izvješća o 
financijskom poslovanju institucija BiH u 2022. godini.
Na 9. sjednici, koja je održana 31. listopada, obavljeno je saslušanje pred-
stavnika institucija koje su u 2022. godini dobile revizorsko mišljenje s 
rezervom uz skretanje pozornosti.
Na 10. sjednici, održanoj 14. studenog, obavljeno je saslušanje predstavni-
ka institucija koje su u 2022. godini dobile revizorsko mišljenje s rezervom 
uz skretanje pozornosti. 
Povjerenstvo je na 11. sjednici, koja je održana 22. studenog, podržalo u 
drugoj fazi u povjerenstvu i bez amandmana Prijedlog zakona o izmjeni 
Zakona o porezu na dodanu vrijednost, čiji je predlagatelj Zastupnički 
dom PSBiH. Usvojeno je Izvješće o izvršenju Proračuna institucija BiH i 
međunarodnih obveza BiH za 2022. godinu, čiji je podnositelj Predsjedništvo 
BiH. Usvojeno je Izvješće o radu Ureda za razmatranje žalbi Bosne i Her-
cegovine za 2022. godinu, kao i izvješća čiji je podnositelj Ured za reviziju 
institucija BiH. Usvojeno je Zbirno mišljenje o financijskoj reviziji institucija 
BiH za 2022. godinu s usvojenim prilozima, koje je sačinilo Povjerenstvo 
za financije i proračun Doma naroda. Povjerenstvo je usvojilo i sljedeće 
prijedloge zaključaka koje prosljeđuje Domu naroda PSBiH na usvajanje:
1. Dom naroda prihvaća 72 izvješća financijske revizije institucija BiH za 

2022. godinu, od kojih:
a)  61 izvješće financijske revizije institucija BiH čije je financijsko 

poslovanje ocijenjeno revizorskim “pozitivnim mišljenjem” i “po-
zitivnim mišljenjem s isticanjem predmeta” (po osnovi mišljenja 
revizora o financijskim izvješćima i po osnovi mišljenja revizora o 
usklađenosti);

b)  11 izvješća financijske revizije institucija BiH čije je financijsko 
poslovanje ocijenjeno revizorskim “mišljenjem s rezervom” i 
“mišljenjem s rezervom uz skretanje pozornosti” (po osnovi 

mišljenja revizora o financijskim izvješćima i po osnovi mišljenja 
revizora o usklađenosti).

2. Dom naroda obvezuje rukovodstva 40 institucija BiH čije je finan-
cijsko poslovanje u 2022. godini ocijenjeno revizorskim “pozitivnim 
mišljenjem uz skretanje pozornosti” (obuhvaćajući skretanja pozor-
nosti uz pozitivna mišljenja revizora o financijskim izvješćima i/ili 
uz pozitivna mišljenja revizora o usklađenosti) na poduzimanje svih 
potrebnih mjera iz nadležnosti svake institucije posebno, kako bi se 
izbjegle daljnje posljedice pojava na koje je revizija skrenula pozor-
nost pri isticanju predmeta u “pozitivnom mišljenju”, a posebno da 
materijalnost takvih nalaza revizije eventualno ne preraste u buduće 
kvalifikacije u sljedećem izvješću revizije.

3. Dom  naroda usvaja predložene zaključke Povjerenstva za 11 in-
stitucija BiH, sadržane u pojedinačnim mišljenjima Povjerenstva 
za svaku instituciju BiH, a čija su revizorska izvješća o financijskom 
poslovanju za 2022. godinu bila predmetom detaljne analize u Pov-
jerenstvu.

4. Dom naroda PSBiH traži od 11 institucija da svaka institucija zasebno 
posveti posebnu pozornost usklađivanju Pravilnika o unutarnjem 
ustrojstvu i sistematizaciji radnih mjesta s važećim odlukama Vijeća 
ministara BiH.

5. Dom naroda PSBiH traži od 11 institucija da svaka institucija zasebno 
posveti posebnu pozornost ugovorima o djelu, te da se ugovori o 
djelu zaključuju u iznimnim slučajevima za konkretne i nesistema-
tizirane poslove.

6. Dom naroda PSBiH traži od 11 institucija da svaka institucija zasebno 
posveti posebnu pozornost dosljednoj primjeni odredaba Zakona o 
javnim nabavama.

Na 12. sjednici, održanoj 28. prosinca, primljeno je k znanju Izvješće o 
izvršenju Proračuna institucija BiH i međunarodnih obveza BiH za raz-
doblje siječanj – lipanj 2023. godine. Članovi Povjerenstva usvojili su 
Izvješće o provedenoj reviziji učinka “Aktivnosti institucija BiH na pripremi 
i nadzoru nad provođenjem planova integriteta”, čiji je podnositelj Ured za 
reviziju institucija BiH.

Povjerenstvo za financije i proračun Doma naroda PSBiH

Konstituirajuća sjednica Privremenog istražnog povjerenstva Doma naroda PSBiH za 
pribavljanje informacija o radu Povjerenstva za očuvanje nacionalnih spomenika BiH
Na konstituirajućoj sjednici Privremenog istražnog povjerenstva Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH za pribavljanje informacija o radu Povjeren-
stva za očuvanje nacionalnih spomenika BiH, koja je održana 28. prosinca, za predsjedateljicu Privremenog istražnog povjerenstva izabrana je Snježana 
Novaković-Bursać, za prvog zamjenika predsjedateljice izabran je Dženan Đonlagić, a za drugog zamjenika Zdenko Ćosić. Članovi Privremenog istražnog 
povjerenstva konstatirali su da su, na temelju odredaba Zakona o parlamentarnom nadzoru BiH, ispunjeni svi uvjeti za daljnji rad i odlučivanje ovog 
Privremenog istražnog povjerenstva.
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Zajedničko povjerenstvo za obranu i sigurnost BiH
Na 6. sjednici Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH, koja 
je održana 3. listopada, primljena je k znanju Informacija o stanju u 
području migracija u Bosni i Hercegovini za prvih šest mjeseci 2023. 
godine, koju je izradilo Ministarstvo sigurnosti BiH. Nakon što su se 
članovi Zajedničkog povjerenstva upoznali s dopisom Agencije za 
identifikacijske isprave, evidenciju i razmjenu podataka BiH (IDDEEA) 

o uspostavljanju 24-satnog osiguranja objekata IDDEEA-e, usvojen 
je zaključak da treba dopisom odgovoriti da Zajedničko povjerenstvo 
nije nadležno za rješavanje zahtjeva IDDEEA-e. K znanju su primljene 
informacije o aktivnostima članova Zajedničkog povjerenstva za obranu 
i sigurnost BiH. Zajedničko povjerenstvo nije podržalo izaslaničku 
inicijativu Kemala Ademovića.

Aktivnosti Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH

Na 5. sjednici Zajedničkog povjerenstva za administrativne poslove, održanoj 20. studenog, primljeno je k znanju Devetomjesečno izvješće Parla-
mentarne skupštine BiH za 2023. godinu. Zajedničko povjerenstvo verificiralo je rješenja koja je donijelo rukovodstvo ili predsjedatelj Zajedničkog 
povjerenstva u skladu s važećim aktima i propisima, a odnose se na statusna pitanja zastupnika i izaslanika u PSBiH. 

Zajedničko povjerenstvo za administrativne poslove

Predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH Jasmin Imamović, član 
Zajedničkog povjerenstva i predsjedatelj Izaslanstva Parlamentarne skupštine BiH u Parla-
mentarnoj skupštini NATO-a (PSNATO) Kemal Ademović, članovi ovog radnog tijela i Izaslanstva 
Marina Pendeš, Sredoje Nović, Radovan Kovačević, Slavko Matić, Milan Dunović i Safet Softić, 
te parlamentarni vojni povjerenik BiH Boško Šiljegović razgovarali su 4. listopada sa zapovjed-
nicom Stožera NATO-a u Sarajevu, brigadnom generalicom Pamelom McGahom. Na sastanku 
su razmijenjena mišljenja o stanju u sektoru obrane i sigurnosti BiH, kao i o radu Zajedničkog 
povjerenstva i Izaslanstva PSBiH u PSNATO-u. Predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva Jasmin 
Imamović upoznao je zapovjednicu McGahu s prioritetima u radu, posebno s aktivnostima koje 
je Zajedničko povjerenstvo imalo proteklog tjedna s jedinicima i zapovjedništvima Oružanih 
snaga BiH (OSBiH), zapovjedništvom 6. pješačke brigade OSBiH, 5. pješačke brigade OSBiH, 
TROM-a Doboj te sa sadržajem sastanaka s generalskim zborom i zapovjednicima jedinica i zapovjedništava OSBiH, kao i s predstavnicima Regional- 
nog ureda Granične policije Sjeverozapad - Gradiška. Članovi Zajedničkog povjerenstva iznijeli su mišljenje da svi zajedno trebaju uložiti dodatne napore za 
poboljšanje uvjeta života i rada pripadnika OSBiH te da je potrebno, uoči nadolazeće sezone grijanja, na vrijeme osigurati energente. Na sastanku je upo- 
zoreno da treba uložiti dodatne napore kako bi se modernizirala oprema OSBiH, posebno ona potrebna za pomoć civilnom stanovništvu za vrijeme 
elementarnih nepogoda. Predsjedatelj Izaslanstva PSBiH u PSNATO-u Kemal Ademović izvijestio je zapovjednicu McGahu o tijeku priprema za pred- 
stojeći 105. Rose-Roth seminar PSNATO-a, koji će, u suradnji s PSBiH, biti održan od 14. do 16. studenog 2023. u Sarajevu. Brigadna generalica 
McGaha izvijestila je nazočne o trenutačnim aktivnostima Stožera NATO-a u Sarajevu, kao i o suradnji sa subjektima obrambenog i sigurnosnog sektora u BiH.

Predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH Jasmin Imamović, članovi 
Zajedničkog povjerenstva Kemal Ademović, Safet Softić, Šerif Špago, Milan Dunović i Slavko 
Matić, te parlamentarni vojni povjerenik BiH Boško Šiljegović razgovarali su 5. listopada sa 
zastupnicom u Bundestagu SR Njemačke Martinom Renner. U prijateljskom razgovoru 
razmijenjena su mišljenja o brojnim pitanjima u vezi s aktualnim stanjem sigurnosti u 
Bosni i Hercegovini i o aktivnostima Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH. 
Na sastanku je bilo riječi i o izazovima borbe protiv organiziranog kriminala i korupcije te 
migrantske krize.

Članovi Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH Jasmin Imamović, Marina Pendeš, 
Sredoje Nović i Safet Softić su 12. listopada u Sarajevu razgovarali sa zamjenikom podtajnika 
Organizacije Ujedinjenih naroda i ravnateljem Ureda UN-a za borbu protiv terorizma, Raffijem 
Gregorianom. Tijekom susreta članovi Zajedničkog povjerenstva izrazili su zahvalnost Grego-
rianu za iznimno dobro obavljen posao u procesu reforme obrane u razdoblju 2004. – 2005. 
godine. Gregorian je naglasio da Bosna i Hercegovina obavlja kvalitetan posao na planu borbe 
protiv terorizma, kako kroz kvalitetna zakonska rješenja tako i dobrom suradnjom policij-
skih agencija, ocijenivši stanje sigurnosti u BiH po ovome pitanju na visokoj razini. Također 
je upoznao članove Zajedničkog povjerenstva s pitanjima i dostupnim programima UN-a iz 
područja borbe protiv terorizma. Razgovarano je o trenutačnim aktivnostima Zajedničkog povjerenstva i stanju sigurnosti u Bosni Hercegovini. Kada je 
u pitanju borba protiv terorizma, naglašeno je da je usvojena Strategija Bosne i Hercegovine za prevenciju i borbu protiv terorizma za razdoblje 2021. – 
2026. godine, čiji je sadržaj izraz posvećenosti institucija na svim razinama vlasti u Bosni i Hercegovini u prevenciji i borbi protiv terorizma te nasilnog 
ekstremizma i radikalizacije koji vode k terorizmu, uz poštivanje međunarodnih obveza države kao članice UN-a, Vijeća Europe, Organizacije za europ-
sku sigurnost i suradnju (OESS), Antiterorističke koalicije, kao i potencijalne kandidatkinje za članstvo u Europskoj uniji. Sastanku članova Zajedničkog 
povjerenstva s visokim dužnosnikom UN-a bila je nazočna i tajnica Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH Gordana Živković. 

Predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH Jasmin 
Imamović i zamjenica predsjedatelja Zajedničkog povjerenstva Marina Pendeš 
su 29. studenog u Sarajevu razgovarali sa zapovjednikom EUFOR-a general-
bojnikom Helmutom Habermayerom. Na sastanku su razmijenjena mišljenja o 
aktualnom stanju u sektoru obrane i sigurnosti u Bosni i Hercegovini.
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Zajedničko povjerenstvo za ekonomske reforme i razvoj

Aktivnosti Zajedničkog povjerenstva za ekonomske reforme i razvoj 

Na 6. sjednici Zajedničkog povjerenstva za ekonomske reforme i razvoj, koja je održana 21. prosinca, razmatrane su i usvojene tri informacije. Članovi 
Povjerenstva postigli su dogovor da u idućem razdoblju stupe u kontakt s nadležnim institucijama u cilju organiziranja tematskih sjednica o stanju u 
elektroenergetskom sektoru i sektoru poljoprivrede u Bosni i Hercegovini.

Članovi Zajedničkog povjerenstva za ekonomske reforme i razvoj Ermina Salkičević-Dizdarević, predsjedateljica, Ilija Cvitanović, Čedomir Stojanović, 
zamjenici predsjedateljice, Šemsudin Dedić, Mladen Bosić, Šefik Džaferović, Dženan Đonlagić i Zlatko Miletić održali su 15. studenog sastanak s pred-
stavnicima Ministarstva sigurnosti BiH, Ministarstva civilnih poslova BiH i Agencije za rad i zapošljavanje BiH. Na sastanku je razgovarano o: ekonom-
skim i sigurnosnim aspektima boravka i eventualnog radnog angažiranja stranaca u Bosni i Hercegovini, ilegalnim i legalnim migracijama, proce-
durama dobivanja radnih dozvola, procesu prekvalifikacije domaće radne snage te o postojećim zakonskim propisima kojima se tretiraju ova pitanja. 
Konstatirajući da se posljednjih nekoliko godina naša zemlja suočava s velikim odljevom radno sposobnog stanovništva i nedostatkom kvalificirane 
radne snage, sugovornici su istaknuli učestale zahtjeve domaćih poslodavaca i gospodarstvenika za liberalizaciju domaćeg tržišta rada i povećanje 
kvote uvoza radnika iz inozemstva, ocijenivši ih potpuno opravdanima. Članovi Povjerenstva kazali su da će, u granicama svojih nadležnosti i parla-
mentarnog kapaciteta, uložiti dodatne napore kako bi se situacija u ovim područjima popravila.

Predsjedateljica Ermina Salkičević-Dizdarević, zamjenik predsjedateljice Ilija Cvitanović 
te članovi Zajedničkog povjerenstva Snježana Novaković-Bursać, Mladen Bosić i 
Šemsudin Dedić posjetili su 5. prosinca Upravu za neizravno oporezivanje BiH u Banjoj 
Luci. Rukovodstvo UNOBiH, s ravnateljem Zoranom Tegeltijom na čelu, upoznalo je 
članove Zajedničkog povjerenstva o svim važnim aktualnim temama u vezi s neiz-
ravnim porezima. Naglašeno je da će, prvi put od osnutka ove institucije, biti premašeno 
10 milijardi KM godišnje prikupljenih prihoda od neizravnih poreza. Na sastanku je 
naglašena potreba za boljom tehničkom opremljenosti UNO-a, s ciljem što boljeg obav-
ljanja temeljne zadaće UNOBiH, prvenstveno pružanja kvalitetnije usluge poreznim ob-
veznicima. Govoreno je i o sustavu koji je na snazi, a odnosi se na plaćanje PDV-a na lije-
kove, na pristojbe prilikom registracije novih gospodarskih subjekata, a razmijenjene su 
i informacije o mogućnostima i rizicima pomjeranja konačnog dana za obračun PDV-a.

Istoga dana članovi Zajedničkog povjerenstva razgovarali su u Sarajevu s predstavnicima Direkcije za ekonomsko planiranje BiH. Predstavnici Di-
rekcije, predvođeni ravnateljem Zoranom Zeljkom, predstavili su rad ove institucije i naglasili da, kao stalno tijelo Vijeća ministara BiH, u svome radu 
poduzimaju redovne aktivnosti s ciljem analiziranja postojećih ekonomskih prilika, 
planiranja socijalno-ekonomskog razvoja te prikupljanja makroekonomskih i drugih 
pokazatelja u vezi s ekonomskom politikom i ekonomskim razvojem naše zemlje. Go-
vorili su i o dokumentima koji nastaju kao rezultat njihova rada i istraživanja, a koje, 
u obliku mjesečnih, kvartalnih i godišnjih informacija i izvješća, redovito šalju Vijeću 
ministara BiH, kao i Zajedničkom povjerenstvu za ekonomske reforme i razvoj PSBiH, 
koje provodi nadzor nad ovom direkcijom iz svoje nadležnosti. Članovi Zajedničkog pov-
jerenstva u razgovoru su izrazili zabrinutost glede pojedinih statističkih pokazatelja koji, 
među ostalim, ukazuju na pad industrijske proizvodnje, ograničene inozemne inves-
ticije i neiskorištene potencijale u proizvodnji i izvozu električne energije i pitke vode.

Predsjedateljica Zajedničkog povjerenstva Ermina Salkičević Dizdarević, te članovi 
Šemsudin Dedić, Mladen Bosić, Šefika Džaferović i Zlatko Miletić razgovarali su 21. 
prosinca u Sarajevu s predstavnicima Agencije za osiguranje u BiH. Ravnateljica Agen-
cije Emina Jahić zajedno sa suradnicama, prezentirala je rad ove institucije. Izneseno 
je niz podataka o trenutačnim aktivnostima koje Agencija provodi, poput izrade analiza 
usuglašenosti entitetskih zakona kojima se uređuje rad društava za osiguranje, razmat- 
ranja nacrta i prijedloga izmjena i dopuna zakona u skladu s nadležnostima Agencije, 
izrade relevantnih dokumenata o stanju u sektoru osiguranja, zaključivanja ugovora, 
prikupljanja, obrade i objave statističkih izvješća. Članovi Zajedničkog povjerenstva 
naglasili su da podržavaju aktivnosti Agencije kako bi se unaprijedio rad u području 
osiguranja na razini Bosne i Hercegovine u skladu s nadležnostima Povjerenstva. 

Izaslanstvo Zajedničkog povjerenstva, koje su činili predsjedateljica Ermina Salkičević-
Dizdarević, zamjenici predsjedateljice Ilija Cvitanović i Čedomir Stojanović te članovi 
Mladen Bosić, Dženan Đonlagić, Snježana Novaković-Bursać i Šemsudin Dedić, posje-
tilo je 15. studenog Centralnu banku Bosne i Hercegovine. Guverner Centralne banke 
BiH Senad Softić i viceguverneri Marko Vidaković i Željko Marić izvijestili su goste o 
aktivnostima, rezultatima i izazovima u radu, istaknuvši važnost ove institucije i njezin 
doprinos monetarnoj i financijskoj stabilnosti. Sudionici sastanka zaključili su i da je pri-
oritetno potrebno usvojiti Zakon o sprječavanju pranja novca i financiranja terorističkih 
aktivnosti, jer bi njegovo neusvajanje Bosnu i Hercegovinu moglo ponovno dovesti 
na sivu listu Moneyvala, što bi imalo financijske, političke i ekonomske posljedice za 
građane BiH. 



18 PARLAMENT PSBiH 4/2023 - ПАРЛАМЕНТ ПСБиХ 4/2023

Zamjenik predsjedatelja Zajedničkog povjerenstva za europske integraci-
je Parlamentarne skupštine BiH Dženan Đonlagić i članovi Zajedničkog 
povjerenstva: Radovan Kovačević, Snježana Novaković-Bursać, Mia 
Karamehić-Abazović i Predrag Kojović održali su 4. listopada sastanak s 
izaslanstvom Vijeća za opće poslove pri Vijeću Europske unije, koje su, 
u salzburškom formatu, činile državne ministrice i tajnice za europske 
poslove u uredima premijera ili u ministarstvima vanjskih poslova država 
članica EU.
Članice ovog važnog europskog tijela, koje je nadležno za politiku susjed-
stva i proširenja, a koje koordinira i priprema sjednice Europskog vijeća 
kao najvišeg tijela EU, izrazile su snažnu i iskrenu podršku europskom 
putu Bosne i Hercegovine.
Državne ministrice i tajnice u ministarstvima vanjskih poslova Hrvatske, 
koja je inicirala posjet ovog izaslanstva, Rumunjske, Mađarske, Poljske i 

Bugarske pozdravile su napredak koji je BiH napravila usvajanjem seta 
reformskih zakona kojima su ispunjeni neki od 14 prioriteta iz Mišljenja 
Europske komisije. Također su pozvale na nastavak reformskog procesa 
s ciljem dodatnog ubrzanja europskog puta BiH. U vezi s tim, članice iza-
slanstva Vijeća za opće poslove EU informirale su članove Zajedničkog 
povjerenstva za europske integracije PSBiH da su ministri vanjskih poslo-
va sedam država članica EU – Italije, Češke, Slovačke, Grčke, Slovenije, Hr-
vatske i Austrije – uputili pismo visokom povjereniku EU za vanjsku politi-
ku i sigurnost Josepu Borrellu s prijedlogom da u prosincu bude donesena 
oduka o otvaranju pretpristupnih pregovora s Bosnom i Hercegovinom.
U razmjeni informacija o političkoj situaciji u BiH članovi Zajedničkog 
povjerenstva za europske integracije PSBiH iznijeli su različite poglede 
na izazove koji se nalaze pred institucijama BiH u vezi s ispunjavanjem 
preostalih prioriteta iz Mišljenja Europske komisije.

Predsjedatelj Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH Nikola Špirić primio je 16. listopada novoimenovanu ravnateljicu Direkcije za europske inte-
gracije BiH Elviru Habotu. Nakon što je preuzeo predsjedanje Domom naroda, s novoimenovanom ravnateljicom DEIBiH 19. listopada sastao se i pred-
sjedatelj Kemal Ademović. Predsjedatelj Zastupničkog doma PSBiH Marinko Čavara sastao se 26. listopada, a zamjenik predsjedatelja Zastupničkog 
doma PSBiH Denis Zvizdić 9. studenog s novoimenovanom ravnateljicom Direkcije za europske integracije BiH. Na svim sastancima bilo je riječi o 
poslovima i zadacima DEIBiH u procesu europskih integracija Bosne i Hercegovine, kao i o dinamici provođenja preuzetih obveza na ispunjavanju 14 
prioriteta iz Mišljenja Europske komisije o zahtjevu Bosne i Hercegovine za članstvo u Europskoj uniji. Razgovarano je i o usvajanju reformskih zakona 
u svjetlu novog Izvješća Europske komisije o napretku Bosne i Hercegovine.

Supredsjedatelji Parlamentarnog odbora za stabilizaciju i pridruživanje 
kazali su da je ovo prvo zasjedanje POSP-a nakon odluke o dodjeli kan-
didacijskog statusa Bosni i Hercegovini, kao i zasjedanje u odlučujućem 
trenutku - nekoliko dana uoči objave novog Mišljenja Europske komisije 
o napretku Bosne i Hercegovine na putu k EU.
Sudionike sjednice pozdravili su predsjedatelj Zastupničkog doma PSBiH 
Marinko Čavara i predsjedatelj Doma naroda PSBiH Kemal Ademović, 
a u svojim su obraćanjima naglasili postojanje punog konsenzusa svih 
političkih opcija u BiH glede europskog puta. Pozvali su dužnosnike Eu-
ropskog parlamenta i EU da podrže takvo opredjeljenje i krajem godine 
donesu odluku o početku pristupnih pregovora Bosne i Hercegovine za 
članstvo u EU.
Prema riječima predsjedatelja Čavare, Bosna i Hercegovina je, usvaja-
njem nekoliko reformskih zakona u Parlamentarnoj skupštini BiH, na-
pravila iskorak i intenzivirala napore na rješavanju obveza i ispunjavanju 
prioriteta iz Mišljenja Europske komisije o zahtjevu BiH za članstvo u EU. 

Sastanak s izaslanstvom Vijeća za opće poslove pri Vijeću EU 

Sastanci s novoimenovanom ravnateljicom Direkcije za europske integracije BiH 

Održana 3. sjednica Parlamentarnog odbora za stabilizaciju i pridruživanje 
U Parlamentarnoj skupštini BiH je 30. i 31. listopada održana 3. sjednica Parlamentarnog odbora za stabilizaciju i pridruživanje 
između Parlamentarne skupštine BiH i Europskog parlamenta. Sjednicu ovog tijela, uspostavljenog na temelju Sporazuma o 
stabilizaciji i pridruživanju između BiH i EU, otvorili su supredsjedatelji POSP-a Snježana Novaković-Bursać i Romeo Franz. 

Naglašavajući da svi u BiH trebaju biti spremni na više kompromisa i 
tolerancije s ciljem ubrzavanja europskog puta, predsjedatelj Čavara 
kazao je kako bi pozitivne odluke europskih institucija u studenom i 
prosincu predstavljale istinski poticaj za nastavak reformskog procesa 
i ohrabrenje za sve građane BiH.
Izražavajući jedinstven stav Doma naroda PSBiH da naša zemlja postane 
članicom EU, predsjedatelj Doma naroda Kemal Ademović istaknuo je i 
snažno opredjeljenje za jačanje kapaciteta institucija BiH u područjima 
vladavine prava te borbe protiv korupcije i organiziranog kriminala u cilju 
stvaranja boljih uvjeta za ekonomski razvoj i sudjelovanje na jedinstven-
om unutarnjem tržištu EU. Ocjenjujući da je ovaj saziv PSBiH napravio 
značajne pomake na europskom putu BiH, predsjedatelj Ademović iz-
razio je odlučnost da, u poziciji predsjedatelja Doma naroda, učini sve što 
je moguće kako bi BiH ispunila što više preostalih prioriteta Europske 
komisije i daljnje napredovala u procesu europskih integracija.
Članovima POSP-a obratili su se i zamjenik voditelja Delegacije EU u BiH 
Adebayo Babajide i ravnateljica Direkcije za europske integracije BiH El-
vira Habota, govoreći o napretku koji je BiH postigla u nekoliko proteklih 
mjeseci u ispunjavanju prioriteta Europske komisije, kao i europskih 
standarda u različitim područjima. U razmjeni mišljenja o stanju odno-
sa EU i BiH izlaganja su imali članovi Europskog parlamenta Thomas 
Waitz i Matjaž Nemec, kao i zastupnici i izaslanici u PSBiH Zdenko Ćosić, 
Mia Karamehić-Abazović, Ilija Cvitanović, Branislav Borenović, Radovan 
Kovačević i Šefik Džaferović.
Raspravom o stanju ispunjenosti 14 ključnih prioriteta iz Mišljenja Eu-
ropske komisije o zahtjevu BiH za članstvo u EU i usvajanjem zajedničke 
izjave supredsjedatelja završena je 3. sjednica POSP-a. U zajedničkoj iz-
javi izražena je nada da će uspješno održavanje sjednice POSP-a u Sara-
jevu dovesti Europsku komisiju do zaključka da je ključni prioritet broj 3 
iz Mišljenja u cijelosti ispunjen. U izjavi se također izražava odlučnost da 
se ne izgubi zamah u međuparlamentarnim odnosima između PSBiH i 
Europskog parlamenta i da se udahne novi život parlamentarnoj dimen-
ziji Sporazuma o stabilizaciji i pridruživanju između BiH i EU.

EUROPSKA UNIJA EUROPSKA UNIJA



19PARLAMENT PSBiH 4/2023 - ПАРЛАМЕНТ ПСБиХ 4/2023

Predsjedateljica Povjerenstva za vanjske poslove Zastupničkog doma PS BiH Darijana Filipović razgovarala 
je 22. studenog s članovima Odbora za europske poslove i Odbora za vanjske poslove Zastupničkog doma 
Parlamenta Češke Republike koji su boravili u višednevnom radnom posjetu Bosni i Hercegovini. Pred-
sjedatelj Odbora za europske poslove Ondřej Benešík, koji je predvodio češko parlamentarno izaslanstvo, 
naglasio je da njegova zemlja snažno podržava proces proširenja EU na zemlje Zapadnog Balkana te eu-
ropski put Bosne i Hercegovine. Češki parlamentarci naglasili su da je ta zemlja spremna pružiti Bosni i 
Hercegovini i političku, ali i stručnu i tehničku pomoć u procesu europskih integracija.
Zahvaljujući se na podršci, predsjedateljica Povjerenstva Darijana Filipović naglasila je kako je europski 
put ključni politički cilj Bosne i Hercegovine oko kojeg postoji konsenzus svih političkih snaga u BiH. Doda-
la je da su u našoj zemlji, nakon dobivanja kandidacijskog statusa za punopravno članstvo u EU, poduzete 
reformske aktivnosti na ispunjavanju 14 prioriteta iz Mišljenja Europske komisije. Izrazila je nadu da će 
Bosna i Hercegovina uskoro započeti pretpristupne pregovore s EU.

Predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za europske 
integracije Parlamentarne skupštine BiH Zdenko 
Ćosić, zamjenik predsjedatelja Zajedničkog povjeren-
stva Miroslav Vujičić i članica Zajedničkog povjerenstva 
Mia Karamehić-Abazović razgovarali su 24. studenog 
u Sarajevu s ministrom vanjskih i europskih poslova 
Republike Hrvatske Gordanom Grlićem Radmanom 
i njegovim suradnicima o daljnjim koracima Bosne i 
Hercegovine u procesu europskih integracija.
Ministar Grlić Radman pozdravio je sve rezultate koje 
je naša zemlja postigla na europskom putu te naglasio 
da se Hrvatska najsnažnije među svim članicama 
Europske unije zalaže za nastavak procesa europskih 
integracija BiH i otvaranje pretpristupnih pregovora EU 
i Bosne i Hercegovine. Ističući kako je upravo Hrvat-
ska inicirala slanje pisma visokom predstavniku EU 
za vanjsku i sigurnosnu politiku Josepu Borrellu, u 
kojem se sedam država članica EU snažno zalažu za 
otvaranje pretpristupnih pregovora BiH i EU do kraja 
2023. godine, ministar Grlić Radman najavio je da će 
Hrvatska nastaviti intenzivno lobirati za BiH u procesu 
europskih integracija.
Izaslanstvo Republike Hrvatske, u kojem su bili i 
državna tajnica za Europu u Ministarstvu vanjskih i eu-
ropskih poslova Republike Hrvatske i supredsjedatelji-
ca Zajedničkog povjerenstva za praćenje provedbe 
Ugovora između Vlade Republike Hrvatske i Vijeća 

Članovi odborâ za europske i vanjske poslove Zastupničkog doma Parlamenta 
Češke Republike u radnom posjetu Parlamentarnoj skupštini BiH

Članovi Zajedničkog povjerenstva za europske integracije PSBiH razgovarali 
s ministrom vanjskih i europskih poslova Republike Hrvatske

ministara BiH o europskom partnerstvu Andreja Metelko-Zgombić te veleposlanik Repub-
like Hrvatske u BiH Ivan Sabolić, pozdravilo je održavanje 2. političkog foruma na visokoj 
razini između EU i BiH 5. prosinca u Bruxellesu. Pozvali su sve predstavnike institucija BiH 
da iskoriste, kako su rekli, šansu i povoljnu političku klimu koja, zbog složene geopolitičke 
situacije, vlada u EU i da nastave s provođenjem vjerodostojnih reformi kojima bi se ispunili 
uvjeti za dobivanje datuma početka pregovora s EU. Ponudili su Bosni i Hercegovini punu 
stručnu i tehničku pomoć i podršku u procesu pregovora.
Zahvaljujući se na iskrenoj i konkretnoj podršci koju Hrvatska pruža Bosni i Hercegovini na 
europskom putu, članovi Zajedničkog povjerenstva za europske integracije PSBiH izrazili 
su očekivanje da će EU prepoznati strateški i sigurnosni značaj nastavka procesa proširenja 
na zemlje Zapadnog Balkana i da će Bosna i Hercegovina dobiti status pregovarača za pu-
nopravno članstvo u EU.

Istoga dana s izaslanstvom Odbora za europske poslove i Odbora za vanjske poslove Zastupničkog doma Parlamenta Češke Republike susreli su se 
i predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za europske integracije Parlamentarne skupštine BiH Zdenko Ćosić, zamjenik predsjedatelja Zajedničkog 
povjerenstva Dženan Đonlagić te članovi Zajedničkog povjerenstva: 
Snježana Novaković-Bursać, Mia Karamehić-Abazović, Radovan 
Kovačević i Predrag Kojović.
Izaslanstvo čeških parlamentaraca informiralo je članove Zajedničkog 
povjerenstva za europske integracije PSBiH o tome da institucije 
Češke Republike podržavaju proces proširenja Europske unije na 
zemlje Zapadnog Balkana. Češki parlamentarci izrazili su uvjerenje 
da će proces europskih integracija rezultirati članstvom Bosne i Her-
cegovine i svih zemalja regije u EU. 
Članovi Zajedničkog povjerenstva za europske integracije PSBiH 
zahvalili su se kolegama iz češkog parlamenta na podršci koju 
ta prijateljska država pruža Bosni i Hercegovini u procesu europ-
skih integracija, naglasivši potrebu da Češka, u svjetlu složene 
geopolitičke situacije, nastavi lobirati za ubrzavanje procesa 
proširenja EU na zemlje Zapadnog Balkana.

EUROPSKA UNIJA EUROPSKA UNIJA
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Predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za europske integracije Parla-
mentarne skupštine BiH  Zdenko Ćosić i članovi Zajedničkog povjerenstva 
Mia Karamehić-Abazović i Radovan Kovačević sudjelovali su 29. stude-
nog na 70. plenarnom zasjedanju Konferencije parlamentarnih odbora za 
poslove Europske unije (COSAC), koje je, u okviru parlamentarne dimen-
zije španjolskog predsjedanja Vijećem Europske unije, održano u Madridu.
U raspravi, u kojoj je značajan broj sudionika podržao proces proširenja 
EU, osobito na zemlje Zapadnog Balkana, obratila se i članica Zajedničkog 
povjerenstva Mia Karamehić-Abazović. Naglašavajući značaj procesa 
proširenja, posebno brzog otvaranja pretpristupnih pregovora s Bosnom i 
Hercegovinom, kazala je kako sve političke stranke i narodi u našoj zemlji 
imaju potpuno isti cilj – punopravno članstvo u EU, što će biti ključno ne 
samo za Bosnu i Hercegovinu nego i za regiju i EU. Ističući da BiH pruža 
podršku svim zemljama regije na zajedničkom putu prema članstvu u EU, 

Karamehić-Abazović izrazila je čvrsto uvjerenje da BiH i regija pripadaju 
europskoj obitelji i da će proširenje EU na Zapadni Balkan osigurati geo-
grafsku, sigurnosnu, ekonomsku i geopolitičku korist od najveće važnosti 
za budućnost EU.
U zaključnom obraćanju na kraju sesije o španjolskom predsjedanju, 
španjolski državni tajnik za EU Pascual Navarro istaknuo je da je suglasan 
s procesom proširenja EU, dodajući da razumije teškoće Bosne i Hercego-
vine i da BiH može računati na podršku Španjolske na europskom putu.
Završni dan 70. plenarnog zasjedanja COSAC-a obilježila je rasprava na 
temu situacije u Ukrajini i odnosa s EU, u kojoj se sudionicima obratio i 
predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva Zdenko Ćosić rekavši da pozdrav-
lja ostvarenja koja Ukrajina, usprkos svim otegotnim okolnostima, postiže 
na svome putu k punopravnom članstvu u EU. Istovremeno se posebno 
zahvalio svima koji naglašavaju značaj integracije Bosne i Hercegovine, 
kao i zemalja Zapadnog Balkana, ocijenivši da potencijali BiH i svih ze-
malja regije mogu doći do punog izražaja tek u EU, koja je, kako je rekao 
Ćosić, i sigurnosni okvir za zemlje Zapadnog Balkana. Upozoravajući na to 
da svaki zastoj otvara vrata opasnostima kojima smo izloženi u najnovijim 
globalnim geopolitičkim potresima, ali i porastu euroskepticizma u Bosni i 
Hercegovini, Ćosić je izrazio uvjerenje da bi određivanje datuma otvaranja 
pregovora bio čin mudrosti i vizionarstva od velikog značaja za Bosnu i 
Hercegovinu, kao i za EU u cjelini.
Sudionici 70. plenarnog zasjedanja COSAC-a pozdravili su Paket proširenja 
za 2023. godinu, kao i preporuke Europske komisije za Bosnu i Herce-
govinu. Ponovili su podršku Zapadnom Balkanu izraženu u Solunskoj 
agendi i Planu rasta za Zapadni Balkan. Pozvali su zemlje kandidatkinje 
da pojačaju svoje reformske inicijative uz pomoć EU, posebno u području 
vladavine prava.

Sudjelovanje na 70. plenarnom zasjedanju COSAC-a u Madridu

Drugi sastanak Političkog foruma na visokoj razini između EU i BiH
Članovi kolegija obaju domova i predstavnici klubova zastupnika i izaslanika Parlamentarne skupštine BiH sudjelovali su 5. pro-
sinca u Bruxellesu na drugom sastanku Političkog foruma na visokoj razini između Europske unije i Bosne i Hercegovine, koji su 
organizirali europski povjerenik za susjedstvo i proširenje Olivér Várhelyi i predsjedateljica Vijeća ministara BiH Borjana Krišto.
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Članovima kolegija obaju domova PSBiH predstavljeno Izvješće Europske komisije o BiH

Zastupnik u Zastupničkom domu PSBiH i predsjedatelj Kluba zastupnika SDP-a BiH Saša Magazinović obratio se 6. prosinca u Europskom parlamentu na 
posebnom skupu o proširenju Europske unije, koji je organizirala zastupnička skupina socijalista i demokrata. Magazinović je u svome obraćanju istaknuo 
da je Bosna i Hercegovina nedavno, prema riječima povjerenika za proširenje Olivéra Várhelyia, dobila do sada najbolje izvješće o napretku koje je omogućilo 
uvjetno zeleno svjetlo za otvaranje pregovora o članstvu s EU. Ipak, dodao je, na primjeru Bosne i Hercegovine primjetno je da postoje zemlje koje se protive 
proširenju. U tom smislu je pozvao da se stvari nazovu pravim imenom i da se prestanu koristiti argumenti kao što je “reforma EU”, “dodatni uvjeti” i sl. kako 
bi se prikrio stav pojedinih članica da su u ovome trenutku protiv proširenja. Magazinović je posebno naglasio da Bosna i Hercegovina, nažalost, u ne tako 
davnoj povijesti ima iskustvo o tome što se dogodi kada međunarodni partneri okrenu glavu i izmaknu se pred nepravdom i nanošenjem zla i štete. Dodao 
je da živimo u vremenu velikih izazova kada na to trebamo podsjećati i imamo pravo tražiti da se učini sve da se bilo koji oblik nepravde i nesreće ne ponovi 
građanima Bosne i Hercegovine, svjesni mogućih posljedica pogrešnih odluka EU. 
Predsjednica S&D skupine u Europskom parlamentu Iratxe Garcia Perez naglasila je da je vrijeme za okončanje najdužeg razdoblja u povijesti EU bez 
prijema novih članica. Pedro Marques, dopredsjednik S&D skupine zadužen za vanjsku politiku, istaknuo je da proces proširenja treba nastaviti čim prije 
i da proširenje EU ostaje prioritet za europske socijaliste i demokrate. Eurozastupnik iz Hrvatske Tonino Picula iskazao je podršku procesu proširenja.

Zastupnik Saša Magazinović govorio u Europskom parlamentu 

Predsjedatelj Zastupničkog doma PSBiH Marinko Čavara i predsje-
datelj Doma naroda PSBiH Kemal Ademović, zamjenici predsjedatelja 
Zastupničkog doma Nebojša Radmanović i Denis Zvizdić, zamjenik predsje-
datelja Doma naroda Nikola Špirić i, u ime zamjenika predsjedatelja Doma 
naroda Dragana Čovića, predsjedateljica Kluba hrvatskoga naroda Marina 
Pendeš razgovarali su 7. prosinca u Sarajevu s voditeljem Delegacije Europ-
ske unije i posebnim predstavnikom EU u BiH veleposlanikom Johannom 
Sattlerom.
Veleposlanik Sattler je predstavio ovogodišnje Izvješće Europske komisije 
o BiH, u kojem je Europska komisija dala preporuku za otvaranje pristup-
nih pregovora s našom zemljom nakon postizanja potrebnog stupnja 
usklađenosti s kriterijima za članstvo. Ocjenjujući Izvješće posebno se osvr-
nuo na napredak postignut u institucijama BiH usvajanjem paketa reform-
skih zakona i usklađivanjem vanjske i sigurnosne politike BiH s politikom 
EU. Govoreći o postignutom napretku, koji je prepoznat u Izvješću Europske 
komisije, zahvalio se rukovodstvima obaju domova PSBiH na izravnom 
doprinosu u uspostavljanju i aktiviranju Parlamentarnog odbora za stabi-
lizaciju i pridruživanje između PSBiH i Europskog parlamenta (POSP), čime 
je ispunjen jedan od 14 prioriteta Europske komisije. Uputio je i poruku 
najvišim dužnosnicima PSBiH da bi naša zemlja u nekoliko idućih mjeseci 
trebala iskoristiti priliku, usvojiti nekoliko reformskih zakona i pripremiti se 
za odluku o otvaranju pregovora o punopravnom članstvu u EU. Velepos-
lanik Sattler govorio je i o sredstvima iz Plana rasta EU za zemlje Zapadnog 
Balkana, ističući kako je BiH već dostavila Plan reformi, čije bi ispunjavanje 
omogućilo povlačenje sredstava iz Plana rasta u iznosu od milijardu eura.
Članovi rukovodstava obaju domova PSBiH zahvalili su se veleposlaniku 
Sattleru na angažmanu Delegacije EU u BiH i doprinosu daljnjem kretanju 
BiH na europskom putu. U svojim su izlaganjima istaknuli kako bi odluka 

o otvaranju pregovora bila snažan podstrek za sve institucije i građane BiH. 
Naglasili su potrebu postizanja konsenzusa unutar država članica EU glede 
nastavka procesa proširenja na zemlje Zapadnog Balkana.
Iznoseći impresije s 2. političkog foruma na visokoj razini između EU i BiH, 
koji je 5. prosinca održan u Bruxellesu, najviši dužnosnici PSBiH kazali su 
kako postoji raspoloženje da se do ožujka iduće godine napravi kredibilan 
iskorak s ciljem otvaranja pristupnih pregovora o članstvu BiH u EU. U vezi 
s tim su kazali kako bi zaustavljanje europskog puta BiH imalo negativne 
efekte na raspoloženje građana BiH i otvorilo prostor za utjecaje drugih u 
zemljama Zapadnog Balkana. Izražavajući uvjerenje da BiH i Zapadni Bal-
kan, kako je rečeno, predstavljaju unutarnje dvorište EU i da neće ostati u 
europskoj čekaonici, članovi rukovodstava obaju domova PSBiH apelirali su 
na pozitivan i uravnotežen pristup svih članica EU u vezi s nastavkom pro-
cesa proširenja i daljnjim kretanjem BiH na putu ka članstvu u EU.

Nakon uvodnih obraćanja povjerenika Várhelyija i predsjedateljice Krišto, 
sudionicima sastanka obratili su se predsjedatelj Doma naroda PSBiH 
Kemal Ademović, predsjedatelj Zastupničkog doma PSBiH Marinko 
Čavara, zamjenici presjedatelja Doma naroda Dragan Čović i Nikola 
Špirić te zamjenik predsjedatelja Zastupničkog doma Denis Zvizdić.
Na sastanku su govorili i predsjedatelj Kluba zastupnika SDA u 
Zastupničkom domu PSBiH Šerif Špago, član Kluba bošnjačkog naroda 
u Domu naroda PSBiH Safet Softić, presjedateljica Kluba hrvatskog 
naroda u Domu naroda Marina Pendeš, predsjedatelj Kluba zastupnika 
SDP-a u Zastupničkom domu Saša Magazinović, član Kluba zastupnika 
SDS-PDP-Za pravdu i red Nenad Grković, zamjenica predsjedatelja Klu-
ba zastupnika HDZ BiH, HSS, HKDU BiH, HSP – HNS, HSP dr. A. S. BiH, 
HDU BiH Darijana Filipović, predsjedatelj Kluba zastupnika Narod i prav-
da u Zastupničkom domu PSBiH Nihad Omerović te predsjedatelj Srp-
skog kluba u Zastupničkom domu Čedomir Stojanović. Uz dužnosnike 
s državne razine vlasti, sastanku su bili nazočni i predstavnici vlasti en-

titeta, Brčko Distrikta i kantona.
Naglašeno je kako ovaj sastanak pokazuje da se zajedničkim i pre-
danim radom nastavlja europski put Bosne i Hercegovine, a ocijenjeno 
je da je uz pojačan napor moguće postići mnogo bolje rezultate.
U zaključcima je istaknuto da je kandidacijski status doveo do političkog 
konsenzusa među političkim akterima u BiH kakvom ranije nismo 
svjedočili, a povjerenik Várhelyi naglasio je uočljiv pozitivan utjecaj 
nove političke strukture i da je Vijeće ministara EU bilo u pravu kada je 
predložilo otvaranje pristupnih pregovora.
Várhelyi je također ocijenio da je nakon ovog, po njemu, vrlo ohrabrujućeg 
skupa jasno da postoji isto razumijevanje smjera kojim se želi ići i ono-
ga što je potrebno činiti kako bi se stiglo do zacrtanog cilja. Istovremeno 
je uočljiva želja za postizanjem rezultata na svim razinama vlasti u BiH.
Na kraju je pozvao izvršne vlasti da svaki trenutak koriste za ispunjenje 
prioritetnih zadataka koje je nužno ispuniti za otvaranje pregovaračkog 
procesa.
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Na konstituirajućoj sjednici Radnog tijela Zastupničkog doma Parlamen-
tarne skupštine BiH za izradu prijedloga mjera za zaštitu i sigurnost pov-
ratnika u BiH, koja je održana 14. studenog, za predsjedatelja Radnog 
tijela izabran je zastupnik Nihad Omerović. 
Na 2. sjednici Radnog tijela, održanoj 20. studenog, za prvog zamjenika 
predsjedatelja izabran je zastupnik Nenad Grković, a za drugog zamjeni-
ka predsjedatelja zastupnik Slavko Matić. Na sjednici je utvrđen i radni 
plan Radnog tijela.
Članovi Radnog tijela su na 3. sjednici, održanoj 20. prosinca, usvojili 
zaključak o održavanju sastanka s predstavnicima Ministarstva za ljudska 

prava i izbjeglice BiH, Federalnog ministarstva unutarnjih poslova, 
Ministarstva unutarnjih poslova Republike Srpske i institucijama Brčko 
Distrikta BiH. Sastanak bi, kako je zaključeno, trebao biti održan prije 
planiranog obilaska lokacija na kojima su zabilježeni teži slučajevi nasilja 
nad povratnicima.
Radno tijelo Zastupničkog doma PSBiH, koje čine predstavnici svih 
klubova zastupnika, formirano je zaključkom sa 7. hitne sjednice 
Zastupničkog doma PSBiH i njegova je zadaća da u roku od 45 dana 
Zastupničkom domu predloži mjere za zaštitu i sigurnost povratnika u 
Bosni i Hercegovini.

Konstituirano Radno tijelo Zastupničkog doma PSBiH za izradu prijedloga 
mjera za zaštitu i sigurnost povratnika u Bosni i Hercegovini

DOGAĐAJI DOGAĐAJI

Parlamentarna skupština Bosne i Hercegovine bila domaćin 105. Rose-Roth seminara Parlamentarne skupštine NATO-a 

Seminar je pozdravnim obraćanjem otvorio predsjedatelj Doma naroda 
PSBiH i predsjedatelj Izaslanstva PSBiH u PSNATO-u Kemal Ademović, 
koji je podsjetio da je Sarajevo od 2004. godine peti puta domaćin Rose-
Roth seminara PSNATO-a, kao i da je Bosna i Hercegovina od 2004. do 
2010. godine usvojila vrlo značajan set zakona koji su sektor obrane i sigur- 
nosti u našoj zemlji učinili prepoznatljivim u regiji jugoistočne Europe.
Upozoravajući na postojanje određenih problema u regiji i BiH o ko-
jima će se na Rose-Roth seminaru razgovarati i tragati za rješenjima, 
predsjedatelj Ademović rekao je kako je za rješenja potrebna politička 
volja, više razgovora u parlamentu, kao i da se naučene lekcije iz ne-
davne prošlosti iskoriste za rješavanje otvorenih pitanja. Naglašavajući 
da je pomoć i podrška međunarodne zajednice potrebna i dobrodošla, 
posebno na putu BiH k EU i NATO-u, predsjedatelj Ademović rekao je da 
je riječ o ciljevima o kojima imamo različite poglede i pristupe koje treba 
uvažiti kao realnost. Dodao je da osobno nema nimalo zadrške kada je 
riječ o članstvu BiH u EU i NATO-u, ocijenivši da suradnja BiH s NATO-om 
može biti daleko bolja, jer je NATO u Europi i drugdje sa zemljama koje 
nisu članice uspio izgraditi odličnu suradnju i dobro razumije specifikum 
svake zemlje.

Napominjući da je Bosni i Hercegovini potreban razgovor s predstavnici-
ma NATO-a, poput današnjeg seminara, predsjedatelj Ademović istak-
nuo je da NATO jest vojni savez, ali mu prevashodna misija nije rat nego 
mir. U vezi s tim, pozvao je NATO da pomogne u osiguravanju trajnog, 
stoljetnog mira na ovim prostorima i da se više nikada ne ponovi nikakav 
sukob.
U uvodnome dijelu 105. Rose-Roth seminara sudionicima se obratio i pred-
sjedatelj Odbora za obranu i sigurnost PSNATO-a i predsjedatelj Izaslan-
stva Ujedinjenog Kraljevstva Velike Britanije i Sjeverne Irske u PSNATO-u 
Alec Shelbrooke, koji je govorio o dva desetljeća dugoj povijesti suradnje 
između PSBiH i PSNATO-a, kao i o strateškom značaju koji BiH i Zapadni 
Balkan imaju za NATO.
Sudionike seminara pozdravila je i predsjedateljica Vijeća ministara BiH 
Borjana Krišto, koja je ocijenila održavanje Rose-Roth seminara u Sara-
jevu važnim signalom za Bosnu i Hercegovinu. Predsjedateljica Krišto 
kazala je kako je BiH, unatoč brojnim izazovima, u ovoj godini napravila 
značajne reformske iskorake na putu k članstvu u EU, poručivši da sta-
bilna i sigurna BiH vodi ka stabilnosti i sigurnosti regije i cijele Europe.
U ime Vlade Švicarske Konfederacije, govorio je veleposlanik Švicarske 

Parlamentarna skupština BiH bila je domaćinom 105. Rose-Roth seminara, koji je, u organizaciji Parlamentarne skupštine 
NATO-a i uz potporu Švicarskog federalnog ministarstva za obranu, civilnu zaštitu i sigurnosnu politiku i Ženevskog centra za 
upravljanje sektorom sigurnosti, od 14. do 16. studenog održan u Sarajevu. Trodnevni seminar, na kojem je sudjelovalo više od 
stotinu parlamentaraca iz država članica NATO-a, partnerskih zemalja iz regije i predstavnika međunarodnih vojnih i civilnih 
organizacija, stručnjaka i predstavnika civilnog sektora, bio je posvećen raspravi o temi: “Bosna i Hercegovina i Zapadni Balkan 
u nestabilnom međunarodnom sigurnosnom okruženju”.
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Predsjedatelj Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH Kemal Ademović sudjelovao je 20. studenog na konferenciji pod nazivom “Pravo na život bez 
nasilja”, koju su u zgradi Parlamentarne skupštine BiH, u povodu obilježavanja Svjetskog dana djeteta u Bosni i Hercegovini, organizirali UNICEF BiH, 
Ministarstvo za ljudska prava i izbjeglice BiH i Vijeće za djecu BiH. Sudionike konferencije pozdravili su ministar za ljudska prava i izbjeglice BiH Sevlid 
Hurtić, rezidentna koordinatorica UN-a u BiH Ingrid Macdonald, predstavnica UNICEF-a u BiH Veronika Vashchenko i zamjenica predsjednice Vijeća za 
djecu BiH Aleksandra Vuković. Na konferenciji, za koju su temu odabrala djeca Bosne i Hercegovine, predstavljeni su stanje, ključni problemi i učestali 
oblici nasilja s kojima se djeca suočavaju u svojim zajednicama, svojoj obitelji i društvu. Prezentirane su obveze Bosne i Hercegovine proistekle iz 
Konvencije o pravima djeteta i najavljeno novo izvješće o ispunjavanju obveza s preporukama Odbora za prava djeteta. Također su izloženi problemi 
vršnjačkog i nasilja u školama, problemi nasilja na internetu, kao i problemi nasilja u obitelji i rodno utemeljenog nasilja. U panel-raspravama bilo je 
riječi o refleksiji predstavnika zakonodavne i izvršne vlasti o svim tim problemima i preporukama o tome kako rješavati probleme putem zakonodavne 
reforme i u praksi. O ovim temama sudionicima konferencije govorio je i izaslanik u Domu naroda PSBiH Zlatko Miletić.

Predsjedatelj Doma naroda PSBiH Kemal Ademović sudjelovao na konferenciji 
u povodu obilježavanja Svjetskog dana djeteta u Bosni i Hercegovini

DOGAĐAJI DOGAĐAJI

Parlamentarna skupština Bosne i Hercegovine bila domaćin 105. Rose-Roth seminara Parlamentarne skupštine NATO-a 
Daniel Hunn, a o odnosima BiH i NATO-a te 
izazovima s kojima se BiH i regija suočavaju 
govorila je dugogodišnja glasnogovornica 
NATO-a, danas politička i vojna ekspertica i 
istraživačica Oana Lungescu.
Na prvoj sesiji, kojom je moderirala zamje-
nica predsjedatelja Izaslanstva PSBiH u 
PSNATO-u Marina Pendeš, bilo je riječi o 
aktualnim događanjima u BiH. Druga sesija 
bila je posvećena odnosima BiH s NATO-om 
i EU-om.
U radu Rose-Roth seminara sudjelovali su 
i predsjedatelj Zastupničkog doma PSBiH 
Marinko Čavara, zamjenik predsjedatelja 
Zastupničkog doma Denis Zvizdić te predsje-
datelj Zajedničkog povjerenstva za obranu i 
sigurnost BiH Jasmin Imamović.
Raspravom o Daytonskom mirovnom spora-
zumu i perspektivama za budućnost Bosne 
i Hercegovine drugoga dana nastavljen je 
105. Rose-Roth seminar Parlamentarne 
skupštine NATO-a (PSNATO). Sudionicima 
seminara obratio se visoki predstavnik za 
BiH Christian Schmidt, koji je govorio o iza-
zovima s kojima se suočava Daytonski mi-
rovni sporazum i Ustav BiH kao aneks IV. 
tog sporazuma, kao i o potrebi snažnijeg 
angažiranja međunarodne zajednice u poti-
canju provođenja reformi na putu Bosne i 
Hercegovine k članstvu u Europskoj uniji.
U raspravi, kojom je moderirala zamjenica 
predsjedatelja Izaslanstva PSBiH u PSNATO-u 
Marina Pendeš, sudjelovali su i predsjedatelj 
Doma naroda PSBiH i Izaslanstva PSBiH u 
PSNATO-u Kemal Ademović te brojni pred-
stavnici parlamenata država članica NATO-a.
Na sesiji o sigurnosti bilo je riječi o sigurnos-
nim izazovima u Bosni i Hercegovini i cijeloj 
regiji jugoistočne Europe. O tome kako BiH 
odgovara na postojeće i nove sigurnosne iza-
zove govorili su zamjenik ministra sigurnosti 
BiH Ivica Bošnjak i ravnatelj Direkcije za koor-
dinaciju policijskih tijela BiH Enes Karić. Karić 
je posebno govorio o problemu migrantske 
krize i nedostatku policijskih službenika u 
Graničnoj policiji BiH, kao i o nedostatku 
stručnih kadrova u borbi protiv kibernetičkog 
kriminala.

Izvršna direktorica Transparency Internatio-
nala BiH Ivana Korajlić govorila je o rastućem 
problemu korupcije, koji se, kako je ocije-
nila, odražava i na političku stabilnost i na 
pravnu sigurnost građana BiH. Govorila je i 
o snažnom političkom utjecaju na institucije 
pravne države zadužene za borbu protiv 
kriminala i korupcije.
O sigurnosnim problemima i izazovima u 
regiji, s posebnim osvrtom na situaciju na 
Kosovu, govorio je analitičar Međunarodne 
krizne skupine Marko Prelec.
Drugoga dana Rose-Roth seminara PSNATO-a 
razgovarano je i o implikacijama rata u Ukrajini 
na regiju, posebno na stabilnost i sigurnost u 
zemljama Zapadnog Balkana, o pitanju gos-
podarskog razvoja regije te o problemu odlje-
va mozgova i odlaska mladih i školovanih 
ljudi iz regije. Raspravom o izazovima klimat-
skih promjena i otpornosti zemalja Zapadnog 
Balkana na utjecaj klimatskih promjena, kao 
i razmjenom iskustava o ulozi parlamenata 
u upravljanju kibernetičkom sigurnošću, 16. 
studenog u Parlamentarnoj skupštini BiH 
okončan je 105. Rose-Roth seminar Parla-
mentarne skupštine NATO-a.
U završnom obraćanju sudionicima Rose-
Roth seminara, predsjedatelj Doma naroda 
PSBiH i predsjedatelj Izaslanstva PSBiH u 
PSNATO-u Kemal Ademović zahvalio se 
svima na iskrenim i otvorenim raspravama, 
izrazivši uvjerenje da će Bosna i Hercego-
vina uskoro postati članica NATO-a, što će je 
učiniti stabilnijom i sigurnijom zemljom za 
sve njezine građane.
Predsjedatelj Doma naroda PSBiH i pred-
sjedatelj Izaslanstva PSBiH u PSNATO-u 
Kemal Ademović i sudionici 105. Rose-Roth 
seminara posjetili su Franjevački samostan 
Duha Svetoga i Muzej Franjevačkog samo-
stana u Fojnici. Tom prigodom je gvardijan 
Franjevačkog samostana, fra Mario Katušić, 
upoznao goste iz Parlamentarne skupštine 
BiH i PSNATO-a s poviješću samostana, a 
potom su obišli crkvenu i muzejsku zbirku. 
Nakona toga je u crkvi za goste iz PSBiH i 
PSNATO-a održan koncert. 

Pozdravno obraćanje predsjedatelja Doma naroda PSBiH i
predsjedatelja Izaslanstva PSBiH u PSNATO-u Kemala Ademovića

Sudionici 105. Rose-Roth seminara u posjetu
Muzeju Franjevačkog samostana u Fojnici

Predstavnici PSBiH i ostali sudionici 105. Rose-Roth seminara
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Konferencija “Legalizacija kanabisa u medicinske svrhe – kako ubrzati proces?”

Predsjedatelj Doma naroda PSBiH Kemal Ademović s predstavnicima civilnog društva 
okupljenim oko Deklaracije o ustavnim i drugim reformama BiH na putu u EU i NATO

U Parlamentarnoj skupštini BiH je 23. studenog održana konferencija 
pod nazivom “Legalizacija kanabisa u medicinske svrhe – kako ubrzati 
proces?”, prvi put na ovu temu. Na konferenciji su se okupili predstavnici 
brojnih institucija u Bosni i Hercegovini: nadležnih ministarstava u Vijeću 
ministara BiH, parlamenata na različitim razinama vlasti, ministarstava 
zdravlja Federacije BiH, Republike Srpske i Brčko Distrikta BiH te kliničkih 
centara u BiH, SIPA-e i policija iz oba entiteta, Tužiteljstva BiH, Agencije 
za lijekove i medicinska sredstva i drugih državnih agencija i zavoda, kao 
i predstavnici akademske zajednice, farmaceuti, liječnici i pacijenti koji su 
koristili ili koriste lijekove na bazi kanabisa.
“Mislim da smo blizu da ovaj proces završimo, da pacijente umjesto dilera 
liječe doktori i da, umjesto po mračnim parkovima, lijek kupuju u apoteka-
ma”, poručio je, pozdravljajući sudionike konferencije i zahvaljujući se na 
velikom interesu i prisutnosti, zastupnik u Zastupničkom domu Parla-
mentarne skupštine BiH i organizator ove konferencije Saša Magazinović.
Proces legalizacije kanabisa u medicinske svrhe podržali su u svojim 
istupima na konferenciji: ministarica civilnih poslova BiH Dubravka 
Bošnjak, predstavnik Ministarstva sigurnosti BiH Dobrica Kucalović, koji 
je govorio u ime ministra sigurnosti BiH Nenada Nešića, ministar zdravlja 
Federacije BiH Nediljko Rimac i pomoćnica ministra zdravlja i socijalne 

zaštite Republike Srpske Vesna Vipotnik, koja se sudionicima konferen-
cije obratila u ime ministra zdravlja i socijalne zaštite Republike Srpske 
Alena Šeranića.
Ravnateljica Agencije za lijekove i medicinska sredstva BiH Nataša Grubiša 
upoznala je sudionike konferencije sa sadržajem Odluke o izmjeni liste 
opojnih droga, kojom se širom otvaraju vrata mogućnosti da pacijenti u 
BiH legalno kupuju ulje kanabisa, a koju je Agencija uputila na izjašnjenje 
nadležnim institucijama. Grubiša je kazala kako je Agencija već dobila ne-
koliko pozitivnih mišljenja nadležnih institucija te poručila kako se sada ne 
smije stati s ovim procesom jer je, kako je rekla, zadatak Agencije da paci-
jenti na legalan način dobiju kvalitetan, djelotvoran i jasno dozirani lijek.
Na konferenciji su svoje stručne ekspertize i iskustva ponudili onkologi-
nja prof. dr. Zdenka Gojković, magistrica farmacije Broza Šarić-Kundalić, 
koja više od dva desetljeća živi u Beču i radi kao voditeljica ljekarne, zatim 
državna farmaceutska inspektorica u Agenciji za lijekove i medicinska 
sredstva BiH Arijana Omanović-Gojković, profesor Sveučilišta u Mostaru 
doc. dr. Martin Kondža, kao i dugogodišnji aktivist za legalizaciju kanabisa 
u medicinske svrhe - glumac Irfan Ribić, koji je, govoreći u ime pacije-
nata, ocijenio da održavanje ove konferencije predstavlja pobjedu u pro-
cesu legalizacije.

Predsjedatelj Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH 
Kemal Ademović susreo se 27. studenog s predstavnicima 
Židovskog kulturno-prosvjetnog i humanitarnog društva 
La Benevolencija, Vijeća Kongresa bošnjačkih intelektu-
alaca, Hrvatskog narodnog vijeća, Srpskog građanskog 
vijeća, Foruma parlamentaraca BiH 1990, Centra za pro-
mociju civilnog društva te podnositeljem zahtjeva pred 
Europskim sudom za ljudska prava, Jakobom Fincijem, 
koji su okupljeni oko Deklaracije o ustavnim i drugim 
reformama BiH na putu u EU i NATO.
U otvorenom razgovoru su predstavnici organizacija ci-
vilnoga društa izrazili očekivanje glede toga da se, prije ulaska u izbornu godinu, u parlamentarnoj proceduri mogu usvojiti izmjene Izbornog zakona 
Bosne i Hercegovine kako bi se, uvođenjem informacijskih rješenja u izborni proces, dodatno zaštitio njegov integritet, prije svega u sferi utvrđivanja 
identiteta birača i rezultata glasovanja na osnovi skeniranja glasačkog materijala. Istodobno je ponovljena i potreba zakonskih pa i ustavnih promjena 
koje će rezultirati provedbom odluka Europskog suda za ljudska prava u predmetima Sejdić i Finci, Zornić te drugih presuda koje doprinose ravnopravnoj 
zastupljenosti svih građana Bosne i Hercegovine u izbornom procesu.
Predsjedatelj Ademović u potpunosti se suglasio s potrebom brzih izbornih reformi za jačanje integriteta izbornog procesa, istaknuvši da je to ostvarivo 
ukoliko za to postoji volja ključnih političkih aktera u Bosni i Hercegovini. Pritom, kako je naglasio, posebnu pozornost treba posvetiti i sagledavanju 
mogućnosti maksimalne zaštite od kibernetičkih napada i eventualnih pokušaja utjecaja na izborni proces i rezultate putem planiranog novog infor-
macijskog sustava.

U Parlamentarnoj skupštini BiH je 21. studenog održan okrugli stol pod 
nazivom “Kuda ide Bosna i Hercegovina?”, koju su, u povodu 28. godišnjice 
od zaključenja Općeg okvirnog sporazuma za mir u Daytonu, organizirali 
zastupnici u Zastupničkom domu PSBiH Šemsudin Mehmedović, Milan 
Dunović, Aida Baručija i Jasmin Emrić.

Tijekom okruglog stola, na kojem su sudjelovali i predstavnici akadem-
ske zajednice, iznesena su viđenja i očekivanja u vezi s političkim ustroj-
stvom i budućnošću Bosne i Hercegovine. Sudionici su se suglasili da 
je najveće postignuće Općeg okvirnog sporazuma za mir iz Daytona to 
što je okončao krvoproliće, rat i sve druge patnje građana Bosne i Her-
cegovine, ali i upozorili da nisu ispunjena očekivanja od uspostavljenog 
političkog sustava ovim sporazumom. Zbog toga ga je potrebno unapri-
jediti na dobrobit svih građana Bosne i Hercegovine. 
Sudionici okruglog stola usvojili su i zajedničku izjavu, u kojoj su zatražili 
osiguranje načela opće pravne jednakosti svih građana Bosne i Herce-
govine na način da niti jedan građanin ne može biti diskriminiran na bilo 
kojem dijelu teritorija BiH. Zatražili su i uspostavu funkcionalne države te 
izmjene izbornog sustava kojima bi se osiguralo pravo svih građana da 
biraju i budu birani na sve pozicije s cijelog teritorija BiH, kao i osigura-
vanje nadležnosti države Bosne i Hercegovine potrebnih za ostvarivanje 
punopravnog članstva u Europskoj uniji i NATO-u, te donošenje novog 
Ustava Bosne i Hercegovine u skladu s iznesenim načelima. 

U Parlamentarnoj skupštini BiH održan okrugli stol pod nazivom “Kuda ide BiH?”
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Sudjelovanje na sastanku povjerenstava za obranu i sigurnost parlamenata u 
Bosni i Hercegovini

Članovi Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH Sredoje Nović, 
Sanja Vulić, Zdenko Ćosić i Slavko Matić te predsjedatelj Zajedničkog pov-
jerenstva za nadzor nad radom Obavještajno-sigurnosne agencije BiH 
Ilija Cvitanović i član tog povjerenstva Milorad Kojić sudjelovali su 5. pro-
sinca u Banjoj Luci na sastanku povjerenstava za obranu i sigurnost Par-
lamentarne skupštine Bosne i Hercegovine, Narodne skupštine Repub-
like Srpske te Zastupničkog doma i Doma naroda Parlamenta Federacije 
Bosne i Hercegovine.

Sastanak je sazvan na temelju zaključka usvojenog na 14. redovitoj 
sjednici Zastupničkog doma PSBiH, a kojim se pozivaju predsjednik i 
članovi SIP-a da organiziraju sastanak s predstavnicima svih političkih 
stranaka u PSBiH radi predstavljanja prijedloga za izmjene izbornog 
zakonodavstva i prijedloga za usvajanje paketa integriteta izbornog 
procesa (uvođenje novih tehnologija u izborni proces) te prijedloga za 
unaprjeđenje procesa rješavanja izbornih sporova.
Ovome sastanku bili su nazočni zastupnici u Zastupničkom domu: 
Jasmin Emrić, Šerif Špago, Safet Kešo, Saša Magazinović, Miroslav 
Vujičić, Sabina Ćudić, Milan Dunović i Nenad Grković, te izaslanici u 
Domu naroda: Zdenko Ćosić, Džemal Smajić i Zlatko Miletić. Na sa-
stanku su članovi SIP-a predstavili dosadašnje aktivnosti u vezi s izmje-
nama izbornog zakonodavstva koje se odnose na unaprjeđenje integ-

riteta izbornog procesa i uvođenje novih tehnologija.
Članovi SIP-a kazali su kako su, nakon što Parlamentarna skupština 
BiH donese odluku o izmjenama Izbornog zakona BiH, spremni inten-
zivirati aktivnosti na uvođenju novih tehnologija kako bi se osigurao 
sigurniji, učinkovitiji i vjerodostojniji izborni proces. Također su kazali 
da su, nakon usvajanja izmjena Izbornog zakona BiH, planirali u ovoj 
godini provesti pilot-projekt uvođenja novih tehnologija na 165 biračkih 
mjesta u deset općina u Bosni i Hercegovini, a koji bi bio proveden na 
dobrovoljnoj bazi.
Većina sudionika ocijenila je sastanak korisnim za razmjenu mišljenja, 
iskazavši potrebu za unaprjeđenjem komunikacije između Parlamen-
tarne skupštine BiH i Središnjeg izbornog povjerenstva BiH u cilju tra-
ganja za najboljim rješenjima za unaprjeđenje izbornog procesa.

Zastupnici i izaslanici u PSBiH održali sastanak s članovima SIP-a

Tema sastanka, čiji su domaćini bili članovi Odbora za sigurnost Narodne 
skupštine Republike Srpske, bila je aktualna sigurnosna situacija u Bosni 
i Hercegovini.
Sastanak je ocijenjen veoma korisnim i prijeko potrebnim za jačanje 
dijaloga i međusobnog razumijevanja te je i tema sastanka - aktualna 
sigurnosna situacija u BiH - ocijenjena zadovoljavajućom. Konstatirano 
je da su najveće sigurnosne prijetnje organizirani kriminal i korupcija, 
kibernetički kriminal, migrantska kriza, problem s nedovoljnim brojem 
graničnih policajaca i odlazak državljana BiH na strana ratišta.
Također je sa žaljenjem konstatirano da jezik mržnje izaziva osjećaj ne-
sigurnosti među građanima, posebno među mladim ljudima koji odlaze 
iz Bosne i Hercegovine.
Istaknut je značaj preventivnog djelovanja nadležnih policijskih agencija 
na svim razinama s ciljem zaštite svakog građanina. Posebno je naglašen 
značaj harmonizacije zakonskih rješenja i unaprjeđenja zakonskog ok-
vira za rad sigurnosnih i policijskih agencija, kao i nastavak dijaloga u cilju 
jačanja međusobnog povjerenja i razumijevanja. 
Na sastanku, čije je održavanje podržao Razvojni program Ujedinje-
nih naroda (UNDP) u BiH, predstavljeni su Projekt jačanja kapaciteta 
kibernetičke sigurnosti u BiH i Projekt u području malog oružja i lakog 
naoružanja (SALW), a koje UNDP provodi u Bosni i Hercegovini.

Zastupnici i izaslanici u Parlamentarnoj skupštini BiH održali su 27. prosinca sastanak s predsjednikom Središnjeg izbornog 
povjerenstva BiH Suadom Arnautovićem i članovima SIP-a Vladom Rogićem, Željkom Bakalarom i Jovanom Kalabom. Na 
sastanku su razmijenjene informacije, mišljenja i stavovi o Prijedlogu zakona o izmjenama i dopunama Izbornog zakona BiH, 
koji je razmatran na 10. hitnoj sjednici Zastupničkog doma PSBiH.
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Предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине у Парламентарној скупштини НАТО-а Кемал Адемовић 
и замјеници предсједавајућег Делегације Марина Пендеш и Обрен 
Петровић учествовали су у раду пленарне сједнице 69. годишњег 
засједања ПСНАТО-а које је од 7. до 9. октобра одржано у Копенхагену.
Пленарно засједање отворио је предсједавајући ПСНАТО-а Михал 
Шерба, који је у свом излагању посебну пажњу посветио Украјини. 
Позвао је чланице НАТО-а да безусловно и са већом одлучношћу 
спроводе одлуке са самита НАТО-а у Вилњусу, као и да се убрза 
процес подршке Украјини. Учесницима пленарног засједања обра-
тили су се предсједник Парламента Краљевине Данске Сорен Гаде 
и предсједница Владе Краљевине Данске Мете Фредериксен, 

Предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине у 
Парламентарној скупштини Савјета Европе Саша Магазиновић обратио се 3. октобра 
у Парламенту Краљевине Мароко на отварању међународног скупа посвећеног борби 
против насиља над женама који је, у организацији Савјета Европе и Краљевине 
Мароко, одржан у Рабату.  
У свом излагању Магазиновић је подсјетио да су, према подацима УН Wомен у 2021. 
години, 45.000 жена и дјевојака широм свијета убили њихови партнери или чланови 
породице, те да се процјењује да је 736 милиона жена, што значи готово свака трећа, 
било изложено физичком или сексуалном насиљу бар једном у животу. Нагласио је 
да већина држава на свијету има законе о насиљу у породици и/или сексуалном 
узнемиравању на радном мјесту, али да чак и када закони постоје, то не значи да су 
увијек у складу са међународним стандардима и да се поштују и спроводе.
Магазиновић је истакао да разумије глобалну политику и велике, глобалне проблеме, 
али да од податка да сваких сат времена пет жена буде убијено нема већег аларма, те 
је позвао на глобалну акцију да се то заустави. 
“Долазим из државе гдје проблем насиља над женама постане тема када се деси убиство. Тада се почне говорити о инфраструктури за 
пружање заштите женама које проживљавају насиље. Врло брзо ове теме падну у други план. До наредног убиства. То је тако погрешно и 
неодговорно. Моћ политичара је да, поред осталог, добрим и одговорним радом спасавају људске животе. Моћ институција и политичара је да 
насиље означе као неприхватљиво или да својим лошим дјеловањем шаљу поруку да је то прихватљиво”, поручио је Магазиновић окупљенима 
у Мароку на овом скупу о насиљу над женама који је одржан у оквиру Програма ЕУ за јачање парламента у консолидацији демократије.

Чланови Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у учествовали на 69. годишњем 
засједању ПСНАТО-а у Копенхагену 

Предсједавајући Делегације ПСБиХ у ПССЕ Саша Магазиновић учествовао у 
Мароку на међународној конференцији о борби против насиља над женама

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

који су презентовали актуелну политичку и економску ситуацију у 
земљи, те потврдили опредјељење државе домаћина овогодишњег 
засједања ПСНАТО-а да пружи подршку Украјини. Такође, учесницима 
69. засједања ПСНАТО-а обратили су се и предсједник Украјине 
Володимир Зеленски, као и предсједник Парламента Украјине Русиан 
Стефанчук, који су такође упутили апел за наставак подршке држава 
чланица НАТО-а Украјини.
У вези са Босном и Херцеговином, званичници НАТО-а потврдили су 
ставове изнесене током расправе на сједници Политичког комитета 
ПСНАТО-а. Наглашено је да ће се НАТО-ова политика “отворених 
врата” прилагођавати у складу са ситуацијом и временом, те је 
упозорено на то да се очекује унапређење реформи у секторима 
одбране, привреде, владавине права и борбе против корупције, као 
и рјешавање свих отворених политичких питања у БиХ.
На пленарној сједници 69. годишњег засједања ПСНАТО-а усвојено 
је и неколико резолуција које се односе на нове стратегије НАТО-а с 
циљем јачања безбједности и заштите од дезинформација, као и на 
подршку Украјини.
У оквиру 69. годишњег засједања ПСНАТО-а Делегација Парла-
ментарне скупштине БиХ у ПСНАТО-у учествовала је на дводневној 
сједници Политичког комитета ПСНАТО-а, на којој се расправљало 
о теми “Будућност НАТО-ове политике отворених врата”. Извјестилац 
ПСНАТО-а о овој теми Аудрониус Азубалис казао је како НАТО-ова 
политика “отворених врата” представља флексибилан политички 
инструмент у оквиру којег савезници НАТО-а треба да покажу 
одлучност и донесу одлуке о чланству Босне и Херцеговине, 
Молдавије, Грузије и Украјине када се испуне потребни услови и када 
се земље кандидати одлуче за такве одлуке.

Чланови Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у имали су више сусрета на маргинама 69. годишњег засједања ПСНАТО-а. Разговарали су са 
потпредсједницом ПСНАТО-а и предсједавајућом Делегације Парламента Албаније у ПСНАТО-у Мими Кодели, која је подржала приступ 
јачања повјерења и сарадње у региону, те оцијенила да је одржавање Роуз-Рот семинара у Сарајеву прилика за разговор и размјену 
ставова и искустава пријатеља и партнера. Сусрели су се и са Делегацијом Сабора Републике Хрватске у ПСНАТО-у, у којој су били 
предсједавајући Делегације Сабора Анте Бачић и члан Делегације Дарио Хребак, затим са предсједавајућим Делегације Парламента 
Уједињеног Краљевства Велике Британије и Сјеверне Ирске у ПСНАТО-у Алеком Шелбруком, као и Делегацијом Државног збора 
Републике Словеније у ПСНАТО-у, у којој су били предсједавајући Делегације Матеј Тонин и чланови Делегације Државног збора Алеш 
Резар и Миха Ламут.
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Чланови Групе пријатељства Народне скупштине Државе Кувајт боравили у 
службеној посјети Парламентарној скупштини БиХ

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине 
Босне и Херцеговине Маринко Чавара, замјеник предсједавајућег 
Представничког дома Денис Звиздић, замјеник предсједавајућег Дома 
народа ПСБиХ Кемал Адемовић, те делегат у Дому народа Средоје Новић, 
у име предсједавајућег Дома народа Николе Шпирића, и делегаткиња 
у Дому народа Марина Пендеш, у име замјеника предсједавајућег Дома 
народа ПСБиХ Драгана Човића, примили су 9. октобра чланове Групе 
пријатељства Народне скупштине Државе Кувајт, које је предводио 
предсједавајући Групе пријатељства Мухамад Хајеф Ал-Мутаири.
Током састанка констатовано је да између Босне и Херцеговине 
и Државе Кувајт постоје дугогодишњи пријатељски односи, без 
отворених питања. Наглашена је потреба да такве односе прати и 
боља економска сарадња, те виши ниво спољнотрговинске размјене и 
инвестиција из Кувајта у Босну и Херцеговину. Указано је на чињеницу 
да постоји значајан простор за повећање нивоа кувајтских улагања у БиХ, посебно у обновљиве изворе енергије, базну инфраструктуру, намјенску, 
пољопривредну и прехрамбену индустрију, те дрвну и фармацеутску индустрију као и туризам. Као значајан пословни подухват истакнута је и 
могућност извоза питке воде из наше земље на тржиште држава Голфског залива.
Истичући дугогодишње пријатељске односе и приврженост Босни и Херцеговини, чланови Групе пријатељства Народне скупштине Државе 
Кувајт нагласили су да желе да Босна и Херцеговина у будућности још више ојача своју стабилност и безбједност како би се обим инвестиција и 
туристичких посјета из Кувајта додатно увећао. 

Замјеник предсједавајућег Делегације Парламентарне скупштине 
БиХ у Парламентарној димензији Централноевропске иницијативе 
Предраг Кожул и члан Комисије за спољну и трговинску политику, 
царине, саобраћај и комуникације Дома народа ПСБиХ Џемал Смајић 
учествовали су 13. октобра у Трсту на конференцији посвећеној 
спровођењу Платформе ЦЕИ-ја.
На конференцији на којој су учествовали предсједавајући државних 
делегација у Парламентарној димензији ЦЕИ-ја, као и предсједавајући 
и чланови комисија/одбора за спољне послове парламената 17 
држава чланица ЦЕИ-ја, разговарало се о наставку и интензивирању 
регионалне сарадње земаља чланица с циљем убрзања процеса 
европских интеграција држава у статусу кандидата за пуноправно 
чланство у Европској унији.
Учесници конференције усвојили су декларацију у којој су истакли 
потребу да се, у суочавању са најновијим геополитичким изазовима и кретањима у Европи и земљама сусједства, ојача обновљени 
мултилатерални приступ за боље представљање заједничких интереса земаља Централне и Источне Европе, укључујући и Балкан, јачањем 
ЦЕИ-ја као примарног и најопсежнијег форума за регионалну сарадњу. У декларацији се наглашава да би ЦЕИ могла дјеловати као регионална 
платформа, која би формулисала заједничке ставове за друге мултилатералне форуме Европске заједнице, што би, могло за резултат имати 
снажну подршку процесу проширења ЕУ. У декларацији се предлаже успостављање Конвенције за јачање ЦЕИ-ја, коју би чинила по два 
посланика и представника владе сваке земље чланице. Конвенција би требало да изради приједлог усмјерен на јачање ЦЕИ-ја како би се 
подстакла регионална сарадња и обновљени мултилатерални приступ у Централној и Источној Европи, као и на Балкану.

Конференција предсједавајућих комисија за спољне послове и државних 
делегација у Парламентарној димензији ЦЕИ-ја

Истог дана, предсједавајући Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације Дома народа ПСБиХ Сафет Софтић 
и члан Комисије Џемал Смајић, те члан Комисије за спољне послове Представничког дома ПСБиХ Милан Петковић одржали су састанак са 
члановима Групе пријатељства Народне скупштине Државе Кувајт. 
Током састанка потврђени су добри и пријатељски односи Босне и Херцеговине и Кувајта, те је оцијењено да ће вишедневна радна посјета 
чланова Групе пријатељства Народне скупштине Кувајта допринијети унапређењу билатералних односа на политичком и економском плану.
Изражена је захвалност парламентарцима из Кувајта на значајним инвестицијама у нашу земљу, посебно у металској индустрији, као и на учешћу 
у реализацији највећих пројеката, попут изградње дионица Коридора 5ц. Истовремено је наглашена потреба да инвестиције и туристичке посјете 
грађана Државе Кувајт буду уједначено распоређене у цијелој БиХ, као и потреба укидања виза за грађане БиХ. Током састанка, између осталог, 
размијењене су информације о политичкој ситуацији у БиХ и Кувајту, као и о могућностима међусобне подршке у међународним тијелима, посебно 
у Уједињеним нацијама. Чланови Групе пријатељства Народне скупштине Кувајта позвали су чланове комисија оба дома ПСБиХ да посјете Кувајт.

Чланови Групе пријатељства Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине за Африку и земље Блиског истока Кемал Адемовић, Марина 
Пендеш, Сафет Софтић и Предраг Кожул састали су се 10. октобра са члановима Групе пријатељства Народне скупштине Државе Кувајт. На 
састанку су размијењене информације о организацији, начину рада и надлежностима парламената двије земље, те наглашена важност 
интензивирања парламентарне сарадње, сарадње на нивоу експертских делегација и одржавања састанака на високом нивоу.
Заједнички је констатовано да су билатерални односи између Босне и Херцеговине и Државе Кувајт добри и пријатељски, али да има 
простора за њихово унапређење, нарочито у области привреде. У вези с тим, чланови Групе пријатељства ПСБиХ упознали су госте са великим 
потенцијалима за улагања које Босна и Херцеговина нуди на цијелој својој територији, посебно акцентирајући области обновљивих извора 
енергије, инфраструктуре, фармацеутске индустрије, туризма, те могућностима извоза питке воде у друге државе.
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Чланови Делегације ПСБиХ у ПССЕ разговарали у Стразбуру са 
извјестиоцима Мониторинг комитета ПССЕ 

Чланови Делегације Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине у Парла-
ментарној скупштини Савјет Европе: Саша Магазиновић, Даријана Филиповић, 
Сабина Ћудић, Мирослав Вујичић, Младен Босић и Миа Карамехић Абазовић 
учествовали су на четвртом дијелу редовног засједања ПССЕ, које је од 9. до 13. 
октобра одржано у Стразбуру. 
Током  засједања у Стразбуру чланови Делегације ПСБиХ у ПССЕ сусрели 
су се 14. октобра са извјестиоцима Мониторинг комитета ПССЕ за Босну и 
Херцеговину Золтом Неметом из Мађарске и Александром Николоским из 
Сјеверне Македоније.
Примарна тема сусрета био је мониторинг извјештај о Босни и Херцеговини који 

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

Предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине 
у Парламентарној скупштини Савјета Европе Саша Магазиновић обратио се 
12. октобра на пленарном засједању овог тијела, које је одржано у Стразбуру. 
Магазиновић је говорио о извјештају о теми: “Улога Савјета Европе у спречавању 
сукоба, враћању вјеродостојности међународних институција и промовисању 
глобалног мира”. 
У свом излагању Магазиновић је нагласио да су безбједност и стабилност 
Западног Балкана угрожени, ишчекивање новог рата постало је нормална 
појава, док су све учесталији инциденти већих размјера који нарушавају 
осјећај безбједности. Додао је да међународна тијела користе дипломатску 
реторику која не даје резултате и поставио питање да ли је дошло вријеме 
да се у Европску конвенцију о људским правима, којом се дефинише право на 
слободу и безбједност, дода и “људско право да се живи ослобођено од страха 
од новог конфликта”. 
Магазиновић је још рекао да се слаже с тезом да је цијена рата увијек 
неколико пута већа од цијене превенције, али и подвукао да они који раде 
на превенирању и заустављању рата, како Савјет Европе тако и међународна 
заједница у цјелини, морају имати кредибилитет који се стиче годинама, а губи 
врло брзо и лако.  
“Ако наставник толерише лоше понашање једног ученика – шта ће се десити 
са осталом дјецом? Прво ће бити незадовољни, а онда ће се и они почети 
лоше понашати. То је ситуација у којој се налазимо и гдје су дупли стандарди 
свакодневница. Лошим ученицима се толерише, добри се подразумијевају и 
често остају без награде. То је проблем који ће постати толико велики да ће 
у потпуности  срушити  кредибилитет међународне заједнице, а самим тим и 
Савјета Европе”, рекао је Магазиновић. 

Предсједавајући Делегације ПСБиХ у ПССЕ Саша Магазиновић обратио се на 
пленарном засједању ПССЕ 

је у припреми и о коме ће се наредне године расправљати 
и изјашњавати у ПССЕ. У вези с тим, извјестиоци су 
информисали чланове Делегације о својој недавној 
посјети Босни и Херцеговини и сусретима које су имали 
са представницима влада и институција свих нивоа 
власти, као и представницима међународне заједнице и 
невладиних организација.
У наредном периоду очекује се саслушање у оквиру 
Мониторинг комитета уз присуство представника судске 
власти и међународне заједнице. По окончању израде 
прве верзије извјештаја, што би требало бити до краја 
године, институције Босне и Херцеговине ће бити у прилици 
да дају своје коментаре.
Извјестиоци су потцртали да сматрају да је уочљив 
напредак на европском путу, те су оба извјестиоца 
потписала иницијативу чланова Делегације ПСБиХ у 
ПССЕ за убрзано одобравање датума почетка преговора 
са Европском унијом за Босну и Херцеговину.
Чланови Делегације коментарисали су излагање извјес-
тилаца, информисали их о актуелним политичким деша-
вањима, те добили информације о фокусним тачкама 
будућег извјештаја. Оно око чега су чланови бх. делегације 
имали потпуни консензус јесте да постоји моментум 
који је потребно покушати искористити како би Босна и 
Херцеговина направила искорак на европском путу.
Дио разговора био је посвећен и долазећим изборима 
за Европски парламент, те могућим рефлексијама на 
политику проширења ЕУ. 

Додао је да су европске и међународне институције 
закасниле да превенирају постојеће конфликте и ратове.
“Западни Балкан је мјесто на ком треба имплементирати 
нове, побољшане алате превенције. Досадашњи дипло-
матски језик је неефикасан, поруке о забринутости су 
фрустрирајуће јер послије њих не слиједи ништа, што 
такође доводи у питање кредибилитет међународне 
заједнице. Ако желимо бити фацилитатори мира и 
заговарачи људских права у демократској безбједности, 
морамо бити искрени, храбри и освијештени”, закључио 
је Магазиновић. 
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Овај велики скуп, којим се обиљежава 10. годишњица кинеске ини-
цијативе “Појас и пут”, отворио је предсједник Народне Републике 
Кине Си Ђинпинг, који је нагласио да се у ову иницијативу укључило 
више од 150 земаља Европе, Азије, Африке и Латинске Америке с 
циљем међусобног повезивања, несметане економске и трговинске 
сарадње, финансијске интеграције и јачања веза између држава и 
људи. Према ријечима предсједника Ђинпинга, иницијатива “Појас 
и пут”, коју је предложио прије једне деценије, убризгала је нови 
замах у свјетску привреду и економију и отворила нове путеве за 
глобални развој. Оцјењујући да је иницијатива имала огроман успјех 
и резултате, предсједник Ђинпинг најавио је да ће Кина наставити 
да јача изградњу мултилатералних платформи сарадње са земљама 
које учествују у иницијативи “Појас и пут” у областима енергетике, 
опорезивања, финансија, зеленог развоја, као и у областима спре-
чавања природних катастрофа, борбе против корупције, think tankova, 
медија, културе и образовања. 
У свом обраћању, у оквиру тематског панела “Повезивање народа 
– везе између људи”, предсједавајући Чавара оцијенио је да је 
иницијатива “Појас и пут” створила чврсте темеље за сарадњу земаља, 
народа и људи на партнерским односима и постала платформа за 
очување мира, те јачање благостања, солидарности и сарадње народа 
и људи с циљем стварања заједничке будућности.
Упућујући позив свима у међународној заједници за дјеловање на 
принципима истинског мултилатерализма и подршке међународном 
систему са Уједињеним нацијама у његовој сржи, предсједавајући 
Чавара рекао је да у овом тренутку, када се свијет суочава са кризама 
које хаотично угрожавају мир и стабилност, морамо поштовати 
различитост цивилизација, држати се једнакости, међусобног учења, 
дијалога и толеранције, те заговарати и преносити заједничке 
вриједности цијелог човјечанства.
Захваљујући се Народној Републици Кини за пријатељски однос 
према Босни и Херцеговини и на сталном унапређивању сарадње 

на пољима саобраћаја, енергетике, здравства, пољопривреде и у 
другим областима, предсједавајући Чавара рекао је како је битан 
спољнополитички интерес Босне и Херцеговине да се наставе 
унапређивати билатерални политички, привредни и сви други односи 
са Народном Републиком Кином.
У свом говору пред бројним високим званичницима, предсједавајући 
Чавара је оцијенио да званични ставови БиХ потпуно кореспондирају 
са ставовима НР Кине, што подразумијева поштовање независности, 
територијалног интегритета и суверенитета БиХ и једне Кине, 
обезбјеђивање једнаких права за све народе у БиХ, као и да напори 
које међународна заједница улаже у БиХ морају бити у функцији 
мирног, праведног и рационалног рјешења за све народе у БиХ.
Осим предсједавајућег Чаваре, у посјети Кини боравили су и замјеник 
предсједавајућег Групе пријатељства за Азију ПСБиХ Албин Муслић, 
те чланови Групе пријатељства Аида Баручија, Бранислав Бореновић, 
Шемсудин Мехмедовић и Сафет Софтић. 

Учешће на Трећем форуму за међународну сарадњу “Појас и пут”

Остале активности током радне посјете Кини
Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ 
и предсједавајући Групе пријатељства за Азију ПСБиХ Маринко Чавара 
и чланови Групе пријатељства разговарали су 19. октобра у Пекингу са 
потпредсједником Сталног комитета Свекинеског народног конгреса 
Пенгом Ђинсјуаом. Током овог сусрета на високом нивоу потврђени 
су добри и пријатељски односи двије земље, те изражена обострана 
жеља да се такви односи ојачају и прошире у свим областима, како 
кроз привредну сарадњу тако и у оквиру државних институција Босне 
и Херцеговине и Народне Републике Кине. 
Потпредсједник Сталног комитета Свекинеског народног конгреса, 
најавио је да ће Кина, реализацијом осам стратешких циљева у оквиру 
иницијативе “Појас и пут”, које је на отварању Форума промовисао 
предсједник Ђинпинг, наставити да јача привредну сарадњу, те 
повећава обим спољнотрговинске размјене и инвестиција у Босну и 
Херцеговину. 
Предсједавајући Чавара нагласио је да је потребно наставити радити 
на јачању односа двије земље на основу међусобног уважавања и 
поштовања ставова, без наметања и условљавања, као и на повећању 
обима улагања у Босни и Херцеговини, повезивањем унутар инцијативе 
“Појас и пут”, те укључивањем свих заинтересованих привредних 
субјеката у Босни и Херцеговини.
Истог дана, на маргинама Трећег форума за међународну сарадњу 
“Појас и пут”, замјеник предсједавајућег Групе пријатељства за Азију 
Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине Албин Муслић, те 

чланови Групе пријатељства Шемсудин Мехмедовић, Бранислав 
Бореновић, Аида Баручија и Сафет Софтић одржали су у Пекингу 
састанак са замјеником директора Бироа за евро-азијске послове 
Међународног одјељења Централног комитета Комунистичке 
партије Кине Лијем Ђунгом. Обје стране исказале су током састанка 
задовољство пријатељским односима двије државе, које, како је 
речено, треба и даље унапређивати. На састанку је констатовано да 
Босна и Херцеговина и Народна Република Кина сарађују у оквиру 
иницијативе “Појас и пут”, те је оцијењено да постоји значајан простор 
за унапређење сарадње у бројним сегментима, нарочито у секторима 
енергетике, пољопривреде и туризма. Исказана је захвалност 
званичницима Народне Републике Кине на избалансираном односу 
према Босни и Херцеговини, као и на бројним иницијативама за 
побољшање свеукупних односа у нашој земљи.
Такође, чланови делегације Парламентарне скупштине БиХ, сусрели 
су се са замјеницом министра Међународног одјељења Централног 
комитета Комунистичке партије Кине Суен Сјијан. 
Током радне посјете Народној Републици Кини, предсједавајући 
Представничког дома ПСБиХ и предсједавајући Групе пријатељства 
за Азију ПСБиХ Маринко Чавара и чланови Групе пријатељства Албин 
Муслић, Аида Баручија, Сафет Софтић, Шемсудин Мехмедовић и 
Бранислав Бореновић обишли су Нову зону Сјунган у провинцији Хебеј 
на сјеверу Кине. Након тога су посјетили град и специјалну економску 
зону Шенџен.

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине и предсједавајући Групе 
пријатељства за Азију ПСБиХ Маринко Чавара присуствовао је 18. октобра у Пекингу, заједно са највишим званичницима 
из више од 130 држава и 30 међународних организација, отварању Трећег форума за међународну сарадњу “Појас и пут”.
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Чланови колегијума Дома народа Парламентарне скупштине Босне 
и Херцеговине Никола Шпирић, Драган Човић, Кемал Адемовић, те 
Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић, Небојша Радмановић 
и, у име предсједавајућег Представничког дома Маринка Чаваре, 
посланица у Представничком дому Даријана Филиповић разго-
варали су 19. октобра са премијером Владе Републике Хрватске 
Андрејем Пленковићем, који је боравио у службеној посјети нашој 
земљи.
Током отвореног разговора, чланови колегијума захвалили су се 
на подршци али и конкретним потезима које Република Хрватска 

повлачи како би се убрзао пут Босне и Херцеговине ка чланству у 
Европској унији.
Истакнуто је да је ово кључно вријеме у којем Босна и Херцеговина 
треба да начини кораке који ће је приближити чланству у Европској 
унији. У вези с тим учесници састанка сагласили су се да је већ у 
наредним седмицама неопходно уложити максималан напор како 
би се испуниле преостале обавезе битне за европски пут Босне и 
Херцеговине. Истовремено, како је речено, тиме би се испунили и 
услови неопходни за отварање преговора, што би било ново крупно 
поглавље пута Босне и Херцеговине ка чланству у Европској унији.

Предсједавајући Дома народа и Делегације Парламентарне скупштине 
Босне и Херцеговине у Парламентарној скупштини НАТО-а Кемал 
Адемовић и члан Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у Обрен Петровић 
учествовали су у раду 104. Роуз-Рот семинара ПСНАТО-а који је 23. и 24. 
октобра одржан у Стокхолму. Учеснике семинара, чији је домаћин био 
Парламент Краљевине Шведске, уводним обраћањима поздравили 
су шеф Делегације Парламента Шведске у ПСНАТО-у Ханс Валмарк, 
замјеница предсједавајућег Парламента Шведске Јулиа Кронлид и 
министарка за европске послове у Влади Шведске Џесика Розвал.
У својим излагањима представници Парламента и Владе Шведске 
изразили су безрезервну подршку јачању безбједности, пројектованој 
стабилности и интензивирању активности на евроатлантском путу 
Босне и Херцеговине, Грузије и Молдавије.
Званичници Шведске потврдили су да је стање у региону Западног 
Балкана у фокусу Владе те земље. Позвали су лидере земаља на 
сарадњу и јачање међусобног повјерења. У вези с тим, министарка 
Розвал посебно је нагласила значај испуњавања услова за почетак 
преговора и чланство у Европској унији јер је то, како је рекла, прилика 
за реструктурирање и промјену поимања вриједности једног друштва 
и земље.
Другог дана семинара учесницима се обратио министар спољних 
послова Краљевине Шведске Тобиас Билстром, који је, презентујући 
кључне аспекте и активности спољне политике његове земље, 
најавио да ће Шведска помоћи Босни и Херцеговини и политички и 
финансијски.
Учесницима се обратио и шеф Војног комитета НАТО-а адмирал Роб 
Бауер, који је нагласио значај спровођења одлука донесених на самиту 
НАТО-а у Вилњусу и Мадриду. Позвао је земље чланице НАТО-а да 
заједнички инвестирају у одбрамбену индустрију.
Адмирал Бауер нагласио је снажну и одлучну опредијељеност НАТО-а 
да помогне Босни и Херцеговини путем програма који су у току. 
Истичући да НАТО предано прати ситуацију у Босни и Херцеговини, 
адмирал Бауер рекао је да је потпуно јасно да је стабилна ситуација у 
БиХ од великог значаја за НАТО, о чему, како је додао, свједоче бројне 
активности и реализација програма са субјектима сектора одбране 

и безбједности. Изразио је и очекивање да ће Савјет безбједности 
Уједињених нација донијети одлуку о продужењу ЕУФОР-ове мисије 
Алтеа у БиХ.
Учесницима семинара обратио се и замјеник министра одбране Босне 
и Херцеговине Славен Галић. Говорећи о превладавању унутрашњих 
и спољних изазова како би се напредовало у евроатлантским 
интеграцијама, Галић је презентовао стање, проблеме и визију евро-
атлантског пута БиХ.
Бројна питања учесника семинара односила су се, прије свега, на 
то како помоћи Босни и Херцеговини и њеним Оружаним снагама. 
Интересовали су се за пројекте који ће помоћи у процесу деминирања 
и развоја капацитета деминерског батаљона, те опремања Оружаних 
снага БиХ.
Заједно са члановима наше Делегације, у раду Роуз-Рот семинара 
у Стокхолму учествовала је и отправница послова у Амбасади БиХ у 
Шведској Сабина Коњхоџић.
На маргинама 104. Роуз-Рот семинара ПСНАТО-а, предсједавајући 
Дома народа и предсједавајући Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у 
Кемал Адемовић и члан Делегације Обрен Петровић сусрели су се 
23. октобра у Стокхолму са министарком за послове Европске уније у 
Влади Шведске Џесиком Розвал, која је поновила је да је веома битно 
да политичари у Босни и Херцеговини приступе одлучно реформама и 
да искористе прилику коју нам ЕУ пружа у овом моменту. 
Наредног дана чланови Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у сусрели су 
се и са Делегацијом Велике народне скупштине Републике Турске у 
ПСНАТО-у, коју је предводила Тугба Ишик Еркан. 
Предсједавајући Дома народа и предсједавајући Делегације ПСБиХ 
у ПСНАТО-у Кемал Адемовић и члан Делегације Обрен Петровић, 
током боравка у Стокхолму, посјетили су Амбасаду БиХ у Краљевини 
Шведској.
Такође, одржали су састанак са члановима Парламента Краљевине 
Шведске поријеклом из наше земље Денисом Бегићем и Џенаном 
Чишијом. Током разговора шведски парламентарци поријеклом из 
наше земље посебно су указали на велике могућности сарадње Босне 
и Херцеговине са Шведском.

Чланови колегијума оба дома Парламентарне скупштине БиХ разговарали 
са премијером Владе Републике Хрватске

Чланови Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у учествовали на 104. Роуз-Рот 
семинару у Стокхолму
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У пријатељском и отвореном разговору наглашено је да су односи 
између Републике Турске и Босне и Херцеговине изузетно добри 
и да двије државе вежу пријатељски односи и бројни потписани 
споразуми и меморандуми о сарадњи. Истакнуто је да привредна 
сарадња није на задовољавајућем нивоу и да би требало подстаћи 
босанскохерцеговачке извознике за наступ на турском тржишту како 
би се присутни дебаланс ублажио.
Предсједник Куртулмуш је истакао током разговора да су и Босна и 
Херцеговина и Турска на ширем политички врло трусном подручју, 
те изразио наду да се кризе из сусједства и други проблеми неће 
рефлектовати на подручје БиХ. Нагласио је, такође, увјерење да 
се за све политичке несугласице у Босни и Херцеговини рјешења 
могу пронаћи у дијалогу домаћих политичких снага, првенствено 

Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине Маринко Чавара учествовао је 7. новембра у Атини на 35. засједању 
Парламентарне скупштине Франкофоније за регион Европа. На засједању, чији је 
домаћин био Парламент Републике Грчке, највиши представници парламената 
европских земаља размијенили су ставове и мишљења о централној теми под 
насловом “Рат у срцу Европе: ка стварању новог свјетског поретка?”
Засједање је отворио предсједник Парламента Републике Грчке Константин 
Тасулас, који је истакао важност сарадње демократски изабраних институција 
законодавне власти у времену кад је демократија суочена са ратом, односно 

Сусрет чланова колегијума оба дома Парламентарне скупштине БиХ
са предсједником Велике народне скупштине Републике Турске 

Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара учествовао 
на 35. засједању Парламентарне скупштине Франкофоније за регион Европа 

кад се доводи у питање. Учеснике засједања поздравио 
је и министар спољних послова Републике Грчке Георгос 
Герапетритис.
У свом обраћању учесницима засједања предсједавајући 
Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара упозорио 
је да, након рата на простору бивше Југославије, поново 
проживљавамо рат на европском тлу са огромним 
штетним посљедицама по животе свих Европљана.
Предсједавајући Чавара снажно се заложио за заустав-
љање рата, као и за дјеловање у правцу стабилизације 
у односима земаља Европе. У вези с тим, нагласио је 
потребу интеграције у Европску унију држава Европе које 
нису чланице ЕУ, посебно Босне и Херцеговине с циљем 
стабилизације политичких односа и развоја привреде и 
свих сегмената друштва.
Предсједавајући Чавара позвао је представнике земаља 
чланица ЕУ да се Босни и Херцеговини омогући отварање 
преговарачког процеса за чланство у ЕУ, оцијенивши да 
би таква одлука сигурно позитивно утицала на ситуацију у 
Босни и Херцеговини, као и у цијелом региону.
У оквиру панела расправљало се о посљедицама рата у 
Украјини на европском тлу, посебно о системској, мигра-
ционој, енергетској и економској кризи коју је тај рат 
изазвао. 
Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко 
Чавара посјетио је 8. новембра амбасаду Босне и Херце-
говине у Републици Грчкој.

Предсједавајући Представничког дома Парламентарне 
скупштине Босне и Херцеговине Маринко Чавара и 
предсједавајући Дома народа Кемал Адемовић, те 
чланови Колегијума ПДПСБиХ Денис Звиздић и Небојша 
Радмановић и, у име замјеника предсједавајућег Дома 
народа Драган Човића, делегат у Дому народа ПСБиХ 
Зденко Ћосић сусрели су се 3. новембра са предсједником 
Велике народне скупштине Републике Турске, Нуманом 
Куртулмушом, који је предводио делегацију турског 
парламента у вишедневној посјети Босни и Херцеговини. 

на основу поштовања Дејтона и територијалног интегритета и 
суверенитета земље.
Чланови руководства домова Парламентарне скупштине БиХ 
честитали су високом госту 100. годишњицу модерне Турске и 
захвалили јој се за подршку коју пружа демократском развоју 
Босне и Херцеговине, те изразили спремност за градњу још бољих 
пријатељских односа.
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Традиционална конференција, коју Мађарска, као држава чланица 
ЕУ, организује сваке двије године с циљем подршке процесу 
проширења ЕУ у државама Југоисточне Европе, окупила је пред-
сједнике парламената региона.
У свом обраћању учесницима конференције предсједавајући Чавара 
оцијенио је да је проширење ЕУ у највећој мјери политичко питање, 
што потврђује и одлука Европске комисије о отварању преговора са 
Украјином и Молдавијом, као и условни позитивни став према Босни 
и Херцеговини.
“Многи сматрају да није поштено отворити преговоре са земљом 
у којој је ратно стање, при чему се Босна и Херцеговина стално 
условљава, као да се ради о чланству, а не о отварању преговора 
у којима би требало спровести потребне реформе државног 
система како би он био компатибилан са системом ЕУ”, поручио је 
предсједавајући Чавара.
Поставио је и питање који је мотив ЕУ за проширење – економија и 
развој или безбједносно питање, те упозорио како би у оба случаја 
било логично да је интерес ЕУ бржи процес интеграција свих земаља 
Европе, али да се то, ипак, не догађа. Према ријечима Чаваре, иако 
дуготрајни процес европских интеграција доводи до замора, смањења 
интереса и подршке јавности, мишљење свих политичких партија је 
да за БиХ нема позитивнијег пута до пута у пуноправно чланство у ЕУ.
“Преостаје нам испуњавање недавно истакнутих услова у спречавању 
прања новца и финансирања тероризма, организацији рада судова, 
побољшању Закона о сукобу интереса, реформи Изборног закона, 
дефинисању начина усвајања acquisa и ефикаснијим надзором 
државне границе”, рекао је предсједавајући Чавара и изразио наду 
да неће бити нових услова и да ће БиХ, упркос сложеним политичким 
односима унутар земље и различитим спољним утицајима, најкасније 
до марта 2024. године испунити услове и започети преговоре о 
приступању ЕУ.
Учеснике конференције поздравио је предсједник Народне скуп-
штине Мађарске Ласло Кевер, који је у свом уводном обраћању 
поновио да његова држава пружа снажну подршку земљама 
Југоисточне Европе и њиховом што хитнијем чланству у ЕУ. Упозо-

равајући на чињеницу да унутар ЕУ постоји скептицизам према 
процесу проширења, предсједник Кевер је нагласио да је недостатак 
консензуса унутар ЕУ у вези с овим процесом често изговор за нова 
условљавања земаља Југоисточне Европе. Износећи оцјену како су 
државе Југоисточне Европе потребне ЕУ, баш као што и ЕУ треба 
државама региона, предсједник Кевер је најавио мађарско пред-
сједавање Савјетом ЕУ у другој половини 2024. године, те поручио да 
ће Мађарска наставити да пружа сву могућу политичку, финансијску 
и експертску подршку земљама Југоисточне Европе на путу ка пуно-
правном чланству у ЕУ.
Учесницима конференције обратио се и европски комесар за сусјед-
ство и проширење Оливер Вархељи, који је нагласио да процес 
проширења мора бити и кредибилан и убрзан. Према његовим 
ријечима, доносиоци одлука у ЕУ питање проширења третирају као 
приоритетно, будући да, како је рекао, чланство земаља региона у ЕУ 
осигурава дуготрајан мир, безбједност и просперитет. Представио је 
и нови План раста за регион Југоисточне Европе који подразумијева 
да ће ЕУ издвојити 6 милијарди евра бесповратне помоћи и кредита 
с циљем економског опоравка региона, подстицања регионалне 
сарадње, те убрзања процеса проширења. 
На 11. конференцији предсједника парламената Југоисточне Европе 
учествовали су и предсједници парламената Косова, Црне Горе, 
Сјеверне Македоније, Србије, Представничког дома Парламента 
Републике Италије, као и предсједници парламената бх. ентитета 
Република Српска и Федерација Босне и Херцеговине. 

Учешће на 11. конференцији предсједника парламената Југоисточне Европе

Сусрети предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ Маринка Чаваре на маргинама
11. конференције предсједника парламената Југоисточне Европе у Будимпешти 
Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара 
разговарао је 17. новембра у Будимпешти са предсједником Народне 
скупштине Мађарске Ласлом Кевером.
Предсједавајући Чавара захвалио се предсједнику Кеверу на 
организацији 11. конференције предсједника парламената Југо-
источне Европе током које су се, како је оцијенио, могли чути отворени 
и искрени ставови о актуелној ситуацији у ЕУ, као и различита 
размишљања о процесу проширења ЕУ и европским интеграцијама 
земаља Југоисточне Европе. Посебно се захвалио на континуираној 
и снажној подршци коју Мађарска пружа Босни и Херцеговини и 
свим другим државама региона Југоисточне Европе на њиховом 
европском путу. У вези с тим, предсједавајући Чавара нагласио је да је 
Босни и Херцеговини, због сложених односа унутар земље и снажних 
спољних утицаја, потребна јасна потврда европске перспективе и 
подршка ЕУ с циљем бржег интегрисања наше земље у заједницу 
европских држава.
Предсједник Народне скупштине Мађарске Ласло Кевер истакао је 
да се његова земља снажно бори за очување европских вриједности, 
као и идентитета и суверенитета држава и народа унутар ЕУ. Поновио 
је став да је стратешки и национални интерес Мађарске да подржи 
процес проширења ЕУ на све земље Југоисточне Европе, с којима 

дијели географске и историјске везе.
Предсједавајући Чавара и предсједник Кевер потврдили су да 
двије земље гаје добре и пријатељске односе, које је потребно 
даље унапређивати, посебно на плану економске сарадње. У вези 
с тим, предсједавајући Чавара позвао је предсједника Народне 
скупштине Мађарске у званичну посјету Босни и Херцеговини, што је 
са задовољством прихваћено.
Истог дана, предсједавајући Чавара имао је сусрет и са предсједником 
Владе Мађарске Виктором Орбаном, током којег је потврђен 
заједнички став о потреби снажније подршке институција ЕУ процесу 
европских интеграција БиХ, као и свих земаља Југоисточне Европе. 
Предсједавајући Чавара посебно се захвалио премијеру Орбану на 
отвореним ставовима које је изнио током конференције у Будимпешти, 
као и на најави да ће Мађарска издвојити додатна средства како 
би подржала План раста вриједан шест милијарди евра, који су 
званичници ЕУ представили уз најновији пакет проширења.
Предсједавајући Чавара разговарао је 17. новембра у Будимпешти 
и са предсједником Представничког дома Парламента Републике 
Италије Лоренцом Фонтаном, који је током разговора казао да његова 
земља унутар институција ЕУ пружа снажну подршку свим земљама 
овог региона у процесу проширења.

Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко 
Чавара учествовао је 17. новембра у Будимпешти на 11. 
конференцији предсједника парламената Југоисточне 
Европе посвећеној процесу европских интеграција 
земаља овог региона.
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Делегат у Дому народа Парламентарне скупштине БиХ Илија Цвитановић састао се 28. 
новембра у Вашингтону са замјеником помоћника државног секретара Сједињених Америчких 
Држава Габриелом Ескобаром. Током сусрета, Цвитановић и Ескобар разговарали су о актуелној 
политичкој ситуацији, те изазовима који стоје пред Босном и Херцеговином у наредном 
периоду. Било је ријечи и о нужности испуњавања преузетих обавеза у процесу европских 
интеграција, као и о евроатлантском путу Босне и Херцеговине.
Цвитановић је у Вашингтону, као предсједавајући Заједничке комисије ПСБиХ за надзор над 
радом Обавјештајно-безбједносне агенције (ОБА) БиХ, учествовао на Међународном форуму 
за надзор над радом обавјештајних служби (ИИОФ).

Посланици у Представничком дому Парламентарне скупштине БиХ Саша Магазиновић и Јасмин 
Емрић присуствовали су, на позив Развојног програма Уједињених нација, годишњем Самиту 
УН-а о климатским промјенама (ЦОП28) који је одржан 1. децембра у Дубаију.
На овом највећем свјетском догађају посвећеном климатским промјенама, који је трајао до 
12. децембра, учествовали су шефови држава и влада, чланови парламената, представници 
међународних организација и експерти из различитих области, те представници цивилног 
друштва из више од 200 земаља свијета.
Како је нагласио генерални секретар УН-а Антонио Гутереш, овогодишњи ЦОП28 посвећен је 
стварном напуштању фосилних горива с циљем спречавања климатске катастрофе с којом се 
планета суочава. 
У заједничкој изјави Магазиновић и Емрић истакли су да у Босни и Херцеговини неоспорно 
постоји политичко јединство о неопходности испуњавања преузетих међународних обавеза, али да доносиоци одлука на свим нивоима имају 
одговорност и за предузимање конкретне акције како би то опредјељење пратиле конкретне и мјерљиве активности. Става су да енергетска 
транзиција представља крупан изазов чији исход у Босни и Херцеговини зависи од благовременог планирања и спровођења мјера. У изјави 
Магазиновић и Емрић, свјесни свих политичких разлика, позивају кључне политичке актере у земљи на формирање алијансе и заједничко 
дјеловање у области борбе против климатских промјена и очувања животне средине.

Делегација Парламентарне скупштине 
Босне и Херцеговине, коју су чинили 
чланови Заједничке комисије за одбрану 
и безбједност БиХ, чланови Делегације 
ПСБиХ у Парламентарној скупштини 
НАТО-а и парламентарни војни повјереник 
БиХ боравили су у дводневној студијској 
радној посјети Бриселу, гдје су 12. децембра 
посјетили Међународни секретаријат 
ПСНАТО-а. Током састанка са генералном 
секретарком ПСНАТО-а Руксандром Попом 
било је ријечи о сарадњи ПСНАТО-а са пар-
ламентима земаља Западног Балкана, као 
и о могућностима унапређења сарадње 
у сегментима који могу допринијети 
рјешавању актуелних проблема и јачању 
дијалога и стабилности.
Истог дана делегација Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине коју је предводила замјеница предсједавајућег Заједничке комисије за 
одбрану и безбједност БиХ и замјеница предсједавајућег Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у Марина Пендеш и у којој су били чланови Заједничке 
комисије за одбрану и безбједност БиХ Средоје Новић, Сања Вулић, Зденко Ћосић, Шериф Шпаго, Сафет Софтић, Славко Матић, Милан Дуновић, 
те парламентарни војни повјереник БиХ Бошко Шиљеговић, посјетила је Главно сједиште НАТО-а у Бриселу. Помоћница генералног секретара 
НАТО-а за јавну дипломатију Мари-Доха Безансено изразила је задовољство посјетом Делегације ПСБиХ сједишту НАТО-а, те се осврнула на 
недавну посјету генералног секретара НАТО-а Јенса Столтенберга Босни и Херцеговини. Казала је да ће НАТО наставити да подржава изградњу 
одбрамбених капацитета Босне и Херцеговине, те нагласила да Босна и Херцеговина има могућност интензивирања сарадње са НАТО-ом у мјери 
у којој се власти у Босни и Херцеговини договоре.
Делегација Парламентарне скупштине БиХ посјетила је и Мисију Босне и Херцеговине при НАТО-у.
Током дводневног студијског боравка у Белгији, делегација ПСБиХ је посјетила и Штаб Врховне команде НАТО-ових снага СХАПЕ у граду Монсу.

Делегат у Дому народа ПСБиХ Илија Цвитановић у Вашингтону разговарао 
са замјеником помоћника државног секретара САД

Посланици у Представничком дому ПСБиХ Саша Магазиновић и Јасмин Емрић 
присуствовали Самиту УН-а о климатским промјенама

Чланови Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ и чланови 
Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у у посјети највишим институцијама НАТО-а
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Остале активности - учешће на међународним и домаћим скуповима и састанцима

2. октобар, Министарство одбране БиХ, Сарајево, предсједавајући Делегације ПСБиХ у ПСНАТО Кемал Адемовић одржао састанак са 
министром одбране БиХ Зуканом Хелезом и његовим сарадницима. Разговарано је о одржавању 105. Rose Roth семинара у организацији 
Парламентарне скупштине БиХ.

12. октобар, Меморијални центар Поточари, замјеник предсједавајућег Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ Денис 
Звиздић обратио се учесницима Друге међународне научне конференције “Посљедице геноцида над Бошњацима у Сребреници: социјални, 
економски, политички, демографски и културни развој Сребренице (1995 – 2022)”.

13. октобар, Тирана, предсједавајући Заједничке комисије за европске интеграције Парламентарне скупштине БиХ Зденко Ћосић и 
посланица у Представничком дому ПСБиХ Рејхана Дервишевић учествовали су на конференцији о теми “Улога парламената у Берлинском 
процесу”. 

14. октобар, Жепче, предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ Маринко Чавара присуствовао је свечаном 
обиљежавању Дана Општине Жепче.

24. октобар, Праг, замјеник предсједавајућег Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ Денис Звиздић учествовао је на Другом 
парламентарном самиту Међународне платформе за Крим, који су организовали Парламент Чешке Републике и Парламент Украјине.

24. октобар, Брисел, чланови Заједничке комисије за европске интеграције Парламентарне скупштине БиХ Џенан Ђонлагић, Радован 
Ковачевић, Саша Магазиновић, Предраг Којовић и Денијал Тулумовић боравили су у студијској посјети Европском парламенту, у оквиру 
које су разговарали са копредсједавајућим групе Европског парламента за Западни Балкан Владимиром Билчиком и Матјажом Немецом, 
те присуствовали расправи о процесу проширења, коју су обавили чланови Одбора Европског парламента за спољне послове (АФЕТ).

24. октобар, Љубљана, делегат у Дому народа Парламентарне скупштине БиХ Џемал Смајић учествовао је на симпозијуму о транспарентности 
државних парламената.

2. новембар, Сарајево, предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ Денис Звиздић обратио се присутнима на 
отварању нове академске године у Интернационалном универзитету Сарајево. 

3. и 4. новембар, Приштина, замјеник предсједавајућег Комисије за саобраћај и комуникације Представничког дома Парламентарне 
скупштине БиХ Славко Матић и члан Комисије Шемсудин Мехмедовић учествовали су на Парламентарној конференцији о будућности 
транспорта.

16. новембар, Будимпешта, предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ и предсједавајући Групе пријатељства 
за Азију ПСБиХ Маринко Чавара састао се са нерезидентним амбасадором Индије за БиХ Партом Сатпашуем.

Од 18. до 20. новембра, Јереван, посланик у Представничком дому Парламентарне скупштине БиХ и замјеник предсједавајућег Делегације 
ПСБиХ у Парламентарној скупштини ОЕБС-а Албин Муслић учествовао је на јесењем годишњем засједању ПСОЕБС-а.

22. новембар Сарајево, замјеник предсједавајућег Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ Денис Звиздић обратио 
се учесницима научне конференције “Државност Босне и Херцеговине у 20. и 21. вијеку: историјски изазови и достигнућа у развоју 
државности Босне и Херцеговине”, којом су организатори, Академија наука и умјетности Босне и Херцеговине (АНУБиХ) и Јавна установа 
Фонд Меморијала Кантона Сарајево, обиљежили 80. годишњицу Првог засједања ЗАВНОБиХ-а и Другог засједања АВНОЈ-а.

27. новембар, Кишињев, замјеник предсједавајућег Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној димензији Централно-
европске иницијативе Предраг Кожул учествовао је на засједању Парламентарне скупштине ПДЦЕИ на којој се разговарало о подршци 
држава чланица ове регионалне мултилатералне организације процесу проширења Европске уније, као и о промоцији одрживог развоја 
централноевропске регије.

28. новембар, Вадуз, предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини Савјета Европе Саша 
Магазиновић учествовао је на сједници Сталног комитета ПССЕ, која је одржана у оквиру предсједавања Кнежевине Лихтенштајн Савјетом 
Европе.

28. и 29. новембар, Вашингтон, предсједавајући Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ за надзор над радом Обавјештајно-
безбједносне агенције (ОБА) БиХ Илија Цвитановић и замјеник предсједавајућег Заједничке комисије Средоје Новић учествовали су на 
Међународном форуму за надзор над радом обавјештајних служби (ИИОФ).

30. новембар, Беч, предсједавајући Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације Сафет Софтић и замјеница 
предсједавајућег Комисије Марина Пендеш учествовали су на Парламентарном форуму Енергетске заједнице.

8. децембар, Париз, члан Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини Савјета Европе Бранислав Бореновић 
учествовао је на сједници Комитета за миграције, избјеглице и расељена лица ПССЕ.

12. и 13. децембар, Париз, делегаткиња у Дому народа Парламентарне скупштине БиХ и чланица Делегације ПСБиХ у Парламентарној 
скупштини Савјета Европе Сњежана Новаковић Бурсаћ учествовала је на дводневном засједању Комитета Парламентарне скупштине 
Савјета Европе за политичка питања и демократију.

15. децембар, Скопље, предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини Процеса сарадње у 
Југоисточној Европи (ПССЕЕЦП) Илија Цвитановић и замјеници предсједавајућег Делегације Младен Босић и Џемал Смајић учествовали 
су на састанку Сталног одбора ПССЕЕЦП-а.

16. децембар, Сарајево, замјеник предсједавајућег Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ Денис Звиздић говорио је на 
промоцији дипломаната и магистраната Универзитета у Сарајеву одржаној у Босанском културном центру.
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3. октобар, посланик у Представничком дому ПСБиХ и члан Комисије за спољну трговину и царине Јасмин Емрић разговарао је са члановима 
руководства Удружења младих привредника Мüsiad из Републике Турске, који су боравили у вишедневној посјети Босни и Херцеговини.

4. октобар, делегати из Клуба бошњачког народа у Дому народа ПСБиХ Шефик Џаферовић, Сафет Софтић, Џенан Ђонлагић и Џемал Смајић 
разговарали су са представницима Самосталног синдиката радника БХРТ-а, које је предводила предсједница Самосталног синдиката 
Мерима Куртовић Пашалић.

5. октобар, замјеник предсједавајућег Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић састао се са представницима Удружења генерала Босне и 
Херцеговине. Састанку су, осим предсједника Удружења генерала БиХ Ризве Плеха, присуствовали и генерали Сулејман Врањ и Мустафа 
Полутак, те секретар Удружења Садик Клинић.

10. октобар, предсједавајућа Клуба хрватског народа у Дому народа ПСБиХ Марина Пендеш разговарала је са представницима Самосталног 
синдиката радника БХРТ-а.

16. октобар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Никола Шпирић разговарао је о процесу отварања преговора са Европском унијом са 
амбасадорима Републике Аустрије Улрике Хартман, Републике Италије Марком ди Руцом и Републике Хрватске Иваном Саболићем, те 
отправницима послова у амбасадама Словачке Луцијом Балажовом и Чешке Јозефом Жравецким.

30. октобар, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара примио је у наступну посјету амбасадора Државе Катар у 
Босни и Херцеговини Мешалу Али Ал-Атијаха.

30. октобар, чланови Комисије за спољне послове Представничког дома ПСБиХ Саша Магазиновић, Младен Босић и Милан Петковић 
одржали су састанак са новоименованим амбасадорима Босне и Херцеговине у Канади, Краљевини Шведској, Руској Федерацији и Малезији.

1. новембар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић примио је у наступну посјету амбасадора Државе Катар у Босни и 
Херцеговини Мешалу Али Ал-Атијаха.

7. новембар, предсједавајући Групе пријатељства Парламентарне скупштине БиХ за Сјеверну и Јужну Америку, Аустралију, Океанију и 
Јапан Желимир Нешковић и чланови Групе пријатељства Предраг Кожул, Ермина Салкичевић Диздаревић, Јасмин Емрић и Џемал Смајић 
примили су у наступну посјету нерезидентног амбасадора Аустралије за Босну и Херцеговину Јана Бигса.

9. новембар, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара примио је у наступну посјету амбасадора Исламске Републике 
Иран у Босни и Херцеговини Абузара Ебрахимија Торкамана.

9. новембар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић примио је предсједника Владе Федерације БиХ Нермина Никшића, с 
којим је разговарао о обавезама које произлазе из Извјештаја Европске комисије за Босну и Херцеговину за 2023. 

21. новембар, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара разговарао је с амбасадорима, замјеницима амбасадора и 
отправницима послова седам држава чланица ЕУ. Амбасадорка Републике Аустрије Улрике Хартман, амбасадор Републике Италије Марко 
ди Руца, амбасадор Републике Словеније Дамијан Седар, амбасадор Словачке Републике Роман Хлобен, замјеник амбасадора у Амбасади 
Чешке Републике Штепан Шантручек, замјеник амбасадора у Амбасади Републике Грчке Минас Ојнаниан и отправник послова Амбасаде 
Републике Хрватске Томислав Лендић упознали су предсједавајућег Чавару са садржајем писма којим су ове државе чланице ЕУ пружиле 
снажну подршку Босни и Херцеговини за отварање претприступних преговора са ЕУ.

29. новембар, замјеник предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић састао се са представницима Удружења студената 
Факултета политичких наука Универзитета у Сарајеву Хрустемом Беширевићем, Ајнуром Канижом и Мумином Велићем. Током састанка 
разговарали су о проблемима и потребама студената с којима се суочавају.

30. новембар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић примио је у наступну посјету амбасадорку Републике Грчке у Босни 
и Херцеговини Јоану Ефтимиаду. 
Истог дана, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић примио је у наступну посјету амбасадора Исламске Републике Иран у 
Босни и Херцеговини Абузара Ебрахимија Торкамана.

30. новембар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић примио је градоначелницу Сарајева Бењамину Карић.

30. новембар, замјеник предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић примио је у наступну посјету новоименовану 
амбасадорку Републике Грчке у Босни и Херцеговини Јоану Ефтимиаду.

7. децембар, замјеник предсједавајућег Дома народа ПСБиХ Никола Шпирић примио је у наступну посјету амбасадорку Републике Грчке 
у Босни и Херцеговини Јоану Ефтимиаду.

8. децембар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић разговарао је са Делегацијом Вијећа Конгреса бошњачких 
интелектуалаца (ВКБИ), у којој су били предсједница Управног одбора Вијећа академик проф. др Хаснија Туна Муратагић, академик проф. 
др Џевад Јахић, члан, и генерални секретар ВКБИ мр Емир Златар.

11. децембар, замјеник предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић примио је у посјету амбасадора СР Њемачке у 
Босни и Херцеговини др Томаса Фичена, с којим је разговарао о актуелним политичким питањима која су кључна за отварање преговора 
са Европском унијом.

12. децембар, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Маринко Чавара примио је у наступну посјету амбасадорку Републике Грчке 
у Босни и Херцеговини Јоану Ефтимиаду.

15. децембар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић разговарао је са премијером Унско-санског кантона Нијазом Хушићем 
и послаником у Представничком дому Парламента ФБиХ Халилом Бајрамовићем.

22. децембра, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Кемал Адемовић примио је делегацију Канцеларије за координацију бошњачких 
националних вијећа коју је предводио предсједавајући Канцеларије Суљо Мустафић.

Остале посјете и састанци у Парламентарној скупштини БиХ
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Савјет националних мањина БиХ
На 12. сједници Савјета националних мањина, која је одржана 26. 
октобра, примљена је к знању Информација о начину исплате дневница 
и трошкова путовања у земљи за Савјет националних мањина БиХ од 
06. 10. 2023, у складу са закључком донесеним на 11. сједници Савјета 
националних мањина БиХ, одржаној 19. 09. 2023. године. Усвојен је и 
закључак према којем Савјет националних мањина БиХ у наредном 
периоду планира да организује прву конференцију националних 
мањина БиХ.
На 13. сједници, одржаној 6. новембра у Какњу, подржана је 
Иницијатива Центра за подршку Рома “Ромален” Какањ за увођење 
ромског језика, с елементима културе и историје Рома, у наставни план 
и програм основних школа на подручју Зеничко-добојског кантона, 
уз захтјев да, као једна од мјера у Акционом плану, Иницијатива 
буде упућена Педагошком заводу Зеничко-добојског кантона 
и Министарству за образовање, науку, културу и спорт Зеничко-
добојског кантона. Разматран је план израде Програма за промоцију 
права мањина БиХ и сарадњу с удружењима националних мањина 
БиХ, те примљена к знању усмена информација Министарства за 
људска права и избјеглице БиХ у вези за израдом овог програма, 
коју је презентовала представница овог министарства. У вези с овом 
тачком дневног реда, усвојен је закључак да Радна група у оквиру 
Министарства за људска права и избјеглице БиХ направи стратегију 
за израду овог програма, којом ће се прецизно дефинисати планиране 
активности и захтјеви мањина у БиХ. Чланови Савјета одлучили су и 
да надлежним институцијама поднесу иницијативу за успостављање 
Дана националних мањина у Босни и Херцеговини. К знању је 
примљена и Информација о допису упућеном Заједничкој комисији 
за административне послове ПСБиХ, која се односи на молбу за 
реалоцирање средстава утврђених Одлуком о утврђивању трошкова 

рада Савјета националних мањина БиХ. Савјет је одлучио да ова сред-
ства искористи за организовање Прве конференције националних 
мањина у Босни и Херцеговини, чији ће датум одржавања накнадно 
бити одређен. У оквиру посјете Општини Какањ, чланови Савјета 
националних мањина БиХ присуствовали су и манифестацији поводом 
Свјетског дана ромског језика која је окупила бројне представнике 
организација и удружења која се баве питањима заштите права 
националних мањина, представнике међународних институција, као 
и представнике академске заједнице и локалних власти у Какњу. 
Учесници манифестације осврнули су се на важност очувања ромског 
језика, као битне компоненте националног идентитета Рома, те 
истакли важност стандардизације и увођења ромског језика у редовно 
школовање. Као примјер добре праксе изучавања ромског језика 
споменута је Тузла, гдје ће ученици у основним школама од наредне 
школске године имати могућност да изучавају овај језик као изборни 
предмет. У контексту очувања и промоције ромског језика и писане 
ријечи, учесницима манифестације приказана је и изложба одабраних 
ромских литерарних дјела.
Чланови Савјет националних мањина су на 14. сједници, која је одржана 
15. децембра, примили к знању Информацију о допису упућеном 
Заједничкој комисији за административне послове Парламентарне 
скупштине БиХ - молба за реалоцирање средстава утврђених Одлуком 
о утврђивању трошкова рада Савјета националних мањина БиХ. 
Чланови Савјета националних мањина БиХ, након исцрпне расправе, 
нису подржали Нацрт петог мишљења о Босни и Херцеговини 
Савјетодавног одбора за Оквирну конвенцију за заштиту националних 
мањина. Постигнут је договор о изради Нацрта извјештаја о раду 
Савјета националних мањина БиХ за 2023. годину, као и о изради 
Нацрта плана рада Савјета националних мањина БиХ за 2024. годину.

ПОСЕБНА И НЕЗАВИСНА ТИЈЕЛА

На 33. сједници Одбора за жалбе грађана Парламентарне скупштине 
БиХ, која је одржана 23. октобра, разматрано је укупно 15 жалби на 
рад и поступање полицијских службеника у полицијским тијелима 
БиХ, заједно с извјештајима о спроведеним истрагама надлежних 
полицијских агенција. Двије жалбе на рад и поступање полицијских 
службеника Државне агенције за истраге и заштиту (СИПА) Одбор је 
оцијенио неоснованим. Од 13 жалби на рад и поступање полицијских 
службеника Граничне полиције БиХ, једна жалба оцијењена је као 
основана, те је против одговорног полицијског службеника спроведен 
дисциплински поступак. На основу изведених доказа и утврђених 
чињеница, Одбор је као неосноване оцијенио преосталих 12 жалби 
на рад и поступање полицијских службеника Граничне полиције БиХ.
Одбор за жалбе грађана је на 34. сједници, која је одржана 23. новембра, 
разматрао 16 жалби на рад и поступање полицијских службеника 
Граничне полиције БиХ. Одбор је двије жалбе оцијенио основаним, те 
је против одговорних полицијских службеника поднесен приједлог за 
покретање дисциплинског поступка. Одбор је одгодио изјашњавање 

о једној жалби, уз закључак да се Извјештај Граничне полиције БиХ о 
овој жалби допуни према упутствима Одбора. За 13 жалби Одбор је 
утврдио да су неосноване. У расправи о овим предметима, Одбор је 
усвојио два закључка, који ће бити достављени Граничној полицији 
БиХ, а односе се на утврђивање чињеница у правцу унапређења рада 
полицијских службеника. Одбор за жалбе грађана примио је к знању 
и двије информације Граничне полиције БиХ о исходу дисциплинског 
поступка.
На 35. сједници, која је одржана 12. децембра, разматрао је 11 жалби 
на рад и поступање полицијских службеника, заједно са извјештајима 
о спроведеним истрагама надлежних полицијских агенција. Одбор је 
оцијенио неоснованом једну жалбу на рад и поступање службеника 
Државне агенције за истраге и заштиту (СИПА). Од 10 жалби на рад 
и поступање полицијских службеника Граничне полиције БиХ, девет 
жалби оцијењене су као неосноване, док је о једној жалби одгођено 
изјашњење, те је затражена допуна Извјештаја Граничне полиције 
БиХ према захтјеву чланова Одбора.

Одбор за жалбе грађана на рад полицијских службеника у полицијским тијелима БиХ 

Предсједник Одбора за жалбе грађана Парламентарне скупштине БиХ Борис 
Буха, замјеник предсједника Одбора Семир Шут и чланица Одбора Хана Кораћ 
посјетили су 13. децембра Јединицу Граничне полиције БиХ Аеродром Сарајево.
Током радног састанка са командиром Јединице Хидајетом Крехмићем и 
инспекторима ове јединице презентован је њен рад, те изазови с којима се 
сусрећу током извршавања послова и радних задатака, а који се посебно односе 
на недовољан број полицијских службеника. Наглашено је да ова јединица, 
упркос свим тешкоћама, настоји да професионално изврши све послове и задатке 
из своје надлежности. Чланови Одбора осврнули су се на неке од предмета који 
су разматрани на сједницама Одбора, те су инспектори Јединице појаснили про-
цедуре и начине спровођења истрага по пријавама грађана. На крају састанка 
закључено је да ће неке од тешкоћа и изазова с којима се сусрећу припадници 
Јединице бити презентовани у Извјештају о раду Одбора за 2024. годину.

Чланови Одбора за жалбе ПСБиХ посјетили Јединицу ГПБиХ Аеродром Сарајево
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На 5. сједници Независне комисије за праћење услова боравка у 
заводима, поступање и поштовање људских права лица над којима 
се извршавају кривичне санкције и друге мјере које је изрекао у 
кривичном поступку Суд Босне и Херцеговине, страни судови за 
дјела предвиђена Кривичним законом Босне и Херцеговине или 
међународним уговором чија је потписница Босна и Херцеговина или 
други суд у складу са законом Босне и Херцеговине, која је одржана 
23. октобра, разматран је Извјештај о најављеној посјети Заводу за 
извршење кривичних санкција, притвора и других мјера БиХ. Чланови 
Независне комисије постигли су договор да се о овом извјештају ко-
начно изјасне на наредној сједници Комисије. К знању је примљена 
представка број: 05/6-50-17-2120/23 од 03. 10. 2023. године. Независна 
комисија утврдила је одговоре на представке број: 05/6-50-17-1371/23 
од 20. 06. 2023. и број: 05/6-50-17-1829/23 од 11. 08. 2023. године. 
Утврђени одговори биће достављени подносиоцу представки. К 
знању је примљена Одлука Заједничке комисије за административне 

послове Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине број: 03/5-
50-14-11-4-11/23 од 21. 09. 2023. године. Независна комисија утврдила 
је План активности за новембар 2023. године.
На 6. сједници, која је одржана 22. новембра, усвојен је Извјештај 
о најављеној посјети Заводу за извршење кривичних санкција, 
притвора и других мјера БиХ. Независна комисија к знању је примила 
допис Завода за извршење кривичних санкција, притвора и других 
мјера БиХ, број: 06-15-1956-1/23 од 27. 10. 2023, и допис Завода за 
извршење кривчних санкција, притвора и других мјера БиХ, број: 
06-15-1956/23 од 31. 10. 2023. године. Утврђен је и План активности 
Независне комисије за децембар 2023. године.
На 7. сједници, која је одржана 21. децембра, усвојен је План рада 
Независне комисије за 2024. годину. К знању је примљено обавјеш-
тење са 11. сједнице Дома народа Парламентарне скупштине Босне 
и Херцеговине. Независна комисија утврдила је План активности за 
јануар 2024. године.

Независна комисија за праћење услова боравка у заводима, поступање и поштовање 
људских права лица над којима се извршавају кривичне санкције и друге мјере...

ПОСЕБНА И НЕЗАВИСНА ТИЈЕЛА

На 30. сједници Независног одбора Парламентарне скупштине 
БиХ, која је одржана 24. октобра, усаглашен је одговор на допис 
Правобранилаштва БиХ број: 03-7-10-2-П-291/23 од 06. 10. 2023. 
године. У оквиру договора о реализацији планских активности 
Независног одбора договорена је динамика посјета полицијским 
агенцијама из надлежности овог одбора.
На 31. сједници, која је одржана 20. новембра, усвојен је Извјештај 
о посјети чланова Независног одбора Граничној полицији БиХ. У 
усвојеном Извјештају посебно се упозорава на проблем недостатка 
више од 600 полицијских службеника у Граничној полицији БиХ.
Независни одбор упознат је са Информацијом о посјети Државној 
агенцији за истраге и заштиту (СИПА), те ће на наредној сједници 
расправљати о Извјештају о посјети овој државној полицијској 
агенцији. Након разматрања представке број: 05/1-50-17-2234/23 од 
25. 10. 2023, Независни одбор оцијенио је да није стварно надлежан 

да поступа по овој представци. 
Чланови Независног одбора су на 32. сједници, која је одржана 
4. децембра, усвојили Приједлог плана рада Независног одбора 
као независног тијела полицијске структуре Босне и Херцеговине 
за 2024. годину и упутили га у даљу парламентарну процедуру. 
Усвојен је Извјештај са састанка чланова Независног одбора са 
руководством Државне агенције за истраге и заштиту. Чланови 
Независног одбора упознати су са Информацијом о посјети 
Дирекцији за координацију полицијских тијела БиХ, те ће на 
наредној сједници расправљати о Извјештају о посјети овој 
државној полицијској агенцији. Примљен је к знању Допис 
Министарства безбједности БиХ, број: 08-2-04-4-7319-59/21-АД од 
20. 11. 2023. године. Независни одбор огласио се ненадлежним за 
поступање по представци број: 05/1-50-17-2443/23 од 23. 11. 2023. 
године.

Независни одбор као независно тијело полицијске структуре БиХ

Замјеник предсједника Независног одбора ПСБиХ Урош Пена и чланови Независног одбора Никола 
Џамбас и Мухамед Мујакић, у оквиру планских активности Независног одбора за 2023. годину, 
посјетили су 17. новембра Државну агенцију за истраге и заштиту. На састанку са руководством 
Државне агенције за истраге и заштиту, директором Дарком Ћулумом и замјеником директора 
Зораном Галићем, разговарано је о реализованим и планираним активностима Државне агенције 
за истраге и заштиту за 2023. годину, постигнутим резултатима у борби против безбједносних 
изазова, кадровској попуњености Државне агенције за истраге и заштиту, као и сарадњи са 
Тужилаштвом БиХ и другим полицијским тијелима у БиХ. Чланови Независног одбора изразили 
су подршку раду Државне агенције за истраге и заштиту те будућим планираним активностима. 

Предсједник Независног одбора Парламентарне скупштине БиХ 
Енес Обралија и чланови Независног одбора Мате Милетић и Милан 
Станић посјетили су 4. децембра, у оквиру планских активности 
Независног одбора за ову годину, Дирекцију за координацију 
полицијских тијела БиХ и разговарали са руководством Дирекције.
Директор Дирекције за координацију полицијских тијела БиХ Енес 
Карић, те замјеници директора Дирекције Ђуро Кнежевић и Горан 
Амиџић упознали су чланове Независног одбора о стању и развоју 
Дирекције од преузимања дужности новог руководства. Истакли су 
активности с циљем повећања капацитета, континуираним обукама 
и опремањем Дирекције. Такође су говорили о активностима 
усмјереним ка побољшању и развоју комуникације, координације 
и сарадње између полицијских тијела, како на нивоу Босне и 

Херцеговине тако и на међународном плану, у складу са законским 
надлежностима. Чланови руководства Дирекције упозорили су и 
на проблеме који се односе на недовољну кадровску попуњеност 
полицијским службеницима, као и на тешкоће у материјално-
техничком опремању полицијских службеника, што је, како су 
нагласили, неопходно за потпуну оперативну функционалност 
Дирекције.
Предсједник Независног одбора ПСБиХ Енес Обралија захвалио 
је на информацијама о развоју Дирекције, те изразио задовољство 
постигнутим напретком. У име Независног одбора, Обралија је 
изразио спремност да подржи улогу Дирекције у полицијском 
систему у БиХ у оквиру њене надлежности и оквиру надлежности 
Независног одбора ПСБиХ.

Чланови Независног одбора ПСБиХ посјетили Дирекцију за координацију полицијских тијела БиХ

Посјета чланова Независног одбора ПСБиХ Државној агенцији
за истраге и заштиту
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Током 2023. године у Секретаријату Парламентарне скупштине БиХ пензионисана су четири државна службеника, од чега три руководећа. 
Руководилац Законодавноправног сектора Мирјана Кутањац стекла је законско право на пензионисање у фебруару.
Такође, у фебруару је у пензију отишао и Зијад Хасић са мјеста секретара Устваноправне комисије Дома народа ПСБиХ. Претходно је 
био секретар Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил и секретар Комисије за остваривање равноправности полова 
у БиХ Представничког дома ПСБиХ.
Шефица Одјела за протокол Јадранка Радовић пензионисана је у октобру. Прије ове функције била је запослена у Сектору за финансије.
У децембру је право на пензионисање стекла и Влатка Дангубић, секретарка Заједничке комисије за европске интеграције.

Запослени у Секретаријату Парламентарне скупштине
Босне и Херцеговине који су пензионисани у 2023. години

Индок сектор – Одјел библиотеке
Препорука нових наслова у Библиотеци Парламентарне скупштине БиХ

Право и умјетна интелигенција : питања етике, права човјека и друштвене штете 
Уредници: Алеш Завршни и Катја Симончич
Издавач: Добра књига, Сарајево, 2023.

Монографија се бави негативним посљедицама које пријете друштву због све раширеније употребе система 
вјештачке интелигенције која продире у различите области нашег живота - од свакодневних послова, као што 
су куповина путем интернета, до банкарског пословања и изборног процеса. Дјело представља неопходан 
одговор на промјене друштвених односа до којих долази због непрегледности и пристрасности алгоритама, 
прикупљања великих количина података и других видика система вјештачке интелигенције.

Из буџетских средстава у овој години набављено је 50 нових наслова за Билиотеку ПСБиХ. Представљамо 
неке од нових књига. 

Јавна набава 
Аутор: Шиме Павловић
Издавач: Либертин наклада, Ријека, 2022.

Књига је прегледан коментар Директива ЕУ из области јавних набавки на више од 1500 страница пропраћено 
избором из судске праксе Суда Европске уније. Састоји се од 7 поглавља: јавна набавка; секторске дјелатности 
и секторски наручиоци, Коментар Закона о јавним набавкама, Јавна набавка у области одбране и безбједности, 
концесије, јавна набавка и криминологија, кривична дјела у јавној набавци.

Политичка производња патње
Књига 1, О страху, лагању и освети. Књига 2, О издаји, кривици и похлепи 
Аутор: Есад Згодић
Издавач: Connectum, Сарајево, 2022.

Политичка производња патње се бави проблематиком: страха, лагања, освете, издаје, кривице и похлепе. 
Аутор указује да је ријеч о концептима који су манифестација реалполитике која искључиво подразумијева 
остваривање интереса по сваку цијену, што је углавном политичко дјеловање које је у супротности са 
моралним нормама.

Посљедице капитализма : произвођење незадовољства и отпора
Аутори : Ноам Цхомскy и Марв Вотерстон
Издавач: Академска књига, Нови Сад, 2022.

Посљедице капитализма анализирају дубоке, често несагледане повезаности између неолибералног здравог 
разума и структура моћи. Показујући те везе, Чомски сагледава начин на који владајућа хегемонија држи 
друштвене покрете подијељене и маргинализоване и, што је најважније, увиђа како се можемо борити против 
тих подјела. Пандемија вируса корона разоткрила је пропусте и бруталности данашњег капиталистичког 
система.
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Преминула некадашња посланица у Представничком 
дому Парламентарне скупштине БиХ Милица Марковић
Директорица Агенције за унапређење страних инвестиција (ФИПА) БиХ и 
некадашња посланица у Парламентарној скупштини БиХ Милица Марковић 
преминула је 6. октобра у Београду у 56. години након дуге и тешке болести.
Милица Марковић рођена је 2. новембра 1967. у Бијељини, гдје је завршила 
основну школу и гимназију. Дипломирала је на Филозофском факултету у 
Новом Саду на Одсјеку за романске језике. Била је посланица у Представни-
чком дому Парламентарне скупштине БиХ у три мандата, од 2006. до 2018. 
године, а у Народној скупштини Републике Српске у мандатном периоду 
1998-2000. За директорицу ФИПА-е именована је 2020. године. Била је чланица 
СДС-а од 1990. до 1997, затим СНС-а од 1998. до 2001. и СНСД-а од 2001. године. 
Сахрањена је 10. октобра на градском гробљу у Пучилама у Бијељини, у 
присуству породице, бројних пријатеља, колега, сарадника и грађана.
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